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بمبیکهدرفضایمجازی
فرودآمد

بمبی که رژیم کودک کش اســرائیل در فضای مجازی شلیک 
کرد، این بار باعث همبستگی جامعه جهانی برای توقف جنگ 
در فلسطین و رفح شــد. این بار جامعه جهانی با چهره واقعی 
رژیم خبیث صهیونیستی روبرو شد. چهره ای بسیار وحشتناک 
که از کودک کشی و سوزندان مردان و زنان بی گناه هیچ ابایی 
ندارد. چرا تصمیم سازان در جامعه جهانی این تصاویر و تنفر 
مردم جهــان را از اقدامات جناتیکاران اســرائیل نمی ببینند 
یا حملات قرار اســت تا شــهادت آخرین نفر از ساکنان غزه 
ادامه داشــته باشــد! بمباران چادرهای آوارگان فلسطینی در 
رفح یک بار دیگر باعث ایجــاد اجماعی جهانی و بزرگ علیه 
رژیم جنایتکار و منزوی اسرائیل شــده است. شورای امنیت 
سازمان ملل روز گذشته تشکیل جلسه اضطراری داد و اتحادیه 
اروپا نیز برای نخســتین بار اعلام کرد، به دنبال تحریم رژیم 

صهیونیستی است.
وزارت بهداشــت غزه اعلام کرده است که در آن شب اردوگاه 
محله »تل ســلطان« در آتش ســوخت و دســت کم ۴5 نفر 
کشــته شدند. به گفته شــاهدان عینی، والدین در چادر های 
خود زنده زنده ســوختند و کودکان در میان آتش طلب کمک 
می کردند. پزشکان در این میان سعی داشتند با وجود کمبود 
تجهیزات، زخم های عمیق ناشی از ترکش را مداوا کنند. دیوان 
بین المللی دادگســتری اخیراً دستور توقف فوری حمله رژیم 
صهیونیستی به رفح را صادر کرده است، منطقه ای که نزدیک 
به یک میلیون فلسطینی ساکن غزه در آن پناه گرفته اند. رفح 
برای بیشتر فلســطینیان که از دیگر نقاط غزه رانده شده اند، 
آخرین پناهگاه است. رژیم صهیونیستی پیش از حملات خود 
از فلســطینیان می خواهد منطقه را ترک کنند. فارغ از آنکه 
فلســطینیان در غزه دیگر جایی برای رفتن ندارند، منطقه تل 
ســلطان که حمله وحشیانه یکشنبه شــب در آن اتفاق افتاد، 
توسط رژیم صهیونیســتی به عنوان منطقه ای امن اعلام شده 
بود! امــا به لطف فضای مجازی و شــبکه های اجتماعی، زور 
»سانســور« نچربید و تصاویر جنایت هولناک نتانیاهو در رفح 
با سرعت در دنیا منتشر شــد. عواطف عمومی و وجدان های 
بیدار فعال شــدند و تظاهرات های بزرگ ضد صهیونیستی به 
راه افتاد. در تونس، اســپانیا، فرانسه، سنگال، آمریکا، مراکش، 
ترکیه، انگلســتان، ایرلند و ژاپن جمعیت انبوهی به خیابان ها 
آمدنــد و علیه رژیــم آپارتاید صهیونیســتی موضع گرفتند. 
تظاهرکنندگان در برخی کشورها مثل تونس، آمریکا را حامی 
جنایات اسرائیل خواندند و خواستار کشیدن افسار نتانیاهو از 

سوی بایدن شدند.

هشدار دادستان کل به برهم زنندگان 
امنیت روانی مردم

تسنیم-حجت الاسلام موحدی، دادستان کل کشور با 
اشــاره به انتخابات چهاردهمین دوره ریاست جمهوری 
گفت: وظیفه دستگاه قضایی در این روزها مضاعف شده 
و دادســتان ها همراه با سایر مســئولان تلاش می کنند 
تا در ســایه آرامش و امنیت موجــود، رئیس جمهوری 
متدیــن، جامع الاطراف، انقلابــی و کارآمد و ولایتمدار 

برای دولت مستقر شود.
این مقام مسئول قضایی در هشداری اعلام کرد: با آنانی 
که به ویژه در این روزها چه در فضای مجازی و چه در 
فضایی حقیقــی، به دنبال اخلال در امنیت روانی مردم 

باشند، قاطعانه برخورد می کنیم.
موحدی در ادامه با بیان اینکه رویکرد دســتگاه قضایی 
حمایــت حقوقی و قانونــی از برگزارکنندگان انتخابات 
اســت، از تشکیل ستاد پیشــگیری از جرایم و تخلفات 
انتخاباتی در دادســتانی کل کشــور و دادســتانی های 
مراکز استان ها و شهرستان ها و کمیته های رصد فضای 
مجــازی و انتخابات خبر داد و افزود: باید مســئولان و 
برگزارکننــدگان انتخابات زمینه مشــارکت حداکثری 

مردم را فراهم سازند.

وزارتکشاورزیآمریکا:
تولید گندم ایران امسال به ۱۴/۵ 

میلیون تن می رسد


ایرنا- وزارت کشــاورزی آمریکا در گزارشی از وضعیت 
تولید و تجــارت غلات در دنیا پیش بینــی کرد: تولید 
گندم ایران در ســال زراعی جاری با رشــد 5۰۰ هزار 
تنی نســبت به سال قبل مواجه شود و به ۱۴ میلیون و 
5۰۰ هزار تن برسد. این در حالی است که تولید گندم 
ایران در ســال گذشــته نیز ۸۰۰ هزار تن افزایش و به 
۱۴ میلیون تن رسیده بود. تولید گندم دنیا نیز در سال 
جاری ۱۱ میلیون تن افزایــش خواهد یافت و به ۷۹۸ 

میلیون تن خواهد رسید.
ایرانیازدهمینتولیدکنندهبزرگگندمدنیا

ایران با تولید ۱۴ میلیون و 5۰۰ هزار تنی گندم در سال 
۲۰۲۴ در جایگاه یازدهمیــن تولیدکننده بزرگ گندم 
دنیا در این سال قرار خواهد گرفت. چین با تولید ۱۴۰ 
میلیون تنی بزرگ ترین تولیدکننده گندم خواهد بود و 
اتحادیــه اروپا با ۱۳۲ میلیون تن و هند با ۱۱۴ میلیون 
تن در رتبه های دوم و سوم قرار خواهند داشت. روسیه، 
کانادا، پاکستان، استرالیا، اوکراین، ترکیه و آرژانتین نیز 

در رتبه های چهارم تا دهم قرار خواهند گرفت.
پیشبینیافزایش3درصدیتولیدجوایران

وزارت کشاورزی آمریکا همچنین پیش بینی کرده است 
تولید جو در ایران به عنوان یک غله مهم دیگر در سال 
زراعی جاری با رشــد ۳ درصدی معادل ۱۰۰ هزار تن 
نسبت به ســال قبل مواجه شود و به ۳ میلیون و ۱۰۰ 
هزار تن برســد. ایران در ســال پیش ۳ میلیون تن جو 
تولیــد کرده بود. ایران نهمین تولیدکننده بزرگ جو در 
جهان طی سال ۲۰۲۴ خواهد بود. اتحادیه اروپا با تولید 
5۴ میلیون تن در رتبه نخســت جهان از این نظر قرار 
خواهد داشت. بر اساس این گزارش ایران در سال پیش 

۱ میلیون و ۹۰۰ هزار تن جو وارد کرده بود.

ایرنا- جواد اوجی، وزیر نفت در حاشــیه جلســه 
هیئت دولت در جمع خبرنــگاران گفت: ۲۳ پروژه 
کلان بــه ارزش ۴/۶ میلیــارد دلار در بخش هــای 
بالادست و پایین دست و پروژه هایی که نهایی شدن 
آنها مغفول مانده بود، آماده بهره برداری اســت که 
تمام آنها از خواســته های آیت ا... رئیسی در حوزه 

صنعت نفت و گاز کشور بود.
وی بــا بیان اینکه جمع آوری گازهای مشــعل یکی 
دیگر از مطالبات آیت ا... رئیســی بود، یادآور شــد: 
همچنین افزایش ظرفیت پتروشــیمی ها به ویژه در 
حوزه زنجیره صنایع تکمیلی، احداث خطوط انتقال 
فرآوردهای نفتی و قانون هــوای پاک از جمله این 
مطالبــات بود. وزیر نفت تصریح کــرد: وزارت نفت 
به غیر از پروژه های کلانی که در دســت دارد، سایر 
پروژه ها را برای بهره برداری پیگیری کرده اســت. 
در بخش افزایــش تولید، افزایش صــادرات نفتی، 
افزایــش تولید گاز و فرآوردهــای نفتی، جلوگیری 
از خام فروشــی یا همان اقتصاد مقاومتی و احداث 

پتروپالایشــگاه ها، آیــت ا... رئیســی تأکید خاصی 
داشــتند و جزء مطالبات ایشان در صنعت نفت بود 

که دستاوردهای ارزشمندی نصیب کشور شد.
اوجی با بیان اینکه در چند هفته آینده بهره برداری 
از چند پروژه کلان انجام خواهد شد، گفت: از جمله 
این پروژه ها بهره برداری از پتروشیمی ها است که ۳ 
میلیون تن به ظرفیت تولید محصولات پتروشیمی 
اضافه خواهد شد. همچنین ۴۶۰ کیلومتر خط لوله 
فرآورده های نفتی بهره بردای می شــود، پیش از این 
حمل فرآوردهای نفتــی به مبادی مصرف از طریق 
تانکرهای نفتکش انجام می شــد، اما با احداث هزار 
کیلومتــر خطوط لوله تا پایان ســال، حدود 5 تا ۶ 
هزار تانکر نفتکش از جاده هــا جمع آوری خواهند 
شد. وی با بیان اینکه جمع آوری تانکرهای نفتکش، 
کاهش آلودگی هوا را به همراه خواهد داشت، افزود: 
همچنین تصادفــات و هزینه هایی که در این بخش 

برای دولت داشت، کاهش خواهد یافت.
وزیر نفت خاطرنشــان کرد: قرار بود آیت ا... رئیسی 
در ســفر به تبریز، کیفی ســازی فرآوردهای نفتی 
پالایشــگاه تبریز و ۲۲۲ کیلومتر خطوط انتقال این 

فرآورده ها را افتتاح کنند.
اوجی با اشــاره به دیگر پروژه هایی که در هفته های 
آتی افتتاح خواهند شد، گفت: احداث خطوط انتقال 
گاز، ایستگاه های تقویت فشار و جمع آوری گازهای 
مشــعل به میــزان ۴ میلیون متر مکعــب از دیگر 

پروژه هایی است که افتتاح می شوند.

وزیرنفت:

 ۲۳ پروژه کلان وزارت نفت به ارزش ۴/۶ میلیارد 
دلار افتتاح می شود

فارس- محمد مخبر، سرپرست ریاســت جمهوری در جلسه هیئت 
دولت با محکومیت شدید تداوم جنایات رژیم صهیونیستی به غزه، به 
خصوص حمله به محل  اسکان پناهندگان در رفح، از سرپرست وزارت 
امور خارجه خواســت تــا به طور جدی اقدامــات حمایتی جمهوری 
اســلامی ایران در حمایت از حقوق مردم فلسطین به خصوص اهالی 
غــزه را با همان همت و تلاش شــهید امیرعبداللهیــان، دنبال کند. 
سرپرســت ریاست جمهوری حمایت و پیگیری حقوق مردم فلسطین 
بــه ویژه غزه را یکــی از حقوق رئیس جمهور شــهید بر گردن دولت 
دانســت. مخبر در بخش دیگری از ســخنانش تمجیــد از مهارت و 
توانمندی های شــخصی شهید رئیسی در احیای ارتباطات بین المللی 
کشورمان را یکی از نکات مشترک در سخنان سران و مقامات خارجی 
که در روزهای پس از شهادت رئیسی با آنان دیدار یا گفت وگو داشته، 
عنوان کرد و اظهار داشــت: تقریباً همه این مقامات تصریح داشــتند 
که رئیس جمهور شــهید، نقش مؤثری در احیا و ارتقای سطح روابط 
خارجی کشورمان داشــته است. سرپرست ریاســت جمهوری گفت: 
یکی از مســئولیت های جدی همه اعضای دولت پیگیری مســئولانه 
و مســتمر اجرای قراردادها، توافقات و تفاهمنامه های خارجی منعقد 
شده در دوران ریاســت جمهوری شهید رئیسی است. همچنین لازم 
اســت سرپرســت وزارت امور خارجه گزارش جامعــی از تلاش ها و 

دســتاوردهای رئیس جمهور و وزیر امور خارجه شــهید کشورمان در 
گسترش و ارتقای سطح روابط بین المللی کشور تهیه و ارائه کند.

سرپرســت ریاســت جمهوری در بخش دیگری از سخنانش با اشاره 
به تدوین برنامه هایی در وزارتخانه ها و دســتگاه های اجرایی با هدف 
کمک به تســهیل و تسریع در تحقق شعار سال و اختصاص بودجه به 
این برنامه ها، از وزرا و رؤسای دستگاه های اجرایی مسئول خواست تا 
کارگروه ویژه ای را برای پیگیری و اجرای برنامه های تدوین شــده در 
دســتگاه متبوع خود ایجاد کنند و شخصا بر ایفای مسئولیت های آنها 

در این زمینه نظارت داشته باشند. مخبر در ادامه با اشاره به وضعیت 
مطلــوب و رو به بهبود شــاخص های اقتصادی کشــور و گزارش های 
مجامع و ســازمان های بین المللی در این رابطه و پیش بینی های آنها 
درباره اســتمرار این روند، وزیر امور اقتصــادی و دارایی و رئیس کل 
بانک مرکزی را مأمور کرد تا این گزارش ها را جمع آوری و نســبت به 
اطلاع رســانی مؤثر از آنها به افکار عمومی اقدام لازم را به عمل آورند.
سرپرســت ریاست جمهوری همچنین با اشــاره به برنامه های وزارت 
صنعت، معدن و تجارت برای گسترش تولید و استفاده از خودروهای 
برقی عمومی و شخصی و نیز موتورسیکلت های برقی، از وزرای صمت 
و نیرو و نیز شــهردار تهران خواست تا تسریع در اجرای این برنامه را 
با هدف مدیریت مصرف سوخت و کاهش آلاینده های محیط زیستی 
از ناحیه حمل و نقل و تردد وســایط نقلیه بنزینی و گازوئیلی، به طور 
جدی دنبال کنند. مخبر در پایان سخنان خود با اشاره به تصمیماتی 
که روز گذشــته برای ســاماندهی به وضعیت بازار بورس اتخاذ شــد 
و تأثیرات مثبتی که در همان روز بر وضعیت شــاخص ها داشــت، با 
تأکید بر اســتمرار حمایت ها از این بازار خاطرنشان کرد: وزیر اقتصاد 
و مسئولان سازمان بورس برای ایجاد اطمینان و ثبات بیشتر در بازار 
بورس، زمینه ورود هر چه سریع تر بنگاه ها و شرکت های بزرگ کشور 

به این بازار را تسهیل کنند.

درجه ۲۷ شهرداری در کشور 
ارتقا یافت

توســعه  مدیریت  و  برنامه ریزی  دفتــر  مدیرکل  ایرنا- 
 شــهری ســازمان شــهرداری ها و دهیاری های کشور از 
ابلاغ درجه هــای جدید ۲۷ شــهرداری از ســوی وزیر 
کشــور بــه اســتانداران در خردادماه امســال خبر داد 
و گفــت: ایــن فرایند پس از بررســی مدارک ارســالی 
شــهرداری ها  درجه بنــدی  ســاماندهی  کارگــروه  در 
ســازمان  ایــن  شــهرداری های  امــور  معاونــت   در 

انجام شد.
رضا مهدی زاده افزود: بر این اساس درجه شهرداری مراغه 
در استان آذربایجان شــرقی به ۱۰، درجه شهرداری های 
بروجن در استان چهارمحال  و بختیاری و زرند در استان 
کرمان به ۹ و درجه شــهرداری خلخال در استان اردبیل 

به ۸ ارتقا یافت.
وی ادامــه داد: همچنیــن شــهرداری های تفــرش در 
اســتان مرکــزی، ســرعین در اســتان اردبیــل و قره 
ضیاءالدین در اســتان آذربایجان  غربی به ۷، شــهرداری 
هــای بلداجــی در اســتان چهارمحــال  و بختیــاری، 
 زاهدشــهر در استان فارس و ســلطانیه در استان زنجان 

به ۶ ارتقا یافت.
وی اظهارداشــت: درجه شــهرداری های ارد در اســتان 
فارس، تیتکانلو در اســتان خراسان شــمالی، روداب در 
استان خراسان  رضوی، سلفچگان در استان قم، گوگ تپه 
در اســتان آذربایجان غربی، نیر در استان یزد و هشتجین 
در استان اردبیل به ۴ و درجه شهرداری کوپن در استان 

فارس هم به ۳ ارتقاء یافت.
کشــور،  وزارت  ابلاغــی  دســتورالعمل  موجــب  بــه 
شهرداری هایی که چهار سال از زمان ابلاغ آخرین درجه 
آنها گذشته، می توانند پیشنهاد ارتقا درجه خود را بعد از 
تائید استانداری به سازمان شــهرداری ها و دهیاری های 

کشور ارسال کنند.

وزارتبهداشت:
پزشکان عمومی تیغ زیبایی را زمین 

بگذارند!

فارس- انجــام جراحی های زیبایی توســط پزشــکان 
عمومی و اســتفاده از دســتگاه لیزر توســط آنها صدای 
وزارت بهداشت را در آورده است. افزایش دخالت پزشکان 
عمومی و پیراپزشــکان در امور زیبایی باعث شــد تا دو 
روز قبل وزارت بهداشــت اعلام کنــد در خصوص انجام 
اعمــال جراحی زیبایــی و یا اقدامات زیبایی به وســیله 
 دســتگاه لیزر توســط پزشــکان عمومی، هیچ مجوزی 

صادر نشده است.
معاونت آموزشــی وزارت بهداشــت بر این موضوع تأکید 
کــرده کــه هرگونه اقدامی از ســوی پزشــکان عمومی 
و متخصصیــن باید بر پایه برنامه آموزشــی مصوبشــان 
اعمــال شــود و در برنامه آموزشــی پزشــکی عمومی 
ســرفصلی تحت عنــوان جراحی هــای زیبایــی وجود 
نــدارد و هرگونه تغییری در برنامه آموزشــی مســتلزم 
 طــرح و اتخــاذ تصمیم در شــورای عالــی برنامه ریزی 

علوم پزشکی است.

»مخبر«درجلسههیئتدولت:

حمایتازبازاربورستداومیابد

ایسنا- وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه بیش 
از دو میلیون و ۶۰۰ هزار واحد نهضت ملی مسکن 
به مرحله ساخت رســیده است، گفت: مشکلات 
مردم در بخش مســکن در حال رفع شدن است 
و حجم پروژه ها و افتتاح ها به حدی است که باید 
سجده شــکر به جا بیاوریم. در این راه نیز از زبان 

بدخواهان دلسرد نمی شویم.
مهرداد بذرپاش اظهار کرد: تعداد واحدهای نهضت 
ملی مسکن که به مرحله اجرا رسیده از ۲ میلیون 
و ۶۰۰ هــزار واحد مســکونی عبور کرده اســت. 
افتتاح ها نیز آغاز شده و در هفته های آینده تداوم 

خواهد  داشت.
وی افــزود: واگذاری زمین و نوســازی بافت های 
فرســوده و ســایر روش های ســاخت با اهتمام 
ویژه وزارت راه وشهرســازی در حال انجام است. 
مشکلات مردم در بخش مسکن در حال رفع شدن 
است  و حجم پروژه ها و افتتاح ها به حدی است که 
باید سجده شکر به جا بیاوریم و تأکید می کنیم در 

این راه از زبان بدخواهان دلسرد نمی شویم.
بذرپــاش با تأکید بر اینکه  کارهای در حال انجام 
در دولت سیزدهم با شهادت رئیس جمهور متوقف 
نمی شــود، گفت: اجرای کلان پروژه نهضت ملی 
مســکن با اهتمــام ویژه ای در حال انجام اســت 
اگــر چه برخی از دســتگاه ها در کمک به اجرای 
این پروژه اهتمــام وزارت خانه را ندارند، اما همه 
دســتگاه ها به غافله تولید مسکن بپیوندند.  وزیر 
راه وشهرســازی با بیان اینکه آمــار صدور پروانه 

در بافت فرسوده شهرها در سال گذشته شکسته 
شــد، گفت: هم اکنون واحدهای نوســازی شده و 
 در حال نوســازی از عدد ۲۸۱ هــزار واحد عبور 

کرده است.
وی خاطرنشــان کرد: برای اجــرای طرح نهضت 
ملی مســکن تاکنون بیــش از ۱۰۰ هزار هکتار 
زمین تامین شده است؛ همچنین توافقات خوبی 
با نیروهای مســلح، بخش صنعت، دانشــگاه ها،  
وزارت ورزش و ســایر وزارت خانه هــا برای تامین 
 مســکن کارکنان آنهــا انجام شــده و برخی به 

نتیجه رسیده است.
بذرپــاش دربــاره واگــذاری زمین بــرای طرح 
جوانــی جمعیت توضیح داد: در ســال گذشــته 
بیش از ۷۲ هزار قطعه زمین به واجدان شــرایط 
 واگذار شــد و امســال نیز این واگذاری ها تداوم 
خواهد داشــت. وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه 
رئیس جمهور شهید دو مرتبه از سایت پرند بازدید 
کرد افزود: این نشان می دهد پیگیری های آن مقام 

در تکمیل پروژه ها تأثیر عمده ای داشت. 

وزیرراهوشهرسازی:

از صحبت بدخواهان دلسرد نمی شویم

وزیرکار:

موضوعکالابرگالکترونیک

درحالجمعبندیاست
صفحه 5

استاندارحکماعضایستادانتخاباتفارسراابلاغکرد؛

پیشبینی3هزارو
۵۰۰صندوقاخذرأی

امــروز ۱۰ خردادماه چهره هــای چهاردهمین دوره 
انتخابات ریاســت جمهوری با حضور در وزرات کشور 
نســبت به ثبت نام خود اقدام می کننــد. این دوره از 
انتخابات ریاســت جمهوری به دلیل شــهادت آیت ا... 
 رئیســی در ۳۰ اردیبهشــت ماه، یک ســال زودتــر 
برگزار می شــود. طبق قانون اساســی باید طی دوره 
5۰ روزه بعــد از رئیس جمهور شــهید، رئیس دولت 

چهاردهــم انتخاب گــردد. اینکه چه کســانی برای 
انتخابات ثبت نام می کنند و چه کســی رئیس جمهور 
آینده کشورمان می شــود مهم ترین سؤالی است که 
همگان در تمــام محافل و جوامع می پرســند. تا ۹ 
خرداد ماه چند نفر از داوطلبان، ازجمله سعید جلیلی، 
کاندیدای دوره قبل ریاست جمهوری  و از چهره های 

پایداری، حجت الاسلام میرتاج الدینی...

صفحه3

.محلدائمینمایشگاههایبینالمللیاستانفارس
ساعتبازدید1۷تا22

صفحه ۳

تعیین تکلیف نهایی انتقال بازار دروازه کازرون به مجتمع بازار پروتئین؛ 

تغییرچهرهدروازهکازروندرنیمهاولسال



واکنش »مخبر« به احتمال حضور در انتخابات 
ریاست جمهوری

تسنیم- محمد مخبر، سرپرست ریاست جمهوری در حاشیه جلسه هیئت دولت، 
در پاســخ به این سؤال؛ آیا در ریاســت جمهوری ثبت نام خواهید کرد؟ گفت: ما 

هیچ دغدغه ای جز خدمت رسانی و اجرای دستورات شهید رئیسی نداریم.

»میراحمدی« رئیس کمیته امنیت ستاد انتخابات کشور شد

تسنیم- ســیدمجید میراحمدی، معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور با حکم 
احمد وحیدی به عنوان رئیس کمیته امنیت انتخابات کشور منصوب شد.

بر همین اســاس نخستین نشست کمیته امنیت ستاد انتخابات کشور روز شنبه 
12 خرداد ماه برگزار می شود. 

انتخابــات زودهنــگام چهاردهمین دوره ریاســت جمهوری در پی شــهادت 
آیت ا... رئیســی، رئیس جمهور ســابق در سانحه ســقوط بالگرد، روز جمعه 8 
 تیرماه برگزار می شــود و کاندیداها از روز پنج شــنبه 10 خرداد به مدت 5 روز 

فرصت ثبت نام دارند.

رئیسدفتررئیسجمهور:
 دولت بنای معرفی نامزد برای انتخابات ندارد

فارس- اســماعیلی، رئیس دفتر رئیس جمهور شــهید، گفت: دولت بنای معرفی 
نامزد برای انتخابات ریاســت جمهوری ندارد. شــخصیت های فراوانی در دولت و 
خارج از دولت داریم که ظرفیت ادامه کار را دارند. وی افزود: دولت بنای برگزاری 
انتخابات را دارد، اینکه برخی دولتمردان به میدان انتخابات بیایند احتمال دارد. در 
دولت های قبلی هم برخی اعضای دولت در بین نامزد های انتخابات وجود داشتند. 
اسماعیلی در پاســخ به این سؤال که آقای مخبر می تواند نامزد شود، گفت: منع 
قانونی ندارد؛ اما از اراده و تصمیم ایشان اطلاع ندارم. وی افزود: مردم تداوم مسیر 

دولت آیت ا... رئیسی را می خواهند.

معاونامورمجلسرئیسجمهور:
دولت آمادگی حداکثری خود را برای همکاری 

با مجلس جدید اعلام می کند

باشگاهخبرنگاران- سید محمود حسینی پور، معاون امور مجلس رئیس جمهور 
در حاشیه جلسه هیئت دولت گفت: آیت ا... رئیسی الگوی جدیدی در حکمرانی 
اســلامی در تعامل با مردم ایجاد کردند. وی اظهار کرد: مردم ما خاطرات خوبی 
را از شــهید رجایی در مردمی بودن داشتند دولت رجایی 2۹ روز بود اما آیت ا... 

رئیسی در ۳ سال ریاست جمهوری سبک جدیدی را خلق کردند.
معاون امور مجلس رئیس جمهور بیان کرد: مردم در مراسم تشییع اعلام کردند 
که از این سبک مدل حکمرانی راضی هستند این مدل حکمرانی به عنوان مدل 
برتر مورد توجه رؤســای جمهور بعدی قرار خواهد گرفت. حســینی پور گفت: 

دولت آمادگی حداکثری خود را برای همکاری با مجلس جدید اعلام می کند.

تأکید سران قوا بر ایجاد فرصت عادلانه رسانه ای
 برای نامزدهای ریاست جمهوری

فارس- جلســه ســران قوا به میزبانی سرپرست ریاســت جمهوری و با حضور 
رئیس قوه قضاییه، رئیس مجلس شــورای اســلامی، قائم مقام شورای نگهبان، 
معاون حقوقی رئیس جمهور، وزیر کشــور و رئیس ســازمان صدا و ســیما در 
راســتای تمهید مقدمات اجرای مفاد اصل 1۳1 قانون اساسی و به جهت اتخاذ 
تصمیم های لازم جهت برگزاری انتخابات ریاست جمهوری ظرف مدت 50 روز 

از زمان شهادت رئیس جمهور شهید آیت ا... رئیسی برگزار شد.
در ابتدای جلســه معاون حقوقی رئیس جمهور گزارشی از پیگیری های صورت 
گرفته و اجرای تدابیر اتخاذ شــده در جلســات گذشته از سوی وزارت کشور و 
شــورای نگهبان به عنوان مجری و ناظر برگــزاری انتخابات ارائه داد و قائم مقام 
شــورای نگهبان و وزیر کشــور در خصــوص هماهنگی های انجام شــده برای 
تعیین هیئت های اجرایی در سراســر کشــور مطالبی را بیان کردند. در بخش 
دیگری از این جلسه رئیس ســازمان صداوسیما به ارائه برنامه های این سازمان 
جهت ایجاد بســتر مناسب و عادلانه برای تبیین برنامه های نامزدهای انتخابات 

ریاست جمهموری به ویژه برگزاری مناظرهای انتخاباتی پرداخت.
محمد مخبر، سرپرســت ریاســت جمهوری ضمــن تأکید بر ضــرورت رفتار 
یکســان برای همه نامزدها در هنگام ثبت نام، خواســتار تســهیل ثبت نام برای 
نامزدهایی شــد که مطابق اعلام شــورای نگهبان شــرایط لازم ثبت نام را دارا 
هستند. تنها کسانی می توانند برای مشــارکت در رقابت های انتخاباتی ثبت نام 
کنند که حداقل ۴0 و حداکثر ۷5 ســال سن داشته، دارای مدرک کارشناسی 
 ارشــد و بالاتر و چهار سال ســابقه تصدی مسئولیت های ارشــد کشور بوده و 

فاقد سوءسابقه کیفری باشند.
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صداوسیما- احمد وحیدی، وزیر کشور در نشست قرارگاه 
مشــترک اربعین ایران و عراق که با حضور وزرای کشــور 
دوطرف و جمعی از مسئولان برگزار شد، گفت: اعلام عزای 
عمومی در عراق در پی شــهادت آیت ا... رئیسی و همراهان 
ایشان، نشــان دهنده روابط عمیق بین دو ملت و دو کشور 

ایران و عراق است.
  یک جنبش و حماســه در بدرقه رئیس جمهور شهید و 

همراهانشان رقم خورد
وحیدی با اشاره به شهادت رئیس جمهور و همراهان ایشان 
اضافه کرد: این مصیبت وارد شــده سخت بود، اما وقفه ای 
در کار دولــت جمهوری اســلامی ایران پیــش نیامد و در 
این شــرایط افتتاح دو مجلس )خبرگان و مجلس شورای 
اسلامی( را داشتیم. همچنین یک جنبش و حماسه توسط 
مردم ایران در بدرقه رئیس جمهور شــهید و همراهانشــان 

رقم خورد که باعث مباهات است.
وی گفت: از برادران خود در عراق و همچنین رئیس جمهور 
و نخســت وزیر این کشــور بابت اعلام کردن عزای عمومی 

و حضور در ایران تشــکر می کنم و این نشان دهنده روابط 
عمیق و بالا بین دو ملت و دو کشور ایران و عراق است.

وحیــدی تصریح کرد: در این نشســت قرار اســت درباره 
موضوعات مختلف از جمله اربعین حسینی گفت وگو کنیم 

و امیدوارم روابط ایران و عراق ارتقای بیشتری پیدا کند.
  ایران همچنان رهبرانی این چنینی را تربیت خواهد کرد

عبدالامیر الشــمری، وزیر کشور عراق نیز در این نشست با 
تسلیت شــهادت رئیس جمهور، وزیر امور خارجه و هیئت 
همراه، به رهبر انقلاب، ملت و دولت ایران گفت: خبر شهادت 
ایشــان را دریافت کردیم. از خدای متعال برای درگذشت 
 ایشــان رحمت و بــرای بازماندگان، صبر مســئلت داریم.
وی ادامه داد: رئیسی انسانی مؤمن، صادق و مدافع راستین 
اســلام و انقلاب، قدس و یاور مظلومــان بود. همانطور که 
آیت ا... سیستانی گفت، ایران همچنان رهبرانی این چنینی 

را تربیت خواهد کرد.
وزیر کشور عراق افزود: امروز در چارچوب روابط مستحکم 
و تاریخی دو ملت و دو کشــور، تقویت همکاری ها و توسعه 
روابــط به ویژه امنیت دو کشــور در این محل هســتیم تا 

بتوانیم به ثبات امنیت در منطقه کمک کنیم.
الشمری با بیان اینکه ایران و عراق دارای پیوند ها و اهداف 
مشترکی هســتند، گفت: گذشــته از آن، از گذشته خون 
شــهدای ایران و عراقی در هم آمیخته و در اســتمرار راه 

سیدالشهدا )ع( است.
وی با بیان اینکه برای بررسی نحوه به کارگیری ظرفیت ها 
به منظور اســتقبال از میلیون ها زائر امام حسین )ع( اینجا 
هســتیم، تصریح کرد: باید از تلاش های پیشگیرانه کمیته 
مشترک هماهنگی برای زیارت اربعین قدردانی کنیم. این 
کمیته تلاش های زیادی را صورت داده است و فقط معطوف 
به مشــکلات امنیتی که همه مشــکلات را پوشــش داده، 
نیست. وزارت کشور عراق به جد علاقه مند است همکاری ها 
را با وزارت کشــور ایران ادامه دهد به نحوی که بتوان یک 
همگرایی امنیتی را بین دو کشــور ایجــاد کرد. به همین 
 منظور می توانیم برای شــراکت راهبردی خود اقدام کنیم.

  ممنوعیت ورود خودرو های شخصی به عراق در اربعین
وزیــر کشــور دربــاره مصوبات این جلســه گفــت: ورود 
خودرو هــای حمل ونقــل عمومــی ایران بــه داخل عراق 
مشــکلی ندارد و مورد قبول دوستان عراقی است، اما ورود 
خودرو های شخصی با توجه به حجم ترافیک در ایام اربعین 
در عراق مشکل اســت و نمی توانیم حمل ونقل شخصی را 

داشته باشند.
وحیــدی ادامه داد: دیگر موضوعات با تفاهم و همکاری دو 
طرف گفت وگو شد. امیدوارم امسال هم اربعین بسیار خوبی 
را در پیش داشته باشــیم. وزیر کشور با بیان اینکه صدور 
گذرنامــه اربعین همچون روال گذشــته خواهد بود، تأکید 

کرد: لغو روادید نیز امســال برای مراســم اربعین حسینی 
)ع( اعمــال خواهد شــد. وحیدی افزود: در این نشســت 
دربــاره موضوعات مختلف امنیتی و همکاری های لازم بین 
دو کشور گفت وگو شــد. دو طرف در این نشست خواستار 

ارتقای سطح روابط بین هستند.
  »کربلا طریق الاقصی«، شعار امسال مراسم اربعین

وزیر کشــور ادامه داد: در موضوع اربعیــن گفت وگو هایی 
صــورت گرفت، تجربه خوبی را در اربعین ســال گذشــته 
داشتیم که در این نشست خواهان استمرار و بهتر شدن آن 
بودیم. یکی از توافقنامه ها بــرای اربعین، ورود خودرو های 
حمل ونقل ایرانی به کشــور عراق بود. وحیدی با اشــاره به 
شعار امسال برای مراســم اربعین گفت: با هماهنگی عراق 
و با توجه به مســئله فلسطین، هماهنگی های لازم صورت 
گرفته است که شــعار امســال »کربلا طریق الاقصی« نام 
گذاری شود و این شعار با حضور وزیر کشور عراق رونمایی 
شد. وزیر کشــور عراق درباره برپایی مواکب برای پذیرایی 
از زائــران اربعین گفت: دولت در حــال تلاش برای تامین 
اســکان مناسب برای زوار است. عتبه حسینیه )ع( هم یک 
مجتمع بزرگ را برای پذیرایی زوار تهیه کرده اســت. همه 
امکانات دولت عراق برای خدمت به زائران بســیج خواهد 
شــد. با توجه بــه گرمای هوا، پیش بینی ما این اســت که 

زائران بیشتر مسیر را در شب طی کنند.

ایســنا-  علی باقری کنی، سرپرســت وزارت 
خارجه در حاشــیه جلسه هیئت دولت در جمع 
خبرنــگاران، اظهار کرد: تأکیــد رئیس جمهور 
شهید بر فعال بودن در عرصه سیاست خارجی 
و محوریت سیاست همسایگی و تعامل جدی با 

آنان بود.
وی در پاسخ به پرسشی درباره واگذاری پرونده 
هسته ای ایران به علی شمخانی، اظهار کرد: البته 
مــا پرونده ای نداریم اما فعالیت های هســته ای 
در چارچوب تدابیر نظام زیر نظر شــورای عالی 
امنیت ملی همچنان ادامه دارد. باقری در پاسخ 
به پرسشی درباره تدوام آزادسازی ارزهای بلوکه  
شده، گفت: مذاکرات در این زمینه جاری است.

  به تحکیم پیوندها در حوزه همسایگی توجه 
داریم

سرپرســت وزارت خارجه در پاسخ به پرسشی 
درباره محتوای مذاکرات با هیئت عمانی که به 
ایران آمده بودند، یادآور شــد: ما در موضوعات 

مختلف منطقه ای و بین المللی از جمله موضوع 
غزه و جنایات رژیم صهیونیستی و نسل کشی در 
غزه به طور مفصل صحبت کردیم و درباره دیگر 
موضوعات بین المللی نیز رایزنی داشتیم. وی در 

پاســخ به پرسشی درباره تداوم تعاملات ایران با 
کشورهای منطقه، تأکید کرد: ما تلاش می کنیم 
پرونده ها و پروژه های ناتمام را با سرعت بیشتری 
تحرک بدهیم که در صدر آن به تحکیم پیوندها 

در حوزه همسایگی توجه داریم.
باقری در پاســخ به پرسشــی درباره زمان سفر 
بن سلمان به ایران، یادآور شد: این موضوع قبلًا 
هم مطرح شــده اســت. این اقدام در واقع یک 
دعوت متقابل اســت که درباره زمان آن بین دو 

طرف مذاکراتی در حال انجام است.
وی در پاســخ به پرسشی درباره برآیند دیدار با 
مقامات تونس و مصر، اظهار کرد: دو کشــوری 
که رابطه سیاسی با ایران ندارند در سطح عالی 
)وزیر خارجه( برای تســلیت شهدای دولت به 
ایران آمدند و این موفقیت و پویایی سیاســت 
خارجی آیت ا... رئیســی را نشــان می دهد که 
 هنوز رابطه سیاسی برقرار نشده این دو مقام به 

ایران سفر می کنند.
سرپرست وزارت خارجه ادامه داد: رئیس جمهور 
تونس هم که تا به حال به ایران سفر نکرده بود، 
ســفر کرد و زیرساخت این سفر علاوه بر تکریم 
مقام شــهدای دولت، تأکید بر سیاست نگاه به 

شــرق است که در شمال آفریقا بین کشورهای 
مختلف از جمله تونس وجود دارد.

  ایران یکی از ارکان چندجانبه گرایی است
باقری یادآور شــد: ایران به عنوان کشوری که 
عضو بریکس و ســازمان شانگهای است یکی از 
ارکان چندجانبه گرایی است، گرایش و تمایل و 
رویکرد کشورها به ایران نشان دهنده جهت گیری 
بین المللی آنان هم هست که جایگاه و اهمیت 
سیاست خارجی ایران در پهنه سیاست خارجی 

کشورهای دیگر و در عرصه بین المللی است.
وی در پاسخ به واکنش جمهوری اسلامی نسبت 
به جنایت رفح، اظهار کرد: هفته آینده به چند 

کشور منطقه در همین رابطه سفر خواهم کرد.
سرپرســت وزارت خارجه در پاسخ به پرسشی 
درباره احتمال توقف چندماهــه مذاکرات رفع 
تحریم ها به دلیل در پیش رو بودن انتخابات ایران 
و آمریکا، تصریح کرد: تبادل پیام ها هیچگاه قطع 

نشده و الان نیز جاری است.

وزیرکشور:

ممنوعیت ورود خودرو های شخصی ایرانی به عراق در ایام اربعین

سرپرستوزارتخارجه:

تبادل پیام  برای رفع تحریم ها هیچ گاه قطع نشده است

ایسنا- روز سه شنبه انتخابات هیئت رئیسه مجلس 
دوازدهــم برای اولین ســال فعالیتش برگزار شــد 
و رأی گیــری از منتخبــان برای تعییــن 12 عضو 

هیئت رئیسه صورت گرفت.
روابــط مجلس با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد که به 
دلیل شکایت یکی از کاندیداهای نایب رئیسی، آرای 
نواب رئیس بازشماری شده است؛ نتیجه بازشماری 
حکایــت از کاهش تعداد آرای نواب داشــت، منتها 
منجر به تغییــر در ترکیب دو نایب رئیس نشــد و  
حمیدرضا حاجی بابایی و علــی نیکزاد نواب رئیس 

مجلس دوازدهم در اجلاسیه اول هستند.
طبق اطلاعیه اول روابــط عمومی مجلس، قرار بود 
آرای دبیــران و ناظران مجدداً شــمارش شــود اما 
روابط عمومــی مجلس در اطلاعیــه دیگری اعلام 
کرد که چهارشنبه این آرا مورد شمارش مجدداً قرار 

می گیرد. روز گذشــته اطلاعیه سوم روابط عمومی 
مجلس درباره شــمارش آرای ناظران هیئت رئیسه 

صادر شد که به شرح زیر است:
انتخابــات  نامزدهــای  آراء  بازشــماری  پــی  در 
هیئت رئیســه مجلس، تغییری در ترکیب و نتیجه 

انتخابات ناظران ایجاد نشد.
همان گونه که پیش تر اعلام شــده بود، مغایرت در 
تعــداد آراء نامزدهای نواب رئیــس مجلس پس از 
بازشــماری مجدد آراء گرچه باعــث تغییر ترکیب 
نواب نشد و آقایان حاجی بابایی و نیکزاد نواب اول و 
دوم مجلس دوازدهم هستند، اما در پی این ماجرا، 
با دستور رئیس مجلس همه آرا هیئت رئیسه مجدد 

بازشماری شد.
در این بازشــماری که توســط 8 نفر از نمایندگان 
شــمارش کننده در روز رأی گیری با حضور 2 عضو 

هیئت رئیسه سنی و رئیس مرکز حراست قوه مقننه 
انجام شــد، تغییری در تعداد آراء نامزدهای رئیس 

مجلس مشاهده نشد.
ناظــران  نامزدهــای  آراء  بازشــماری  همچنیــن 
هیئت رئیســه نیز گرچه با تغییر تعداد آراء یکی از 
منتخبــان همراه بود، اما تغییــری در ترکیب نظار 
ایجاد نشــد و آقایان غلامرضا نوری قزلجه، علیرضا 
سلیمی و جلیل میرمحمدی میبدی که پیشتر اعلام 

شده بود، ناظران هیئت رئیسه هستند.
در بازشــماری مجدد آراء مشخص شــد که دلیل 
اختــلاف در تعداد آراء اعلامی، اشــتباه نمایندگان 
شــمارش کننده آراء در تجمیع آراء بوده به نحوی 
که آراء شــمارش شــده در دو برگه، هنگام تجمیع 
دوبار محاســبه شــده و باعث بروز این اختلاف در 

تعداد آراء شده است.

آرای ناظران هیئت رئیسه مجلس بازشماری شد
 ترکیب تغییری نکرد

ایرنا- عیســی زارع پــور، وزیر ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات در حاشــیه جلســه هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران گفت: کشــور نیازمند کار اساســی است 
که آن هم توســعه زیرســاخت های ارتباطی کشور 
در لایه های مختلف اســت. وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعــات اضافه کرد: آخرین حضــور رئیس جمهور 
شــهید در وزارت ارتباطات در آســتانه روز جهانی 
ارتباطات بود، افتتاح توســعه شــبکه انتقال کشور، 
افزایش بیش از 80 درصدی  ظرفیت شــبکه انتقال 
کشور، توســعه ۹5 درصدی شبکه آی پی کشور در 
دولت سیزدهم انجام شد. در لایه دسترسی هم پروژه 
بزرگ ایجاد پوشش فیبر نوری، توسعه کسب وکارها و 

توسعه نسل پنجم را داشتیم. 
وی با اشاره به کاهش ســرعت اینترنت در روزهای 
گذشــته، اظهار داشت: این موضوع مربوط به مسئله 
یکی از ارائه دهندگان خدمات فضای ابری خارجی بود 
که برطرف شــد و ما مشکلی در شبکه نداشتیم. در 

راســتای تحقق وعده ای که به مــردم دادیم تا پایان 
خرداد مــاه،  ۳0 درصد به ســرعت اینترنت همراه 
اضافه می شــود، یک داشــبورد طراحی شده که من 
در گذشــته آدرس آن را اعلام کردم که هر 2 هفته 
یکبار به روز می شــود و ارزیابــی نهایی آن در خرداد 
اعلام خواهیم کرد. اگر اپراتورها به تعهدات خود عمل 

نکنند، حتماً با آنها برخورد می شود. 
زارع پور با اشــاره به تمهیــدات وزارت ارتباطات در 
زمینه انتخابات، تأکید کرد: بســته به نظر شــورای 
نگهبان نحــوه احراز هویــت و رأی گیری به صورت 
الکترونیکی انجام خواهد شد. با توجه به تجربه دو یا 
سه ماه گذشته در برگزاری انتخابات مجلس شورای 
اسلامی، ما برای هر دو ســناریو آماده هستیم. وزیر 
ارتباطات گفت: در انتخابات مجلس در هر دو مرحله 
دستگاه ها به طور کامل متصل شدند و پوشش نزدیک 
به صددرصدی داشــتیم که تجربه ذی قیمتی است. 
اگر شــورای نگهبان موافقت کند، ما آمادگی کامل 

برای برگزاری انتخابات الکترونیکی ریاست جمهوری 
را داریم. وی با اشاره به آخرین حضور رئیس جمهور 
در وزارت ارتباطات اظهار داشت: رئیس جمهور شهید، 
از اینکه در بخش فضایی از ظرفیت بخش خصوصی 
استفاده کردیم، بسیار تمجید کرد و گفت مسیر ادامه 
پیــدا کند. در حوزه تولید محتــوا هم اگرچه وزارت 
ارتباطات وظیفه ای ندارد اما به تعبیر ایشان می تواند 

بقیه دستگاه ها را برانگیزاند و به آن ها کمک کند. 

وزیرارتباطاتوفناوریاطلاعات:

برای برگزاری انتخابات الکترونیکی ریاست جمهوری آمادگی کامل داریم

ایرنا- محمد دهقــان، معاون حقوقــی رئیس جمهور در 
حاشیه جلســه هیئت دولت گفت: رئیس جمهور تا آخرین 
لحظات مدام بر کار تأکید می کرد و می گفت هیچ موضوعی 
نبایــد مانع فعالیت های دولت شــود. دهقان با اشــاره به 
شاخص های اخلاقی، اعتقادی، پرکاری و پرتلاشی و تحمل 
رئیس جمهور، اظهار داشت: تأکید ایشان به همه مسئولین 
کار و تلاش بود. ایشــان )به اعضای هیئت دولت( می گفت 
هــر حرفی دارید همین جا که در دولت نشســتیم، با هم 
بزنید. هیچ کاری نباید به خاطر اختلاف نظرها متوقف شود، 
دولت مجموعه ای منسجم است و هیچ کاری نباید به خاطر 

اختلافات کارشناسی روی زمین بماند.
  همه کارها به صورت طبیعی دنبال می شود

وی در پاســخ به این سؤال که آیا این فضا در دولت بعد از 

شــهادت رئیس جمهور هم وجود دارد، تصریح کرد: بعد از 
رئیس جمهور شهید با توجه به تأکید رهبر انقلاب مبنی بر 
اینکه نباید در هیچ کاری خلل ایجاد شــود، همه کارها به 
صورت طبیعی دنبال می شود و اراده دولت بر این است که 
تا پایان عمر دولت سیزدهم وظیفه اش را انجام دهد. مخبر 
هــم با جدیت کارش را انجام می دهــد. بنای همه اعضای 
هیئت دولت این اســت که هیــچ کاری روی زمین نماند و 
در چند روز آینده که رئیس جمهور جدید باید با مشارکت 
مردم انتخاب شود وظیفه ما این است که کارهای نیمه تمام 

و باقی مانده دولت را پیگیری و تمام کنیم.
دهقان افزود: البته ماهیت بعضی از کارها طبیعتاً نیمه کاره 
بودن اســت، مثل دعاوی که در دنیا داریم. این دســت ما 
نیســت که در مورد دعاوی که در دنیــا داریم حکم صادر 

کنیم، طبیعتاً باید جلسه تشکیل شود و محاکم بین المللی 
نظر بدهند؛ بخشی از آن در این دولت انجام شده، بخشی از 
آن هم به دولت بعد کشــیده می شود، اما در مورد کارهایی 
که می توان در این دولت انجام داد، اراده مســئولین دولت 
این اســت کــه در همین دولت انجام شــود و کاری روی 

زمین نماند.
   تمهیدات لازم برای برگزاری انتخابات فراهم شده

معــاون حقوقی رئیس جمهور در مــورد برگزاری انتخابات 
ابراز داشت: خوشبختانه همه تمهیدات لازم برای برگزاری 
انتخابات فراهم شــده، بعد از حادثه از همان ابتدا جلساتی 
بین شورای نگهبان و وزارت کشور برگزار شده و بر اساس 
اصل 1۳1 قانون اساســی جلساتی هم بین سران قوا برای 
برگزاری انتخابات تشکیل شده است که در این جلسات از 

قائم مقام شورای نگهبان، نماینده ای از وزارت کشور، رئیس 
سازمان صدا و سیما دعوت شده و هماهنگی مجری و ناظر 

یعنی وزارت کشور و شورای نگهبان انجام شده است.
وی تأکید کرد: شــورای ســران قانون گذاری ندارد، همین 
قانونی کــه داریم به ما اجازه داده ظــرف 50 روز بتوانیم 
رئیس جمهور جدید را انتخاب کنیم. قوانین کاملًا شــفاف 
است همه زمینه ها از قبل فراهم بود. هماهنگی های اجرایی 
و نظارتــی بین شــورای نگهبان و وزارت کشــور تأمین و 
تضمین شده و گزارش  آن به شورای سران ارائه شده است.
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لکه گیری و ترمیم آسفالت معابری در محدوده 
شهرداری منطقه شش

بــا توجه به ضرورت بهســازی و ترمیم آســفالت در معابــر اصلی و فرعی 
شهرداری منطقه شــش، اجرای عملیات لکه گیری آسفالت توسط معاونت 

خدمات شهری منطقه در حال انجام است. 
بهســازی و لکه گیری آســفالت معابر از جمله مطالبات بحق شــهروندان 
می باشــد که شــهرداری منطقه شــش بــا برنامه ریــزی و هماهنگی های 
لازم بــا هــدف کاهش ســوانح رانندگــی، تأمین ســطح ایمنــی، تردد 
آســان شــهروندان و همچنیــن حــذف ناهمــواری تمامــی  خیابان ها و 
 معابــری که نیاز به ترمیم و بهســازی دارند با حفــظ اولویت لکه گیری و 

آسفالت می نماید.

میز خدمت املاک و حقوقی شهرداری منطقه ۱۰ شیراز 
برگزار شد 

میز خدمت املاک و حقوقی شــهرداری شــیراز در منطقــه ۱۰ با حضور 
ابراهیم کمالی ناظر شــورای اســلامی  شهر شــیراز در منطقه ۱۰ و اداره 
کل املاک و مســتغلات شــهری، مدیران کل حقوقی و املاک و شــهرام 
 ســبزیان فرد شــهردار منطقه ۱۰ برگزار و با اســتقبال خوب شــهروندان 

مواجه شد.
میز خدمت املاک به ابتکارابراهیم کمالی، ناظر شــورای اســلامی  شــهر 
شــیراز در مناطق شــهرداری برگزار می شــود و گره برخی از پرونده هایی 
کــه نیاز بــه تصمیم گیــری جمعــی مدیــران مربوطــه دارد، حل وفصل 
می شــود. شــهرداری منطقه ۱۰ شــیراز برای دومین بار میزبان این میز 
 خدمت در شــش ماه گذشــته بود که با اســتقبال خوب شــهروندان نیز 

مواجه شد. 
ابراهیم کمالی، ناظر شورای اسلامی  شهر در منطقه ۱۰ و اداره کل املاک و 
مستغلات شهری شهرداری شیراز در خصوص برگزاری دوره ای میز خدمت 
امــلاک و حقوقی در مناطق یازده گانه شــهرداری گفــت: میزهای خدمت 
مجالــی برای تصمیم گیری جمعی مدیران پشــت یک میز و تعیین تکلیف 
پرونده هایی اســت که نیاز به تصمیم چند مدیر دارد و میز خدمت فرصت 
مناسبی است تا شهروندان تمام مدیران تصمیم گیر را یکجا ببینند و موارد 
خود را مطرح و پاســخ خــود را دریافت کنند. این میــز خدمت به صورت 
دوره ای در مناطق یازده گانه شهرداری شیراز برگزار می شود و تاریخ و زمان 

آن به اطلاع شهروندان می رسد.

با حضور رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی فارس
 انجام شد؛

بررسی راهکارهای توسعه خدمات درمانی
 در مرکز آموزشی درمانی نمازی 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان فارس در بازدید از بخش های مختلف 
مرکز آموزشی درمانی نمازی، با بررسی نیازمندی های این مرکز دانشگاهی 
 در حوزه های مختلف، راهکارهای توسعه خدمات و رفع چالش های موجود را 

بررسی کرد. 
محســن پاپری زارعی، رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان فارس با 
همراهی مهرداد شــریفی معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز، مژگان 
یزدان پناهی رئیس گروه اجتماعی، مسعود فرامرزی  کارشناس بخشی گروه 
اجتماعی و مهدی خان سالار مدیر بیمارستان نمازی، با حضور در مرکز آموزشی 
 درمانی نمازی طی نشستی با مسئولان این مرکز، نیازمندی ها و چالش های این 

مرکز را جویا شدند. 
خان ســالار، مدیر مرکز آموزشــی درمانی نمازی نیز در این نشست ضمن 
تشــریح اقدامات صورت گرفته در راســتای توســعه ارایه خدمات درمانی، 

گزارشی از نیازمندی های این مرکز را ارائه داد. 
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان فــارس در ادامه با همراهی 
مســئولان بیمارســتان از بخش های ام آر آی، شــتاب دهنده خطی، سی 
تی اســکن ۲۵۶ اسلایس، آنژیوگرافی ســقفی، اورژانس، پت اسکن، مرکز 
تحقیقات میکروب شناســی بالینی اســتاد البرزی و ساختمان های در حال 
ســاخت و بخش های دردست تعمیر و بازســازی بازدید کرد. لازم به ذکر 

است، این بازدید ظهر روز سه شنبه، هشتم خرداد ۱۴۰۳ انجام شد.

برگزاری مراسم گرامیداشت شهدای خدمت
 در مسجد امام رضا )ع( شهر صدرا 

شهدای  گرامیداشــت  مراســم 
خدمت در مســجد امام رضا )ع( 

شهر صدرا برگزار گردید. 
در این مراســم حجت الاســلام 
موســوی امــام جمعــه صدرا، 
اصل  موســوی  حجت الاســلام 
نمایندگــی ولی فقیه در ســپاه 
محمد  سپاه  و  امیرالمؤمنین)ع( 
رســول ا...، ســرهنگ قاســمی 
ادارات  بســیج  ناحیه   فرمانــده 

اســتان فارس، ســرهنگ همتی فرمانده و ســرهنگ آزاد جانشین ناحیه 
مقاومت بســیج امیرالمؤمنین)ع( ســپاه صدرا، مجتبی پارســایی شهردار، 
خداکــرم فیروزمند و  هاشــم عزیزی از اعضای شــورای اســلامی  صدرا، 
مهدی پوربهی مدیرعامل شــرکت عمران صدرا، مدیران، معاونین، کارکنان 
شــهرداری و رؤســا تعدادی از ادارات صدرا حضور داشتند که قرائت دعای 
پرفیض زیارت عاشــورا و مداحی و شــعرخوانی در وصف شهدای خدمت از 
برنامه های این مراسم بود. این مراسم به همت شهرداری، شورای اسلامی  و 

پایگاه مقاومت بسیج شهرداری صدرا برگزار شد.

شمیم عطر گل محمدی در گلستان های نی ریز 

علیرضا بصیری، مدیر جهادکشــاورزی شهرستان نی ریز گفت: کار برداشت 
گل محمدی از اواخر فروردین ماه آغاز شده است و تا اواسط خرداد ماه ادامه 
 دارد. بصیری افزود: با آغاز فصل برداشــت گل محمدی پیش بینی می شود 
امســال بالغ بر ۵۰ تن از این محصول به صورت غنچه و گلبرگ از گلزار های 

شهرستان برداشت  شود. 
وی اظهارکرد: سطح زیر کشــت گل محمدی در شهرستان افزون بر ۱۲۰ 

هکتار است که از این میزان ۱۱۰ هکتار آن بارور است.
به گفته این مســئول، کاشــت گل محمــدی در مناطق خشــک و کم آب 
بــا توجه بــه وضعیت بحرانــی منابع آبــی منطقه و نیازی که به کاشــت 
محصولات کشــاورزی کم آب بر احساس می شود، سبب شده است تا کشت 
گیاهان دارویــی و به ویژه گل محمدی بهتریــن جایگزین برای محصولات 
پرآب بر محسوب شود. بصیری اضافه کرد: مهم ترین موارد مصرف گل محمدی 
شــامل تهیه گلاب، اسانس و صنایع داروسازی است و تولیدات آن علاوه بر 
 بازار داخلی به کشــور های حاشــیه حوزه خلیج فارس، آسیای  میانه  و  اروپا 

صادرمی شود.
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استاندار فارس در آیین گرامیداشت شهدای خدمت:

اقدامات شهید جمهور در مدت سه سال بی بدیل بود

جلسه بررسی ناترازی تولید و مصرف گاز طبیعی با هدف 
کنترل ناترازی گاز در زمســتان در اســتان فارس برگزار 
شد. وحید بهفر، سرپرست شــرکت گاز استان فارس در 
این جلســه خواســتار هماهنگی حداکثری و تعامل لازم 
در راستای رفع توأمان ناترازی منابع و مصارف گاز استان 

فارس شد.
 میــزان مصرف گاز در بخش هــای خانگی، صنایع و 

کشاورزی افزایش چشم گیری داشته است
وی با مقایســه میزان گاز مصرفــی و روند رو به افزایش 
آن در بخش های مختلف طی دو ســال گذشــته اظهار 
داشــت: بر اساس داده ها میزان مصرف گاز در بخش های 
خانگــی، صنایــع و کشــاورزی افزایــش چشــم گیری 
داشــته است، از این رو شــرایط ایجاب می کند علاوه بر 
 شناسایی عوامل افزایش مصرف گاز در راستای کاهش و 

بهینه سازی آن بکوشیم. 

سرپرست شــرکت گاز استان فارس با اشــاره به برخی 
از محدودیت ها اعمال شــده در ســال گذشته در برخی 
حوزه های مصرفی یادآور شــد: در صورت رعایت نکردن 
اســتانداردهای الگــوی مصــرف و صرفه جویی شــاهد 

محدودیت های زودتر از موعد مقرر خواهیم بود.
  حرکت فــارس روی ریل توســعه نیازمند همکاری 

همه جانبه
بهفر اهمیت گاز و مصرف بهینه آن را در اســتان فارس 
را هم ســنگ مصرف آب قرار داد و خاطرنشــان کرد: در 
شــرایط کنونی مدیریت مصرف گاز نیز باید متناســب با 
اقلیم و آمایش سرزمینی در سرزمین پهناور استان فارس 
باشــد. وی با قدردانی از حضور ارگان هــای مختلف در 
جلسه گفت: همه ما به هم متصل هستیم، قرار گرفتن و 
حرکت استان فارس روی ریل توسعه و پیشرفت نیازمند 

همکاری همه جانبه ما خواهد بود.
مسئول ارشد شــرکت گاز استان فارس در پایان سخنان 
خود خواســتار تشــکیل کارگروه های تخصصــی و ارائه 
پیشــنهادات و دریافــت نظــرات دســتگاه های مختلف 
مصرف کننده گاز شــد و اظهار کرد: در این کارگروه ها در 
خصوص نظرات و راهکارهای مختلف کاهش مصرف گاز 
تصمیم گیری خواهد شد تا از بروز مشکلات و قطعی گاز 

در آینده جلوگیری شود. 
گفتنی است در ادامه این جلسه هر کدام از اعضا به بیان 

نظرات خود پرداختند.

محمد میرزایی، سرپرست مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان 
شیراز از تشکیل ستاد برداشت محصولات شتوی این شهرستان 
خبر داد و گفت: در این ستاد تمهیدات لازم به منظور آمادگی 
 برداشــت بیــش از ۴9 هزار هکتــار از مزارع این شهرســتان 

اتخاذ شد. 
میرزایی در حاشــیه نشست این ســتاد تصریح کرد: در سال 
زراعی جاری بیش از ۴8 هزار هکتار از اراضی این شهرســتان 
به کشــت غلات و بیش از 7۰۰ هکتار به کشت انواع دانه های 
روغنی اختصاص دارد که کار برداشــت این مزارع از اواســط 

خرداد ماه آغاز می شود.
وی با بیان اینکه روند برداشــت مــزارع دانه های روغنی کلزا، 
کاملینا و گلرنگ پیش از مزارع گندم و جو آغاز می شود، افزود: 
در این نشســت مقرر شد، شبکه مراقبت نظارت کامل بر روند 
فعالیت کمباین ها در مناطق تحت پوشــش داشته باشند. این 
مسئول اظهار کرد: مصوب شــد اکیپی مشترک از نمایندگان 
فرمانداری، جهاد کشــاورزی، غله و تعاونی روســتایی قبل از 
شروع برداشت ضمن بازدید از مراکز خرید تضمینی شهرستان 
 نســبت به پیگیری و رفع مشــکلات احتمالی اقــدام لازم را

صورت دهند. 
وی ابراز کرد: در نشســت مذکور تمهیــدات لازم در خصوص 
تجهیز و راه انــدازی به موقع مراکز خرید تضمینی گندم اتخاذ 
شد و مقرر شد مراکز خرید حداقل تا یک ساعت پس از غروب 
آفتاب فعال باشــند. میرزایی اظهار کرد: مصوب شــد عاملین 
تشــخیص و ذی حساب در مراکز خرید حضور مستمر داشته و 
آفت زنی به وقت و همزمان با تحویل محموله به مراکز به منظور 

جلوگیری از تضییع حقوق بهره برداران صورت می گیرد.

به گفته میرزایی؛ با توجه بــه احتمال بارندگی ها مراکز خرید 
آمادگی لازم را جهت پوشــش محموله های دپو شده در فضای 
باز را خواهند داشــت و نســبت به بارگیری ســریع محصول 

خریداری شده به سیلوها اقدام خواهند کرد.
وی افزود: با توجه به مشــکلات کمبود ســهمیه ســوخت، با 
همکاری فرمانداری پیگیری لازم جهت افزایش سهمیه مذکور 

جهت تأمین سوخت کمباین داران انجام خواهد شد.
سرپرست مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان شیراز با تأکید بر 
هرگونه احتکار و قاچاق گندم گفت: در این نشســت تمهیدات 
لازم جهت شناســایی دلالان و افراد ســودجو و ارائه تذکرات 
 لازم به آنهــا با هماهنگی دســتگاه های ذی ربط اتخاذ شــد.
میرزایی با بیان لزوم اطلاع رسانی لازم در خصوص حفظ بقایای 
گیاهی و جلوگیری از آتش زدن کاه و کلش مزارع افزود: مقرر 
شد در خصوص رعایت اصول ایمنی و جلوگیری از آتش سوزی 
مزارع به کمباین داران و بهره برداران اطلاع رســانی لازم صورت 

گرفته و تمهیدات لازم پیش بینی شود.

مهر ماه ســال گذشــته   
پروتین  مجتمــع  که  بود 
خیابــان کارگــر در بلوار 
ســیبویه برای سامان دهی و انتقال بازار فعلی دروازه کازرون 
با حضور وزیر کشور افتتاح شد. نکته مهم در خصوص تأمین 
این زیرساخت، همراه کردن کاسبان در بازار دروازه کازرون 
اســت که با پذیرش جابه جایی، زمینه رفع مشــکلات فعلی 
فراهم شود؛ اما از دست دادن مشتریان و اینکه ممکن است 
برخی از کاســبان در بازار فعلی بماننــد و تنها نیمی  انتقال 
یابند از نگرانی کســبه است. شهردار شــیراز، محمدحسن 
اسدی ۳۰ آبان ماه سال گذشته گفت: بر اساس بند ۲۰ ماده 
۵۵ قانون شهرداری ها مبنی بر سامان دهی مشاغل مزاحم و 
آلاینده، سامان دهی صنوف دروازه کازرون از مطالبات اصلی 
مردم است و مشاغل پروتئینی، صیفی و لبنی این بازار باعث 
به هم ریختگی و ایجاد ترافیک و نبود مسائل بهداشتی شده و 

باید هر چه سریع تر این سامان دهی انجام شود.

اســدی با تصریح این کــه مدیریت شــهری در جابه جایی 
و ســامان دهی صنــوف دروازه  کازرون و انتقــال بــه بازار 
بزرگ پروتئین اهتمام داشــته و مصمم اســت، گفت: قطعاً 
رضایتمندی و حق  و حقوق کامل افرادی که ســالیان سال 
مشغول کســب  و کار در دروازه کازرون هستند و این محیط 
منبع معیشــت آن ها بوده و خدمت رســانی کرده اند، مدنظر 
قــرار دارد و این جابه جایی با تفاهــم، توافق و رضایتمندی 
انجام می شــود. شــهردار شــیراز تصریح کرد: با اجرای این 
ســامان دهی، چهره این بخش از شهر زیباتر می شود. دروازه 
کازرون وضعیت بســیار مناســبی پیدا خواهد کرد و مردم 
می توانند برای تأمین منابع پروتئینی به یک فضای مناسب 
و اســتاندارد مراجعه و اقلام مدنظر خود را تأمین کنند. وی 
بــا بیان اینکه فرمانداری، دادســتانی، اتــاق اصناف و تمام 
مســئولین ذی ربط همراهی و کمک کنند تا این جابه جایی 
انجام شــود، بیان کرد: هدف ما این است که قبل از استفاده 
از ظرفیت های قانونی و قهری، با توافق و رضایتمندی افراد، 
جابه جایی را انجام دهیم. اما در یکصد و شــصت و پنجمین 
جلسه کمیسیون ســلامت، محیط زیست و خدمات شورای 
اســلامی  شهر شیراز بر ســامان دهی محور دروازه کازرون و 
تعیین تکلیف نهایی انتقال صنوف بــه بازار پروتئین تأکید 

شد. رئیس کمیســیون ســلامت، محیط زیست و خدمات 
شهری شــورای اسلامی  شــهر شــیراز با بیان اینکه محور 
دروازه کازرون در دو بخش ســامان دهی و انتقال به مجتمع 
بازار پروتئین دنبال می شــود، اظهار داشت : در هر دو حوزه، 
نهادهای مرتبط در شــهرداری اقدامات خوبی انجام داده اند 

که باید با سرعت بیشتری تا حصول نتیجه دنبال شود.
مســعود زارعی افــزود: با نظــر همه اعضای کمیســیون، 
پایان خردادمــاه آخرین مهلت انجام اقدامات زیرســاختی 
مجتمع بازار پروتئین و نیمه نخســت ســال تعیین تکلیف 
انتقال اصناف، تعیین شــده اســت تا به صــورت همزمان 
مباحث پیگیری شــود. وی افزود: امیدواریم با اجرای طرح 
سامان دهی در این محور مشکلات عمده ترافیکی، بهداشتی 
و منظر شــهری برطرف شــود و با انتقــال اصناف به مکان 
جدید شاهد خدمات دهی مناسب باشیم. مردم باید از مزایای 
مجتمع پروتئین بهره مند شوند. وی با بیان اینکه مردم باید 
از مزایای مجتمع پروتئین بهره مند شوند، تصریح کرد: یکی 
از مصوبات مهم کمیسیون که به طوری جدی دنبال خواهیم 
کرد پیگیری تصویب نهایی سامان دهی محور دروازه کازرون 
و حرم حضرت ســیدتاج الدین غریب از سوی حوزه معاونت 
شهرسازی و معماری شهرداری شیراز است تا هرچه سریع تر 

مقدمات اجرا فراهم و عملیات اجرایی آغاز شود.
رئیس کمیسیون محیط زیست ســلامت و خدمات شهری 
شــورای اسلامی  شهر خاطرنشان کرد: قطعاً با راه اندازی این 
بازار و ســامان دهی محــور دروازه کازرون مردم از بهره های 

فراوان آن بهره مند خواهند شد.
  اقناع سازی و درنظر گرفتن مشوق برای انتقال

رئیس ســازمان سامان دهی مشاغل شــهری و فرآورده های 
کشــاورزی شــهرداری شــیراز از تهیه و تدوین شیوه نامه 
ســامان دهی و انتقال اصناف دروازه کازرون به بازار پروتئین 
خبر داد. پژمان شــفیعی با بیان اینکه پس از اقناع ســازی 
کســبه و بازاریان دروازه کازرون، شیوه نامه سامان دهی نیز 
تهیه و تدوین شد، اظهار داشت: در کنار دستورالعمل اجرایی 
ســامان دهی به مشوق های لازم نیز در این مسیر توجه شده 
است که به اصنافی که همکاری لازم در این خصوص داشته 
باشــند تعلق خواهد گرفت. وی خاطرنشــان کرد: در طول 
اجرای این پروســه اخطارهای قانونی در خصوص تشــکیل 
پرونده و سدمعبر به کسبه ابلاغ و پیش بینی محدودیت های 
ترافیکی و خدمات شــهری شامل توقف ممنوع و جمع آوری 
دست فروشان در این محور با همکاری حوزه های حمل ونقل 

و ترافیک و خدمات شهری شهرداری شده است.

سرپرست شرکت گاز استان فارس: 

 مدیریت مصرف گاز باید متناسب با اقلیم و 
آمایش سرزمینی باشد

سرپرست مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان شیراز: 

ستاد برداشت محصولات شتوی در شیراز تشکیل شد

س : طاهره حیاتی
عک

محمد هادی ایمانیه، اســتاندار فارس در آیین بزرگداشــت 
شــهدای خدمــت، که در آســتان مقدس امامــزاده محمد 
قصردشــت برگزار شــد، ضمن تســلیت و تبریک شهادت 
حضرت آیت ا... ســید ابراهیم رئیسی، شهید امیرعبداللهیان، 
شهید آل هاشــم، شهید رحمتی، شهید موسوی و سه شهید 
تیم پروازی گفت: این عزیزان اگرچه به آرزوی خود رسیدند، 
اما ملت ایران را داغدار کردنــد. مردم نیز با حضور در آیین 

تشییع این شهدا حماسه بی نظیر و ماندگاری رقم زدند.
اســتاندار فارس با مقایســه انقلاب اســلامی  ایران و سایر 
انقلاب هــای رخ داده در ســطح جهــان گفــت: در انقلاب 
اســلامی  ایران به برکت نفس قدســی حضرت امام خمینی 
)ره(  و به دنبال آن، راه و مسیری که حضرت امام خامنه ای 
)مدظله العالــی( طی کــرده و ادامه داده انــد؛ برکت خداوند 
به کشــور نازل شــده و انقلاب ما را علی رغم همه تهدیدها 

مستحکم نگه داشته است.

وی افــزود: آثــار و اعتقادات دینی مردم ما در کنار ســابقه 
و تمــدن تاریخ ایران عزیز باعث شــده که همواره در مقابل 
تحریم ها و رذالت های دشــمنان اســتوار و پابرجا ایستادگی 

کنند. 
 ایمانیه ضمن اینکه نام و یاد شهدای محله قصردشت شیراز، 
به ویژه شــهید مدافع حرم عبدا... اسکندری را گرامی  داشت 
گفت: مردمان این محله همچون دژی مســتحکم در دیانت 
و پیــروی از ولایــت و همچنین دفــاع از آرمان های انقلاب 
اسلامی  پیشرو هستند؛ حضور پرشکوه و پرشور شما در این 
مراســم گواه این صحبت است که راسخ پای اعتقادات خود 

ایستاده اید.
  مردمان ما پای دین و اعتقادات خود ایستاده اند

 نماینده عالی دولت در اســتان فارس تصریح کرد: به عنوان 
مســئول اجرایی اســتان منکر وجود مشــکلات معیشتی و 
رفاهی در سطح جامعه نیســتم، اما با این وجود باز مردمان 

ما پای دین و اعتقادات خود ایستاده اند و همانند سیدالشهدا 
زیر بار زور و ظلمت و تعدی نخواهند رفت.

 وی در بخــش دیگر ســخنان خود خاطرنشــان ســاخت: 
مســیری که ابراهیم )ع( از دوران بعثت آغاز کرد و یک تنه 
به بت شــکنی اقدام نمود توسط ابراهیم ها ادامه یافته است و 
همچنان نیز ادامه می یابد؛ همان طور که شهید جمهور ما در 
سازمان ملل متحد کلام ا... مجید را به عنوان کتابی انسان ساز 
و جامعه ســاز عزتمندانه بالا برد و عنوان کرد که این کتاب 
غیر قابل تحریف، تخریب و حذف شــدن اســت؛ کاری که 
هیچ امیر یا رئیس جمهور یا پادشــاهی در این کره هســتی 

انجام نداده است.
را  ناملایمت ها، قضاوت ها و سخن ها   همچون شهید جمهور 

نادیده می گیریم
اســتاندار فارس در ادامه افزود: آیت ا... رئیســی در حقیقت 
بت شــکن بــود. عــزت و احترامی  که در این ســه ســال 

نصیب جمهــوری اســلامی  ایــران در ســطوح بین المللی 
شــد بی نظیر بود؛ شــاهد این ســخن نیز عضویت ایران در 
پیمان های مهم بین المللی و ســطح مراودات سیاسی با سایر 
کشورهاســت. عالی ترین نماینده دولت ســیزدهم در استان 
فارس تصریح کرد: در دولت ســیزدهم هم قســم شده ایم تا 
روزی که فرصت باقیست در راه تلاش برای خدمت به مردم 
و اعتــلای ایران عزیز از هیچ تلاشــی دریغ نکنیم؛ همچون 
شــهید جمهور، خادم الرضــا )ع( ناملایمت هــا، قضاوت ها و 
ســخن ها را نادیده می گیریم تا ذره ای در رفع امورات مردم 

سستی و اهمال کاری صورت نپذیرد.

امــروز ۱۰ خردادماه چهره هــای چهاردهمین 
دوره انتخابــات ریاســت جمهوری بــا حضور 
در وزرات کشــور نســبت بــه ثبت نــام خود 
انتخابــات  از  دوره  ایــن  می کننــد.  اقــدام 
ریاســت جمهوری بــه دلیل شــهادت آیت ا... 
 رئیسی در ۳۰ اردیبهشــت ماه، یک سال زودتر 
برگزار می شــود. طبق قانون اساســی باید طی 
دوره ۵۰ روزه بعد از رئیس جمهور شهید، رئیس 
دولت چهاردهم انتخاب گردد. اینکه چه کسانی 
بــرای انتخابات ثبت نام می کنند و چه کســی 
رئیس جمهور آینده کشورمان می شود مهم ترین 
سؤالی است که همگان در تمام محافل و جوامع 
می پرسند. تا 9 خرداد ماه چند نفر از داوطلبان، 
ازجمله ســعید جلیلی، کاندیــدای دوره قبل 
ریاســت جمهوری  و از چهره هــای پایــداری، 
حجت الاســلام میرتاج الدینــی، علی لاریجانی 
رئیــس دوره هــای پیشــین مجلس شــورای 
اســلامی، محمدرضا پورابراهیمی  رئیس سابق 
کمیسیون اقتصادی مجلس و علی اکبر صالحی 
وزیر امورخارجه ســابق قصد کاندیداتوری خود 

را اعلام کردند. 
بــه  پاســخ  در  روز گذشــته  وزیــر کشــور 
پرسشــی درباره ثبت نــام زنــان در انتخابات 
ریاســت جمهوری، گفت: »هر فــردی که بیاید 
و بخواهد برابر شــرایط قانونی ثبت نام کند، از 

وی ثبت نــام به عمل می آوریــم.« اما برگزاری 
انتخابات ریاســت جمهوری در اســتان فارس 
نیازمند ســازکاری هایی اســت. طبق دســتور 
اســتاندار فارس اســماعیل قزل ســفلی رئیس 
ســتاد انتخابات ریاســت جمهوری در اســتان 
فارس شد. اســتاندار فارس در نخستین جلسه 
ســتاد انتخابات اســتان بعد از دســتور وزیر 
 کشــور حکم اعضای ســتاد انتخابات اســتان 

را ابلاغ کرد. 
محمد هادی ایمانیه، اســتاندار فارس افزود: در 
این جلســه 8 کمیته مشخص شــد که بر این 
اساس آقای قزل ســفلی رئیس ستاد انتخابات، 
فــرج زاده رئیس کمیته اطلاع رســانی، رضایی 
رئیس کمیته سیاسی، شــعبانی رئیس کمیته 
امنیــت، بســطام کمیته آمــوزش و پژوهش، 
نعمتی کمیته مالی و پشتیبانی، نجابت کمیته 
حقوقی و موسوی رئیس کمیته ستاد حراست و 

استعلامات معرفی شدند. 
رئیــس ســتاد انتخابــات فارس هــم گفت: 
پیش بینی می شود ۳ هزار و ۵۰۰ صندوق اخذ 
رای در استان فعال شود. قزل سفلی افزود: بیش 
از 9۰ هــزار نفر هم در حوزه اجــرا، نظارت و 
امنیت انتخابات را بر عهده خواهند داشــت. به 
گفته او، در استان 97 هئیت اجرایی داریم که 
تا کنون 7۰ درصد آن ها تشــکیل شده و مابقی 
هم تا پایان وقت امروز تشــکیل خواهند شــد. 
شــرایط لازم برای انتخابات ریاســت جمهوری 

ســابقه تصدی حداقــل مجموعاً چهار ســال 
در مناصــب مهم مانند معاونان رؤســای قوای 
ســه گانه، اعضای شــورای عالــی امنیت ملی 
و اعضای مجمع تشــخیص مصلحــت نظام از 
شرایط ثبت نام و حضور در رقابت های انتخابات 

ریاست جمهوری ذکر شده است. 
همچنین مدیر مرکز مدیریت حوزه های علمیه 
کشور، رؤسای ســازمان ها، موسسات، نهاد های 
دولتی و مؤسسات و نهاد های عمومی  غیر دولتی 
در سطح ملی، فرماندهان عالی نیرو های مسلح 
با جایگاه سرلشــگری و بالاتر، رئیس دانشــگاه 
آزاد اســلامی  در ســطح کشور، اســتانداران، 
شــهرداران شــهر های بــالای دو میلیون نفر 

جمعیت، اشــخاص، مقامات و مدیران هم طراز 
مناصــب فوق به تشــخیص شــورای نگهبان، 
می توانند بــرای ثبت نام اقدام کنند. ســلامت 
و توانایــی لازم بــرای ایفای مســئولیت های 
ریاســت جمهوری، حداقل ســن ۴۰ سال تمام 
شمسی و حداکثر ســن 7۵ سال تمام شمسی 

در هنگام ثبت نام است. 
داشــتن مدرک تحصیلی حداقل کارشناســی 
ارشــد یا معادل آن مورد تأییــد وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری یا وزارت بهداشــت، درمان 
و آموزش پزشکی و یا مرکز مدیریت حوزه های 
علمیه و ارائه برنامه ها و خط مشــی های اجرایی 
در چارچــوب صلاحیت و اختیارات قوه مجریه 

مبتنی بر اسناد بالادستی از جمله قانون اساسی 
و سیاســت های کلی نظام و معرفی مشــاوران 
برای تشریح برنامه ها و توان مدیریتی، از دیگر 
شــروطی اســت که داوطلبان باید به آن توجه 
کننــد. کلیات برنامه زمان بنــدی چهاردهمین 
دوره انتخابات ریاســت جمهوری مطابق با اصل 
۱۳۱ قانون اساســی جمهوری اســلامی   ایران 

اعلام شد. 
بر اساس اطلاعیه وزارت کشور، روز دهم خرداد 
همزمان با دســتور آغاز انتخابات چهاردهمین 
دوره انتخابات ریاســت جمهوری مطابق با اصل 
۱۳۱ قانون اساسی، هیئت های اجرایی مرکزی 
و شهرستانی تشکیل می شود. داوطلبان شرکت 
در چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
از دهــم تــا چهاردهم خرداد فرصــت دارند تا 

ثبت نام کنند. 
فراینــد رســیدگی بــه صلاحیــت داوطلبان 
انتخابات از پانزدهم خرداد آغاز می شود و تا ۲۱ 
خرداد ادامه دارد. ۲۲ خرداد اســامی  نامزد های 
ریاســت جمهوری منتشر می شــود. نامزد های 
چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری از 
۲۳ خرداد تا ۶ تیر می توانند به تبلیغ بپردازند 
و ایــن مهلت روز هفتم تیر به پایان می رســد. 
فرایند اخــذ رأی هم روز هشــتم تیر در همه 
شــعب داخل و خارج کشــور برگزار می شود. 
چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 8 

تیرماه برگزار می شود.

استاندار حکم اعضای ستاد انتخابات فارس را ابلاغ کرد؛

 پیش بینی ۳ هزار و ۵۰۰ صندوق اخذ رأی 

س : طاهره حیاتی
عک

تعیین تکلیف نهایی انتقال بازار دروازه کازرون به مجتمع بازار پروتئین؛ 

 تغییر چهره دروازه کازرون در نیمه اول سال
تی

حیا
ره 

اه
: ط

س 
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ایالات متحده

امارات تحریم های غرب علیه روسیه را بی اثر خواند

باشگاهخبرنگاران- به گفته رئیس اتاق بازرگانی و صنعت دبی 
تحریم ها اقتصاد روســیه را کند می کنــد، اما هرگز آن را متوقف 
نمی کند. تحریم های غرب علیه روســیه کارســاز نیســت و تنها 
تجــارت بین المللی را پیچیده می کند. این را حمــد بومیم، رئیس اتاق بازرگانی و 
صنعــت دبی، رئیس مرکز چند کالای دبــی و منطقه آزاد اقتصادی در مصاحبه با 

روزنامه فایننشال تایمز بیان کرد.
به گفته وی، هر گونه تلاش برای متوقف کردن تجارت به ســادگی آن را به سمت 
دیگــری هدایت می کند. بومیم گفت: »تحریم هــا اقتصاد را کند می کند، اما هرگز 

آن را متوقف نمی کند.«
این منبع گفت: »این واقعیت که اقتصاد منحصراً توســط یک طرف جهان کنترل 
نمی شــود، این محدودیت ها را کم اثر می کند.« وی گفت: »ما آنها را ابزار مؤثری 
برای اعمال فشــار نمی دانیم. آنها فقط تجــارت را پیچیده می کنند و کل جهان را 
تحت تأثیر قرار می دهند.« همانطور که قبلا گزارش شــده بود، وزارت خزانه داری 
آمریکا محدودیت هایی را برای شــرکت هایی از جمهوری آذربایجان، بلژیک، چین، 
امارات متحده عربی، اســلواکی و ترکیه به اتهام کمک به دور زدن تحریم های ضد 
روسیه اعمال کرده است. ۲۱ شرکت از چین در فهرست جدید خزانه داری آمریکا، 
۱۷ شــرکت از ترکیه و ۳ شرکت از امارات وجود دارد. لندن همچنین اخیراً چهار 
شرکت را به فهرســت تحریم ها اضافه کرده است و آنها را به انتقال نفت روسیه با 

دور زدن محدودیت های موجود، متهم می کند. 

استعفای یک مقام دولتی دیگر آمریکا در اعتراض
 به جنگ غزه

مهر-یک مقام آمریکا در وزارت خارجه این کشور در اعتراض به 
جنایت های رژیم صهیونیستی در غزه، استعفا کرد.

نشریه واشنگتن پست به نقل از مقامات آمریکایی اعلام کرد یکی 
از مســئولان ارشــد وزارت خارجه آمریکا در اعتراض به جنگ رژیم صهیونیستی 

علیه غزه استعفا داده است.
به نوشته واشنگتن پست این مسئول مستعفی »استیسی گیلبرت« نام دارد که در 

دفتر اسکان، آوارگان و مهاجرت وزارت امور خارجه آمریکا کار می کرد.
وی دراین بــاره گفت که وزارت امــور خارجه آمریــکا در نتیجه گیری اینکه رژیم 
صهیونیستی مانع رسیدن کمک های بشردوستانه به غزه شده، اشتباه کرده است.

پیش از این نیز یک مســئول ارشــد یهودی در وزارت کشور آمریکا در اعتراض به 
حمایت کشورش از جنگ رژیم صهیونیستی علیه غزه استعفا کرده بود.

الجزیره چند هفته پیش هم اعلام کرد یک افســر ارشــد ارتــش آمریکا با درجه 
ســرگردی در نامه ای به همکارانش استعفای خود را به خاطر حمایت های بی قید و 

شرط آمریکا از رژیم صهیونیستی اعلام کرده است.
هاله غریط ســخنگوی عرب زبــان وزارت امور خارجه آمریکا نیز ماه گذشــته در 

اعتراض به سیاست های دولت این کشور در قبال جنگ علیه غزه استعفا کرد.

کشتار اسرائیل در رفح با بمب های اهدایی آمریکا

تسنیم- شبکه سی ان ان آمریکا به نقل از کارشناسان تسلیحات 
منفجره گزارش داد که رژیم اســرائیل در جنایت های اخیر خود 
در شــهر رفح، از مهمات و بمب های ساخت آمریکا استفاده کرده 
است. به گفته این منابع، صهیونیست ها در کشتار بیش از 60 فلسطینی از بمب ۳9 
جی بی یو ســاخت آمریکا  استفاده کرده که خطرات زیادی برای مناطق پرجمعیت 

دارد.
رژیم اســرائیل طی سه روز اخیر چادرهای آوارگان فلسطینی در غرب شهر رفح را 
در دو نوبت هدف قرار داده که بار اول منجر به شهادت 45 تن و زخمی شدن بیش 
از ۳00 تن شــد و در حمله دوم نیز که دیــروز بود، بیش از ۲0 نفر به عنوان آمار 
اولیه به شــهادت رسیدند. این جنایت جنگی صدای خیلی از سازمان ها و نهادهای 

بین المللی را درآورد.
آمریکا علی رغم این جنایت ها به حمایت های سیاســی و تســلیحاتی از این رژیم 
اشغالگر ادامه می دهد و بیش از دو بار جلوی قطعنامه شورای امنیت در محکومیت 

این اقدامات و نیز به رسمیت شناختن کشور فلسطین را وتو کرده است.
در اعتراض به این حمایت ها، شب گذشته سومین مسئول آمریکایی از سمت خود 
اســتعفا کرد. روزنامه »واشنگتن پست« به نقل از مســئولان آمریکایی اعلام کرد 
سه شنبه شب »استیســی گیلبرت«، یکی از مسئولان ارشد وزارت خارجه آمریکا 
در اعتراض به جنگ علیه غزه و به نشــانه همبستگی با مردم فلسطین غزه استعفا 
کرده اســت. آمریکا طی ماه های گذشته اولین منبع تأمین تسلیحات مرگبار رژیم 
اســرائیل بوده و علی رغم ژســت هایی که بعد از هر کشتار در غزه گرفته و تل آویو 
را به توقف صادرات تســلیحات تهدید کرده، واشنگتن به صورت مخفی تسلیحات 

نقطه زن و دقیق را در اختیار ارتش صهیونیست ها قرار داده است.

وزارتخارجهاردن:
تداوم سرپیچی اسرائیل از قوانین بین المللی را محکوم 

می کنیم

فارس- وزارت خارجه اردن تداوم حملات رژیم صهیونیســتی به 
رفــح، باوجود حکم دیوان بین المللی دادگســتری را قویاً محکوم 

کرد.
 در ادامه واکنش ها و اعتراضات کشــورهای مختلف به جنایات رژیم صهیونیستی 
در نــوار غزه، اردن نیز حملات به شــهر »رفح« در جنوبی تریــن نقطه نوار غزه را 

محکوم کرد.
وزارت امور خارجه اردن گفت: »نیروهای اشــغالگر اسرائیل روز سه شنبه بار دیگر 
اردوگاه آوارگان فلسطینی را در رفح هدف قرار داده و به جنایات جنگی شنیع علیه 

فلسطینیان در غزه ادامه می دهند«.
در این بیانیه آمده اســت: »ما تداوم ســرپیچی اســرائیل از قوانیــن بین المللی و 
درخواســت های بین المللی برای پایان دادن به جنگ و ارتکاب جنایات جنگی در 
غزه را قویاً محکوم می کنیم.شــبکه »الجزیره« به نقل از این وزارتخانه گزارش داد: 
»ما دوباره درخواســت خود از جامعه بین الملل بــرای انجام اقدامات فوری و مؤثر 
و توقــف نقض قوانین بین المللی و جنایات اســرائیل که بــا تمام ارزش ها و اصول 

بشردوستانه مغایرت دارد، را تکرار می کنیم«.
وزارت خارجه اردن همچنین افزود: »ما از جامعه بین المللی می خواهیم که مسئول 
جنایــات در نوار غزه را مورد بازخواســت قرار دهد و اســرائیل را ملزم کند که به 
قوانین بین المللــی و قطعنامه های بین المللی که خواســتار توقف جنگ، تضمین 
حفاظت از غیرنظامیان و ارائه کمک های بشردوســتانه کافی و پایدار به همه است، 

تسلیم شود«.

دبیرکلسازمانملل:
 تلفات غیرنظامیان و ویرانی زیرساخت ها در غزه بی 

سابقه است

فارس- آنتونیو گوترش، دبیر کل ســازمان ملل با بیان اینکه ســطح 
تخریب و ویرانی های غزه ناشــی از حملات اســرائیل بی سابقه و کاملًا 
غیرقابل قبول اســت از این رژیم خواســت که حکــم دیوان بین المللی 
دادگستری را اجرا کند.  دبیرکل سازمان ملل در مصاحبه با شبکه ان اچ 
کی ژاپن افزود، عملیات نظامی اسرائیل به شیوه ای انجام شده که شمار 
بالای قربانیان غیرنظامی و تخریب زیرســاخت های مدنی و شــهری به 
طرز بی سابقه ای بالاست. وی اضافه کرد که »قوانین بین المللی و قوانین 
بشردوســتانه باید یک اولویت باشد و حکم دیوان بین المللی دادگستری 

باید مورد احترام باشد...«
۲4 مه دادگاه لاهه در حکمی که براســاس شــکایت آفریقای جنوبی از 
رژیم صهیونیستی صادر شــده از اسرائیل خواست عملیات نظامی خود 
در رفــح را فورا متوقف کند و گذرگاه های مرزی برای انتقال کمک های 
بشردوستانه را باز کند. آنتونیو گوترش همچنین حملات مرگبار اسرائیل 
در روز یکشــنبه به رفح را محکــوم کرد. گوترش با بیــان اینکه »این 
وحشــت و رنج بایستی فوراً متوقف شود« تصریح کرد مقام های اسرائیل 
بایســتی اجازه تحویل فوری و بدون مانع کمک های انســانی به مردم 
نیازمند در غزه را صادر کنند. وزارت بهداشــت غزه اعلام کرده در حمله 
روز یکشنبه رژیم اسرائیل به اردوگاه آوارگان در رفح 45 نفر به شهادت 

رسیده و ۲49 نفر دیگر زخمی شده اند.

آمریکا قصد ندارد طالبان را به رسمیت بشناسد

باشگاهخبرنگاران- کاخ سفید اعلام کرد طالبان را به عنوان حکومت 
قانونی افغانستان به رسمیت نمی شناسد.

ایــالات متحده قصد ندارد جنبش طالبان را بــه عنوان حکومت قانونی 
افغانســتان به رسمیت بشناســد. این اطلاعات را جان کربی، هماهنگ 

کننده ارتباطات راهبردی در شورای امنیت ملی کاخ سفید اعلام کرد.
کربی گفت: ما نمی توانیم طالبان را به عنوان رهبری رســمی افغانستان 

به رسمیت بشناسیم و نخواهیم داشت.
به گفته وی، این جنبش پس از روی کار آمدن در کشــور به هیچ یک 
از تعهدات وعده داده شــده قبلی در قبال شهروندان افغانستان و اقتصاد 

آن عمل نکرده است.
پیش از این، وزارت خارجه روسیه و وزارت دادگستری با هماهنگی سایر 
ادارات، از حذف وضعیت ممنوعه از ســازمان طالبان افغانستان حمایت 
کردنــد. ضمیر کابلوف، نماینــده پوتین در امور افغانســتان در وزارت 
امور خارجه روســیه، توضیح داد که این جنبش ابتدا باید از فهرســت 
مربوطه حذف شود تا هر گونه گفتگو در مورد مشروعیت سیاسی آن در 

افغانستان انجام شود.
ســرگئی لاوروف، وزیر خارجه روسیه درباره چرایی بررسی مسکو برای 
حذف طالبان از فهرســت گروه های ممنوعه این کشور تصریح کرد: این 
تصمیم بر اســاس درک واقعیت های میدانی اســت، چرا که آنها قدرت 

واقعی در افغانستان هستند.
بعداً ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روســیه خاطرنشان کرد که باید به 
نحوی با افغانســتان روابط برقرار کرد، در این مــورد باید از واقعیت ها 
حرکت کرد. رهبر روســیه توضیح داد که تحت رهبری فعلی، این کشور 
صراحتا به همکاری با روســیه علاقه مند اســت و بر این اساس، مسکو 

موضع بیشتری را تدوین خواهد کرد.

سنتکام از عملیات موشکی یمن در دریای سرخ 
خبر داد

فارس- ســازمان فرماندهی مرکزی آمریکا موسوم به »سنتکام« بامداد 
چهارشــنبه از عملیات موشــکی ارتش یمن علیه کشــتی های غربی و 
مرتبط با رژیم صهیونیســتی خبر داد. ســازمان تروریستی سنتکام در 
بیانیه ای گفت: »حوثی ها بامداد چهارشــنبه 5 موشــک بالستیک ضد 
کشتی به سمت ]اهدافی[ دریای سرخ پرتاب کردند«. شبکه »الجزیره« 
به نقل از این بیانیه گزارش داد: »یک کشــتی باری متعلق به یونان در 
دریای ســرخ مورد اصابت ۳ موشــک قرار گرفت اما به سفر خود ادامه 
داد«. سنتکام در ادامه اظهار داشت که هیچ تلفاتی به کشتی های باری 
آمریکا یا دیگر شــناورهای ائتلاف غربی در منطقه دریای سرخ گزارش 
نشده است. در این بیانیه همچنین ادعا شده است: »5 پهپاد پرتاب شده 
بر فراز دریای ســرخ از مناطق تحت کنترل حوثی ها در یمن را منهدم 
کردیم«. نیروهای مسلح یمن از آغاز جنگ رژیم صهیونیستی علیه نوار 
غزه در کنار مردم و مقاومت فلسطین ایستادند و تاکنون چندین کشتی 
رژیم صهیونیستی یا مرتبط با این رژیم را هدف قرار داده اند و ممنوعیت 
حرکت کشتی ها به سوی اراضی اشغالی فلسطین در دریای سرخ و تنگه 

باب المندب و ...را اجرا می کنند.

رئیسجمهورروسیه:
ناتو متوجه عواقب حمله به عمق خاک روسیه باشد

باشگاهخبرنگاران- رئیس جمهور روســیه با هشدار به ناتو گفت که 
دبیرکل این ائتلاف متوجه سخنان خود باشد. ولادیمیر پوتین با هشدار 
به ائتلاف ناتو گفت که مســکو از نزدیک ادعا های این ائتلاف در زمینه 

حمله به عمق روسیه را زیر نظر دارد. 
پوتین در نشســت خبری در »تاشــکند« پایتخت ازبکستان گفت، ناتو 
متوجــه عواقب چنین اقدامی باشــد. وی گفت: »ینس اســتولتنبرگ، 
دبیرکل ناتو با صحبت در مورد اســتفاده از تســلیحات با دقت بالا علیه 
روســیه، نمی داند که چنیــن حملاتی می تواند بدون مشــارکت ارتش 
اوکراین و از فضا انجام شــود«. اســتولتنبرگ در گفت وگویی با نشریه 
اکونومیســت عنوان کرده بود که اعضای ناتو باید به ممنوعیت استفاده 
از تســلیحات جهت حمله به اهداف نظامی در خاک روسیه پایان دهند. 
آمریکا مدعی اســت که اوکراین را برای حمله به داخل روســیه تشویق 
نمی کند، گرچه رئیس جمهور اوکراین به شــدت بر انجام این کار اصرار 
می ورزد. دیمیتری پســکوف، ســخنگوی کرملین در پاسخ به اظهارات 
اســتولتنبرگ گفت: »ناتو در حال افزایش میزان تنش است و این کار را 

با لفاظی های نظامی انجام می دهد.«

مسئولسیاستخارجیاتحادیهاروپا:

 حق وتو سیستم سازمان ملل را فلج کرده است
فارس- جوزپ بورل، مسئول سیاست 
خارجــی اتحادیــه اروپــا در تازه ترین 
واکنش خود به تحولات و جنایات رژیم 
صهیونیســتی در غزه تأکیــد کرد که 
جنگ غزه بزرگ ترین مســئله اخلاقی 
در حال حاضر اســت. وی درباره حکم 
دیوان بین المللی دادگســتری مبنی بر 
توقف عملیات نظامی اســرائیل در رفح 
نیز گفت که احکام دادگاه لاهه الزام آور 
اســت. ۲4 مــه دادگاه لاهه در حکمی 
که براساس شکایت آفریقای جنوبی از 
رژیم صهیونیستی صادر شده از اسرائیل 
خواست عملیات نظامی خود در رفح را 
فورا متوقف کنــد و گذرگاه های مرزی 
بــرای انتقال کمک های بشردوســتانه 
را بــاز کند. این درحالیســت که رژیم 

صهیونیســتی از زمان اعلام این حکم 
شــدت حملات خود را در رفح تشدید 
کرده و طی دو حمله جداگانه به اردوگاه 

آوارگان صدهــا فلســطینی را قتل عام 
کرده اســت؛ موضوعی که خشم جامعه 
بین المللی را بیــش از پیش برانگیخته 

است. مسئول سیاست خارجی اتحادیه 
اروپــا به تصمیمــات شــورای امنیت 
ســازمان ملل نیز انتقاد کرد و گفت که 
سیستم ســازمان ملل به دلیل حق وتو 
فلج شده اســت که این باعث ادامه دار 
شدن درگیریها شده است. بورل تصریح 
کــرد، آنچه در خاورمیانــه در حال رخ 
دادن اســت ما را در برابــر آزمون نظم 
جهانی براســاس قوانیــن بین المللی و 

نهادها قرار داده است.
اشــاره بورل بــه وتــوی قطعنامه های 
برای  امنیت  شــورای  در  پیشــنهادی 
آتش بس در غزه از سوی ایالات متحده 
آمریکاست. ایالات متحده تاکنون چهار 
قطعنامه برای توقــف جنگ در غزه را 

وتو کرده است.

ایسنا- کاخ سفید در میان تمامی محکومیت ها نسبت 
به حمله وحشــیانه ارتش صهیونیســتی به چادرهای 
آوارگان فلســطینی در رفح اعلام کرد که »جو بایدن، 
رئیس جمهور آمریکا، سیاست خود را در قبال اسرائیل 
پس از حمله مرگباری که منجر به کشته شدن بیش از 
45 فلسطینی شد، تغییر نمی دهد و این نشان می دهد 
که این حادثه هنوز از خط قرمزی که موجب تغییر در 

حمایت آمریکا شود، عبور نکرده است!«
جان کربی، سخنگوی شــورای امنیت ملی کاخ سفید، 
گفت که ایالات متحده به دنبال پاسخی از سوی تل آویو 
پس از تحقیقاتش در مورد این »حادثه دلخراش« است.
کربی گفت: در نتیجه حملات روز یکشــنبه، من هیچ 
تغییری در سیاســت نمی بینم کــه بخواهم درباره آن 
صحبت کنم. این اتفاق افتاده اســت. اسرائیلی ها درباره 
آن تحقیق خواهند کرد. ما علاقه زیادی به آنچه آنها در 
آن تحقیق پیدا می کنند خواهیم داشت و خواهیم دید 

که در نهایت چه خواهد شد.
این واضح ترین نشــانه بود که بایــدن هنوز به نقطه ای 
نرسیده است که بخواهد ارسال تسلیحات یا کمک های 
دیگر به رژیم صهیونیستی را تعلیق کند، علیرغم اینکه 
در مصاحبــه ای با ســی ان ان در اوایل این ماه گفت که 
اجــازه نمی دهد از برخی ســلاح های آمریکایی در یک 

حمله بزرگ استفاده شود.
کربی از تل آویو خواســت تا اقدامــات احتیاطی برای 

محافظت از جان غیرنظامیان اتخاذ کند و هشــدار داد 
که »خطر انزوای اسرائیل در میان متحدان سنتی خود 
وجود دارد«، اما او تأکید کرد که هنوز هیچ نشــانه ای 
مبنی بر آغــاز یک کارزار نظامی که بایدن را وادار کند 

کمک های تسلیحاتی خود را متوقف کند وجود ندارد.
کامــالا هریس، معــاون رئیس جمهور آمریــکا نیز روز 
سه شــنبه درباره این حادثه گفت: »کلمه تراژیک حتی 
شــروعی برای توصیف این رخداد نیست.« با این حال، 
کربی گفت کــه اقدامات تل آویو در جنوب شــهر غزه 
تاکنون به یک عملیات زمینی بزرگ تبدیل نشده است 
و ســناریویی را تعریف نمی کند که هزاران سرباز وارد 
این منطقه شده باشــند: »اگر این اتفاق بیفتد، ممکن 
است مجبور شویم تصمیمات متفاوتی را از نظر حمایت 
بگیریــم. ما در حال حاضر چنیــن اتفاقی را ندیده ایم. 
بایــدن به طور علنی در مورد هیچ یک از این دو تحول 

اظهار نظر نکرده است.«.
دانیل هاگاری، ســخنگوی ارتش صهیونیســتی گفته 
اســت که تل آویو در حال بررسی این احتمال است که 
حمله یکشنبه ممکن است به طور ناخواسته تسلیحات 
احتمالی ذخیره شده را در محوطه ای در نزدیکی محل 
حمله منفجر کرده و متعاقباً یک آتش سوزی بزرگ که 

اردوگاه آوارگان را نابود کرده، رخ داده است.
کربی گفت که »واشــنگتن به ارزیابی اســرائیل از این 
حادثــه نگاه خواهــد کرد. ما در میدان نیســتیم. ما با 

هواپیما پرواز نمی کنیم. ما اهداف را انتخاب نمی کنیم. 
مــا اطلاعاتــی را ارائه نمی دهیم که بــه هر هدفی که 
جامعه اســرائیلی بــه آن ضربه بزند منجر شــود. این 
عملیــات آنهاســت. نیروهای درگیر، توانایی هایشــان، 
خلبان هایشــان، آنها موظفند خودشــان این موضوع را 
بررسی کنند و این کار را انجام خواهند داد، و ما منتظر 

این گزارش می مانیم.«
متیو میلر، سخنگوی وزارت خارجه آمریکا هم گفت که 
ایــالات متحده نتایج تحقیقات در مورد حمله مرگبار و 
آتش ســوزی متعاقب آن در رفح را از نزدیک »نظارت 
خواهــد کرد« و گفت که یافته ها باید »به طور آشــکار 
و شــفاف به ما و جهان ارائه شــود. به محض مشاهده 
گزارش های مربوط به این حادثه، ما با دولت اســرائیل 

تماس گرفتیم.

ایســنا-روزنامه انگلیسی گزارش داد، اوکراین قرار نیســت در اجلاس سالانه امسال 
سران ناتو به عضویت در این ائتلاف نظامی نزدیک تر شود، زیرا غرب نگران است که این 

اقدام احتمال تقابل مستقیم ناتو با روسیه را افزایش دهد.
بــه گــزارش تلگراف، آلمان و ایالات متحده به شــدت توصیه کرده انــد که در اجلاس 
امســال ایــن ائتلاف نظامی در واشــنگتن که هم زمــان با هفتاد و پنجمین ســالگرد 
 تأســیس ناتو برگزار می شــود، به کی یف جدول زمانی مشخص و قطعی برای عضویت 

در ناتو ارائه نشود.
یــک منبع آگاه به مواضع دولت جو بایدن، رئیس جمهــور آمریکا با بیان اینکه نگرانی 
آلمان از این مســئله بیشتر از آمریکا اســت، به تلگراف گفت: »آنها در اجلاس امسال 

نسبت به پیش بردن اوکراین در مسیر عضویت در ناتو بسیار بدبین هستند.«
به گزارش تلگراف، از ولودیمیر زلنســکی، رئیس جمهور اوکراین خواســته شده از ناتو 
درخواســت های »غیرممکن« نداشته باشد و این امر احتمالاً موجب ناامیدی او خواهد 

شد.
در سال میلادی گذشته که اجلاس سالانه ناتو در لیتوانی برگزار شد، این ائتلاف نظامی 
دعوت نامه عضویت کامل خود را به اوکراین اعطا نکرد و این زلنسکی را بر آن داشت که 
موضع ناتو را »مضحک« توصیف کند. حال کشورهای ناتو برای آنکه در اجلاس امسال 
خود هم مانند ســال گذشته شاهد بروز اختلافات فاحش در این مورد نشوند، از قبل از 
زلنسکی خواسته اند اساساً چنین درخواستی را مطرح نکند و انتظار حصول پیشرفت در 

فرایند عضویت خود را نداشته باشد.
به گزارش تلگراف، در صورت بروز وقایعی مشــابه اجلاس ســال گذشته، این اختلاف 
بیش ازپیش به اظهارات »دونالد ترامپ« نامزد انتخابات ۲0۲4 آمریکا دامن خواهد زد؛ 
چهره ای که انتقادات فراوانی را علیه ناتو مطرح کرده و خواســتار کم رنگ شــدن نقش 

آمریکا در این ائتلاف نظامی است.
اهمیت این مســئله در آســتانه انتخابات ریاســت جمهوری ۲0۲4 آمریکا آن قدر برای 
واشنگتن و متحدانش بالا است، که در گزارش تلگراف آمده است: »از زلنسکی خواسته 
شده که در این نشست از کشورهای عضو ناتو خواستار ارائه جدول زمانی مشخص برای 

عضویت اوکراین نشود.«
دو دیپلمــات ناتــو به تلگــراف گفتند که ســران این اتحــاد نظامی قصــد دارند در 
اجلاس امســال خود در واشنگتن بر »پل« یا »مســیر« عضویت اوکراین تمرکز کرده 
 و بــر »حق اوکراین در تعیین سرنوشــت خود« و »کوتاه تر شــدن مســیر عضویت« 

تأکید کنند.
ناتــو برای اولین بــار در ۲00۸ اعلام کرد اوکراین می تواند عضو این اتحاد شــود، اما با 
آغاز جنگ اوکراین، کشورهای عضو این اتحاد نظامی هم نظر هستند که تا وقتی جنگ 
اوکراین به پایان نرســیده، این کشــور نمی تواند عضو ناتو شود، زیرا بر اساس ماده پنج 
اساســنامه ناتو، اگر یکی از کشــورهای عضو این اتحاد هدف حمله واقع شــود، دیگر 

کشورها باید با نیروهای مسلح خود از آن کشور دفاع کنند.
با این اوصاف، اگر ناتو در بحبوحه جنگ با روســیه به عضویت ناتو درآیند، این ائتلاف 
ناچار است مستقیماً با روسیه وارد درگیری شده و از اوکراین دفاع کند، امری که برای 

هیچ یک از کشورهای ناتو مطلوب نیست.

رسانهصهیونیستی:

اسرائیل جنگ را به حماس باخت
تسنیم- یــک رسانه عبری 
با اعتراف به شکست اسرائیل 
در جنگ علیه غزه اعلام کرد 
که اســرائیل در رســیدن به 
اعلام شــده خود در  اهداف 
جنگ ناکام ماند و چند دلیل 
وجود دارد که نشــان دهنده 

پیروزی حماس است.
جروزالم  اســرائیلی  روزنامه 
پســت در این زمینه گزارش 

داد: اسرائیل نتوانسته به اهداف اعلام شده خود در جنگ دست یابد، یعنی نابودی 
حماس و بازگرداندن همه اسرا از غزه. حتی اشغال و سیطره بر شهر رفح که ده ها 
تونل بزرگ را در خود جای داده اســت برای اسرائیل پیروزی به شمار نمی رود و 

نمی تواند اهداف آن را در جنگ محقق سازد.
  حماس در 7 اکتبر در واقع پیروز شد

این رسانه صهیونیستی افزود: به این ترتیب اسرائیل در جنگ غزه شکست خورده 
است. در این میان می توان گفت که حماس در ۷ اکتبر در واقع پیروز شد؛ زمانی 
که نیروهای این جنبش به پایگاه های نظامی اســرائیل حمله کردند و بسیاری از 
اســرائیلی ها را کشته و بسیاری را نیز به عنوان اسیر با خود به غزه بردند و به این 

صورت موجب شرمساری موسسه نظامی اسرائیل شدند.
در ادامه گزارش جروز الم پســت آمده اســت: همچنین می توان گفت که حماس 
از خلال ادامه حضور خود در نوار غزه علی رغم ویرانی هایی که ارتش اسرائیل در 

این منطقه به وجود آورده است، پیروز شد.
این رســانه عبری در ادامه به نتایج نبرد طوفان الاقصی در سطح بین المللی برای 
فلســطین و اقدام کشورهای مختلف برای به رســمیت شناختن کشور فلسطین 
اشاره و تأکید کرد: از همه مهمتر این است که بعد از سال ها بی توجهی به مسئله 
فلســطین در جهان، حماس توانست فلسطین را به نقشــه بین المللی برگرداند، 
اســرائیل را در جهان بار دیگر منزوی کند و پروژه آمریکا برای ایجاد ائتلاف میان 

اسرائیل و کشورهای عربی را به خطر بیندازد.
در این شرایط آیا منطقی است که اسرائیل به فشار برای رسیدن به اهداف دست 
نیافتنــی خود ادامه دهد یا اینکه باید رویه خود را تغییر داده و برای رســیدن به 

چیزی تلاش کند که قابل تحقق است ؟
جروز الم پســت تصریح کرد: اگر پاسخ سؤال ما، گزینه دوم باشد به این معناست 
که اســرائیل به رهبر جدیدی نیاز دارد. در کابینه کنونی اســرائیل می بینیم که 
بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر در دام خواسته های افراطی ترین عناصر کابینه خود 
گرفتار شــده؛ کســانی که در همه زمینه ها در امور داخلی و خارجی افراطی ترین 
مواضع را اتخاذ می کنند و خواســتار پایان جنگ نیستند. رهبری جدید اسرائیل 
باید یک برنامه عملی برای نجات اســرائیل از آثار جنگ غزه داشته باشد و بتواند 

وجهه و جایگاه اسرائیل را در جهان بهبود ببخشد.

ایرنا- کمیته های مقاومت فلســطین اعلام کرد که 
دولــت آمریکا، رژیم صهیونیســتی را برای جنایت 

های بیشتر تشویق می کند.
کمیته های مقاومت فلســطین در بیانیه ای اضافه 
کرد: اظهارات ســخنگوی کاخ سفید درباره کشتار 
و قتل عام مردم فلسطین در »رفح« بهترین دلیل 
بر ادامه حمایت های دولــت آمریکا و جنایتکاران 
غربی از این جنایت ها و تأمین پوشــش سیاسی و 
قانونی جلوه دادن نسل کشی فلسطینی های ساکن 

نوار غزه است.
در ایــن بیانیه آمده اســت: ســخنان جنایتکاران 
دولت آمریکا، تشــویق سران جنایتکار و نازی رژیم 
صهیونیستی برای کشتار و قتل عام بیشتر و بدون 

محدودیت زنان و کودکان فلسطینی است.

ســکوت جامعه جهانــی در قبال کشــتار زنان و 
کــودکان آواره و ریختن باران آتش بر ســر آن ها 
بــا هواپیماهــا و موشــک های آمریکایی، ســران 
رژیــم جنایتکار صهیونیســتی را بــه ادامه نقض 
قطعنامه های بین المللی و احکام دیوان بین المللی 

دادگستری تشویق می کند.
این جنایت ها و کشتارها که درمقابل چشمان همه 
جهانیان در حال انجام اســت، نشانه شکست رژیم 
صهیونیســتی اســت و لکه ننگی بر پیشانی همه 
ساکتان و تماشــاچیان جنایات رژیم صهیونیستی 

خواهد ماند.
کمیته هــای مقاومت فلســطین از ملت های آزاده 
جهان خواســت تا برای متوقف شــدن هولوکاست 
صهیونیســتی- آمریکایی در نوار غــزه، بپاخیزند 

و ســفارت های آمریکا و رژیم صهیونیســتی را در 
سراســر جهان محاصره کنند. ایــن گروه مقاومت 
تأکیــد کرد کــه جنایت ها و نســل کشــی رژیم 
صهیونیســتی در رفح در جنوب و جبالیا در شمال 
نوار غزه، اراده ملت فلســطین و مقاومت را سست 

نمی کند و مقاومت را به تسلیم وادار نخواهد کرد.
در بمباران اردوگاه آوارگان فلســطینی که یکشنبه 
شــب از ســوی رژیــم صهیونیســتی در منطقه 
تل الســلطان شمال غربی شــهر رفح انجام گرفت، 
45 غیرنظامــی فلســطینی که بیشــتر آنها زن و 
 کــودک بودند، کشــته و ده ها تن زخمی شــدند. 
این در حالی است که منطقه یاد شده از سوی رژیم 
اســرائیل به عنوان جایی امن برای فلسطینیان نام 

برده شده بود.

اخبار کوتاه جهان

سخنگویشورایامنیتملیکاخسفید:

حمله رفح عبور از خط قرمز بایدن نبوده است!

 ناتو از »زلنسکی« خواسته در اجلاس 
امسال پیگیر عضویت نباشد

کمیتههایمقاومتفلسطین:

آمریکا مشوق جنایت های رژیم صهیونیستی است

ایالات متحده

اروپا

آگهی مناقصه عمومی دهیاری خسویه بخش مرکزی
شهرستان زرین دشت 

موضوعمناقصهبهسازی،تعدادیازمعابرروستا۵000مترآبراهو
تکلبه3۵در۵0و30000مترمربعزیراساسواساس

محلتحویلاسناد:فارسشهرستانزریندشتدهیاریخسویه
تضمینشــرکتدرمنطقه۵درصدمبلغپیشــنهادیبهصورت

ضمانتنامهبانکیویاواریزنقدی
هزینهآگهیبعهدهبرندهمناقصهمیباشد

داشــتنحداقلرتبه۵راهوداشتنرتبهبندی،ازبرنامهوبودجه
الزامیمیباشد

مناقصهگزاردرردتمامیاهریکازپیشنهادهامختارمیباشد
دریافتاســناد1403/03/10لغایت1403/03/16بازگشاییپاکات

1403/03/17میباشد.
شناسهآگهی:1727006

تاریخانتشارنوبتاول:1403/03/10
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/03/16

آگهی مناقصه عمومی دهیاری روستای دروا بخش مرکزی 
شهرستان زرین دشت 

موضوعمناقصهبهسازی،تعدادیازمعابرروستا2۵00مترآبراهو
3۵در۵0و2۵000مترمربعزیراساس

محلتحویلاسناد:فارسشهرستانزریندشتدهیاریدروا
تضمینشــرکتدرمنطقه۵درصدمبلغپیشــنهادیبهصورت

ضمانتنامهبانکیویاواریزنقدی
هزینهآگهیبعهدهبرندهمناقصهمیباشد

داشــتنحداقلرتبه۵راهوداشتنرتبهبندیازبرنامهوبودجه
الزامیمیباشد

مناقصهگزاردرردتمامیاهریکازپیشنهادهامختارمیباشد
تاریخدریافتاسناداز1403/03/10لغایت1403/03/16بازگشایی

پاکات1403/03/17میباشد
شناسهآگهی:1727019

تاریخانتشارنوبتاول:1403/03/10
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/03/16

آسیای غربی



معاون علمی رئیس جمهور: 
رئیس جمهور بر حمایت از فعالان حوزه مجازی

 تأکید داشت

ایســنا- روح ا... دهقانی فیروزآبــادی، معاون علمی رئیس جمهور در حاشــیه 
جلســه هیئت دولت در جمع خبرنگاران گفت: ۲۴ ســاعت قبل از سانحه بالگرد 
رئیس جمهور، جلســه شــورای عالی فضای مجاز برگزار شد که در آن جلسه من 

گزارشی از شرایط فعالان و نخبگان فضای مجازی به رئیس جمهور ارائه کردم.
وی ادامــه داد: رئیس جمهور بر ایجاد کارگروه ویــژه ای برای کمک و حمایت از 
فعالیــن حوزه مجازی، برنامه نویســان و فعالیت حوزه آی تــی تأکید کردند که 

امیدوارم این دستور را بتوانیم اجرایی کنیم.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست:
 بسیاری از سدهای کشور سرریز شده اند

ایسنا- علی سلاجقه، رئیس ســازمان حفاظــت محیط زیست در حاشیه جلسه 
هیئت دولت در جمع خبرنگاران در پاســخ به پرسشــی درباره وضعیت دریاچه 
ارومیه، اظهار کرد: فعلًا وضعیت دریاچه ارومیه مناســب است، اما افزایش درجه 
حرارت به افزایش تبخیر منجر می شــود. وی درباره وضعیت ســدهای کشور نیز 
گفت: بســیاری از سدهای کشور سرریز شده اند و پنج استان کشور در این زمینه 

مشکل دارند که ان شاءا... این مشکل هم حل شود.

وزیر کار: 
موضوع کالابرگ الکترونیک در حال جمع بندی است

ایســنا- صولت مرتضوی، وزیر کار در حاشــیه جلســه هیئت دولت در جمع 
خبرنــگاران اظهار کرد: تداوم اجرای کالابرگ الکترونیکی یکی از ســفارش های 
اکید رئیس جمهور بود. وی ادامه داد: در این مدت یکی دو جلسه با حضور مخبر 
در این باره برگزار شــده است و در حال جمع بندی هســتیم. به برخی مجوزها 
نیاز اســت و امیدواریم در آینده نزدیک جمع بندی و ابلاغ شــود تا مرحله بعدی 

کالابرگ الکترونیک را اجرا کنیم. 

وزیر اقتصاد تشریح کرد:
گام اول حذف شرط پایان خدمت برای دریافت خدمات 

بانکی و مالیاتی

تسنیم- سید احسان خاندوزی، وزیر اقتصاد در خصوص مصوبات هیئت وزیران 
در زمینه تســهیل صدور مجوزهای کســب وکار گفت: اجرای حکم قانون بهبود 
محیط کســب وکار که براساس آن دولت مکلف شــده بود تا شرایط سخت را از 
مجوزهــا حذف کند، در هیئت وزیران کلید خــورد. وی افزود: طبق مصوبه، 15 
مورد از شرایطی که در دولت های قبل در نظر گرفته شده بود حذف شد. به طور 
مثال در حوزه دفاتر خدمات مســافری و گردشگری حداقل سن، مدرک، سابقه، 
مســاحت دفتر و عبارت محل مناسب حذف شــد؛ چرا که این موارد می توانست 

شرایط تصمیم گیری سلیقه ای را فراهم کند.
حذف شرط پایان خدمت برای دریافت مجوز کسب وکار دانشجویان

وزیر اقتصاد ادامه داد: ضمن اینکه برای دانشــجویانی که هنوز سربازی نرفتند و 
معافیــت تحصیلی دارند، از این پس می توانند همه مجوزهای کســب وکاری که 
براساس مصوبات دولت های گذشته نمی توانستند دریافت کنند را دریافت کنند. 
به این ترتیب شــرایط مناسبی برای دانشــجویانی که خواهان ورود به بازار کار 
هستند نیز فراهم شد. در دو مجموعه دیگر نیز، مصوباتی که سبب ایجاد مانع در 
دریافت مجوزهای کســب وکار شده اند آماده شده که پس از تأیید در کمیسیون 

تخصصی به صحن هیئت وزیران خواهد آمد.

رشد شاخص کل باکاهش نرخ »اخزا«

تسنیم- بازار ســهام آخرین روز کاری هفته اگرچــه محدودیت دامنه نوسان ها 
ادامه داشت، اما در اکثر سهام همانند روز گذشته با تقاضای قابل توجهی روبه رو 
شد. لازم به ذکر است برخی کارشناسان بر این باورند تغییر روند بازار سرمایه به 
واسطه اخبار مثبتی اســت که در خصوص بازنگری در نرخ خوراک پالایشی ها و 

کاهش نرخ اوراق اخزا در این روز ها منتشر شده است.
بنابراین در پایان معاملات امروز شاخص کل بورس اوراق بهادار با رشدی 16 هزار 
واحدی به ۲ میلیون و 85 هزار واحد رسید. همچنین نیز شاخص کل هم وزن با 

رشدی 3500 واحدی به ارتفاع 685 هزار واحد رسید.
گفتنی اســت سه نماد »فولاد«، »فملی« و »شــپنا« بیشترین تأثیر در شاخص 
کل بورس و سه نماد »آریا«، »شــگویا« و »هرمز« بیشترین تأثیر را در شاخص 
فرابورس داشــته اند، همچنین ســه نماد »بوعلی«، »ثفارس« و »شهر« سه نماد 
پرتراکنش بازار بورس و ســه نماد »شــفام«، »کرومیت« و »ثپردیس« سه نماد 

پرتراکنش در بازار فرابورس در روز گذشته بودند.
لازم به ذکر اســت که ارزش معاملات خُرد در بازار دیروز مورخ 9 اردیبهشت ماه 
1۴03، مبلغ 3 هزار میلیارد و 300 میلیون تومان بود. گفتنی است حقیقی ها در 

روز گذشته حدود ۲30 میلیارد تومان به بازار سهام تزریق کردند.
در بازار دیروز 3۴7 نماد در محدوده مثبت و 90 نماد در محدوده منفی و در بازار 
فرابورس ۲89 نماد در محدوده مثبت و 57 نماد در محدوده منفی معامله شدند.

 بانک مرکزی اتمام حجت کرد؛ بورس سبز شد 

فارس- »همه ســرمایه خود را وارد بورس کــردم بین طلا و دلار و بورس، بازار 
ســرمایه را انتخاب کردم، اما از اعتماد من و بقیه سوءاستفاده شد.« این جمله ای 
اســت که این روزها از زبان بسیاری از ســهامداران خرد شنیده می شود.بورس 
پــس از چند هفته ریزش بالاخره رنگ ســبز را به خود دیــد و در معاملات روز 
گذشــته حدود 60 درصد سهام شــرکت ها در بازار سرمایه با رشد قیمت مواجه 
شد.کارشناسان بازار سرمایه معتقدند رعایت نشدن سقف نرخ سود بانکی توسط 
بانک ها  یکی از عوامل ریزش بورس است، اما رئیس کل بانک مرکزی معتقد است 
سیاست های این بانک اثر خاصی بر  بازار سرمایه ندارد.البته شامگاه دوشنبه بانک 
مرکزی در بخشــنامه ای به سیســتم  بانکی اخطار جدی بابت رعایت سقف نرخ 
ســود داد؛ طبق آنچه در این بخشــنامه آمده برخورد با هیئت مدیره بانک های 
متخلف در دســتورکار بانک مرکزی قرار گرفته است. با انتشار این بخشنامه بازار 
سرمایه سبزپوش شد و بعد از 19 روز معاملاتی بورس سبزپوش شد. رشد بورس 
می تواند منجر به جمع آوری نقدینگی ســرگردان و خرد در جامعه شــود تا وارد 

بازارهای موازی نشود.
کارشناسان معتقدند بازگشت رشد به معاملات بازار سهام می تواند مهر تأییدی بر 

اهمیت نوسانات نرخ بهره و تأثیر چشمگیر آن بر بازار سهام باشد.
مجتبی دانشی، کارشناس بازار ســرمایه ضمن اشاره به بهبود وضعیت معاملات 
روز گذشــته بازار ســهام به عوامل تأثیر گذار بر این اتفاق گفت: پس از انتشــار 
صحبت های رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار در خصوص اهمیت کنترل نرخ 
بهره و نامه بانک مرکزی در مورد ضرورت رعایت ســقف نرخ سود بانک ها، شاهد 
تغییر روند محسوس در بازار سهام و اوراق دولتی بودیم که این اتفاق مهر تأییدی 

بر اهمیت نوسانات نرخ بهره و تأثیر چشمگیر آن بر بازار سهام است.
از دیگر ســو، علی مؤمنی، کارشــناس بورس می گوید: نمی توان تأثیر نرخ بهره 
بــر ارزش اوراق بهادار را انکار کرد. اما اینکه رشــد بــورس  را فقط به این عامل 
مرتبط بدانیم، درست نیست. کارشناســان معتقدند ارتباط نرخ سود با صعودی 
یا نزولی شــدن بورس، به مثابه انکار چارچوب و مــدل مفهومی همه روش های 
ارزش گذاری اوراق بهادار اســت. در صورتی که نرخ سود به درستی هدف گذاری 

شود، می تواند بازار سرمایه را متعادل کند.

5 سال سی ام  شماره 6292 اقتصادپنج شنبه 1403/03/10           

آگهی ثبتی و دادگستری

رفاه

ارتباطات

اقتصاد خرد

انرژی

بورس

بورس

انرژی

بانک

مسکن

تجارت

تجارت

ایســنا- محمدعلی نیکبخــت، وزیر جهاد 
کشــاورزی با اشــاره به گزارش ماهانه مرکز 
آمــار کــه نرخ تــورم را به صورت ســالانه و 
نقطه بــه نقطه بــه تفکیــک زیربخش های 
اقتصادی کشــور ارائه می کنــد، تأکید کرد: 
تورم سالانه اردیبهشت ماه در بخش خوراکی 
 از 37/3 درصــد بــه حــدود 33.7 درصــد

کاهش یافته است.
وی ایــن درصــد را نســبت به تــورم بخش 
غیرخوراکی بسیار پایین تر اعلام کرد و افزود: 
در تلاش هســتیم با فراهــم آوردن الزامات 
جهش تولید با مشــارکت مــردم، تولید انواع 

محصولات کشاورزی را افزایش دهیم.

وزیــر جهادکشــاورزی تصریح کــرد: در این 
مســیر، ضمن حفــظ تولید پایــدار و تأمین 
 نیاز داخل، به موضوع صــادرات نگاه ویژه ای 

خواهیم داشت.
وی با اشــاره به ایــن که رویکــرد دولت در 
سیاســت های غذایی، عدالت محوری اســت، 
ادامــه داد: نرخ تورم نقطه به نقطه خوراکی ها 
و آشــامیدنی ها در اردیبهشت ماه سال جاری 
نیــز با 1.8 درصد کاهش به عدد ۲۲/7 درصد 
رســیده که نمایانگر شــیب نزولــی تورم در 
این بخش اســت که البته این میزان کاهش 
 بــرای خانوارهــای روســتایی بیشــتر بوده

و به عدد ۲1/9 درصد رســیده اســت. از این 

رو، سیاســت های کلان تأمیــن غذا در بخش 
کشــاورزی با پیوســت عدالت رقم خورده و 
سمت و ســوی آن به طرف جامعه روســتایی 

بوده است.
نیکبخت ضمن گرامیداشت یاد رئیس جمهور 
شهید و همراهان ایشان، به تأکید ویژه آیت ا... 
رئیسی در حوزه تأمین سفره دهک های پایین 
جامعه اشــاره کرد و افزود: تلاش ما در وزارت 
جهاد کشــاورزی آن اســت که با تداوم روند 
حداکثرســازی تولید داخلی و جذب سرمایه 
در بخش کشــاورزی از طریق مشارکت مردم، 
روند کاهش تورم خوراکی ها و آشامیدنی ها را 

با سرعت بیشتر پیش ببریم.

وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد

کاهش تورم خوراکی به کمترین میزان در سال های اخیر

رئیس امور آمایش سرزمین سازمان برنامه و بودجه خبر داد:

صادرات ۱۲ میلیارد دلاری ایران به عراق
 فعالیت نیمی از تجار ایرانی در بازار عراق

 مدیرعامل شرکت توانیر و سخنگوی صنعت برق خبر داد:

پرداخت ۲ هزار تومان پاداش صرفه جویی به ازای هر کیلووات

معاون نظارت بانک مرکزی اعلام کرد:

تحول در نظام بانکی با اجرای قانون جدید بانک مرکزی

 تأمین زمین 4 میلیون مسکن انجام شد؛ دولت چهاردهم کار را تمام کند 

ایرنا- نشســت »بررســی فرصت هــا و چالش های جذب 
ســرمایه گذاران عراقی و تقویت روابط تجاری دو کشور در 
راستای جانمایی ایران در زنجیره ارزش منطقه ای« توسط 
امور آمایش و توســعه منطقه ای ســازمان برنامه و بودجه 
کشور، با حضور نمایندگانی از وزارت امور خارجه، سازمان 
سرمایه گذاری و کمک های اقتصادی و فنی ایران، سازمان 
توســعه تجارت ایــران و اتاق بازرگانــی، صنایع، معادن و 

کشاورزی ایران برگزار شد.
سید جعفر حسینی، رئیس امور آمایش سرزمین و توسعه 
منطقه ای ســازمان برنامه و بودجه کشــور در این نشست 
گفــت: با توجه به اینکه در ســال آغاز برنامــه هفتم قرار 
داریم، به منظور تأمین مالی این برنامه، جذب سرمایه های 
بخــش خصوصــی داخلــی و همچنین ســرمایه گذاری 
 خارجــی به ویژه از کشــورهای همســایه در دســتورکار 

قرار گرفته است.
   رشد ۱۵ برابری صادرات ایران به عراق طی ۲۰ سال

وی افزود: کشــور عراق با برخــورداری از 85 میلیارد دلار 
ذخایر ارزی، 130 تن ذخایر طلا، 1۴7 میلیارد ذخایر ثابت 
شده بشکه نفت خام )رده چهارم جهانی(، یکی از کشورهای 
ثروتمند خاورمیانه از این حیث محسوب می شود و از محل 
فروش نفت خام، درآمد 76 میلیارد دلاری در سال ۲0۲1 

و 1۲0 میلیارد دلاری در سال ۲0۲۲ کسب کرده است.
رئیس امور آمایش ســرزمین و توســعه منطقه ای سازمان 
برنامه و بودجه کشور گفت: صادرات ایران به عراق با ایجاد 
ثبات نسبی در عراق و توسعه همکاری ها و زیرساخت های 
تجاری بین دو کشــور طی ۲0 سال گذشــته، رشد قابل 
ملاحظه 15 برابری داشته است؛ به طوری که از حدود 600 
میلیون دلار در سال 138۲، به بیش از 10 میلیارد دلار در 

سال گذشته افزایش یافته است.
  صادرات ۱۲ میلیارد دلاری ایران به عراق

حســینی با بیان اینکه از میان 3500 قلم کالای صادراتی 
ایران به جهان، در حال حاضــر بالغ بر ۲۲00 قلم کالا به 
کشــور عراق صادر می شــود، گفت: بیش از نیمی از تجار 
فعال ایرانی در بازارهای جهانی در بازار عراق حضور دارند 
و صادرات ایران به عراق محــدود به کالا نبوده و خدمات 
فنی و مهندســی و برق نیز از دیگر اقــلام مهم صادراتی 
ایران به عراق اســت که با احتســاب ایــن بخش، میزان 
صادرات کشــورمان به عراق، بــه رقمی حدود 1۲ میلیارد 

دلار می رسد.
وی با اشــاره به لزوم تقویت زیرساخت های تجاری استان 
کرمانشاه به عنوان مهم ترین مسیر صادراتی ایران به عراق، 
افزود: توسعه زیرســاخت های تجاری به منظور تسهیل و 

روان سازی تجارت بین دو کشــور، اطلاع رسانی و تشویق 
تجار به ســرمایه گذاری در کشــور عراق، توســعه تجارت 
از طریــق اعزام و پذیرش هیئت های تجاری و مشــارکت 
در نمایشگاه های دو کشــور، ایجاد مراکز تجاری ایران در 
شــهرهای عراق و توازن تجاری از طریق توسعه واردات از 
عــراق، برای تقویت روابط تجاری و اقتصادی ایران و عراق 

پیشنهاد می شود.
رئیس امور آمایش ســرزمین و توســعه منطقه ای سازمان 
برنامــه و بودجه گفــت: با وجود درآمد نفتــی قابل توجه 
عــراق در ســال های اخیر، نــرخ بیکاری در این کشــور 
به ویژه در ســطح جوانان بســیار بالا بوده و نشــان دهنده 
آن اســت که صنایع کاربر برای این کشور در جهت ایجاد 
 اشــتغال از اهمیت زیادی برای جذب سرمایه های خارجی 

برخوردار است.
   تشریح فعالیت های مهم و اولویت دار از سوی جمهوری 

اسلامی ایران در عراق
حســینی با تشــریح فعالیت های مهم و اولویت دار از ایران 
در عراق گفت: جبران بخشــی از مازاد تراز تجاری با عراق 
از طریق واردات نفت از این کشــور و صادرات آن از پایانه 
جاسک، کمک به حضور شرکت های ایرانی در حوزه پخش 
محصــولات نفتی به ویــژه در بخش پایین دســت و نهایی 

مرتبط با عرضه ســوخت و ایجاد یک شــبکه مویرگی در 
ســطح خرده فروشــی به منظور کمک به وضعیت اشتغال 
جوانان عراق؛ توســعه  ســکوهای مرتبط بــا توزیع کالا و 
خدمات و یا حمل ونقل درون شهری برای کمک به وضعیت 
اشــتغال به ویژه جوانان تحصیلکرده، ایجاد شــهرک های 
صنعتی مشــترک مرزی در جهت انتقال بخشی از زنجیره 
ارزش صنایع کاربر در حوزه های صنایع غذایی و یا صنایع 
نســاجی به کشور عراق با توجه به امکان صادرات مجدد از 
این کشور و ایجاد کریدور تجاری واردات محصولات غذایی 
از منطقه آســیای میانه و روســیه و صــادرات محصولات 
داخلی از ســمت مرزهای غربی، از جمله این فعالیت های 

مهم و اولویت دار هستند.
بنا بر این گزارش، در این نشســت، نمایندگان وزارت امور 
خارجه، ســازمان ســرمایه گذاری و کمک های اقتصادی و 
فنی ایران، سازمان توســعه تجارت ایران و اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی ایران هم، نظرات و دیدگاه های 

خود را بیان کردند.

وزیر اقتصاد:

۲۰ هزار میلیارد تومان از سود سهام 
عدالت هنوز واریز نشده است

مهر- انتهای آذرماه ســال گذشــته 
بود کــه مرحله اول عملکرد مربوط به 
سال مالی 1۴01 شرکت ها به حساب 
سهامداران واریز شد، مرحله دوم واریز 
سود ســهام عدالت هم ۲۴ اسفندماه 
بود؛ ســودی که بنابر اعلام ســازمان 
بورس در مرحله دوم دارندگان ســبد 
ســهام عدالت ۴9۲ هزار تومانی مبلغ 
۴۴6 هزار تومــان، 53۲ هزار تومانی 
مبلغ ۴8۲ هزار تومان و ســبد سهام 

یک میلیون تومانی 906 هزار تومان سود دریافت کردند.
در این بین به دلیل بدقولی برخی شــرکت ها، واریز این ســود در دو مرحله انجام نشد و به 
مرحله سوم کشیده شد؛ در این رابطه ۲8 فروردین ماه مجید عشقی، رئیس سازمان اعلام کرد 
که »مجموعه اتفاقاتی رخ داد که ســبب شــد برخی شرکت ها تخلفی داشته باشند و نتوانند 

سود سهام عدالت را پرداخت کنند.
 این شــرکت ها اکثــراً با کمبــود نقدینگی مواجه هســتند. ما هم توصیــه کردیم که باید 
ســود ســهام عدالت پرداخت شــود. امیدواریم تا خرداد بتوانیم این ســودها را جمع آوری 
 و مابقی ســود ســهام عدالت را پرداخت کنیــم. البته باید زمان دقیق آن را شــورای عالی

بورس مشخص کند.«
با توجه به اینکه هنوز این سود واریز نشده است، سید احسان خاندوزی، وزیر امور اقتصادی 
و دارایی در این ارتباط اعلام کرد که »علیه شــرکت هایی که سود سهام عدالت ندادند، اقدام 
حقوقی صورت می گیرد.« خاندوزی توضیح داد: سود سهام عدالت سال 1۴01 در اسفند سال 
1۴0۲ واریز شــد؛ اما باقی مانده اندک دیگری نیز وجود دارد که سرجمع آن حدود ۲0 هزار 
میلیارد تومان اســت و عمدتاً سه دسته شــرکت های فولادی، پالایشی و پتروشیمی هنوز به 

وظایف خود در پرداخت سود عمل نکرده اند.
وی گفت: ســازمان بورس علیه آن دسته از شرکت ها که به تعهدات خود عمل نکردند اقدام 
حقوقی خواهد کرد. زیرا موضوع سهام عدالت احقاق حق سهامداران خرد است. امیدواریم تا 

پایان دولت سیزدهم این مسئله به نتیجه برسد.

باشگاه خبرنگاران- مصطفی رجبی مشهدی، مدیرعامل شرکت توانیر 
و ســخنگوی صنعت برق گفت: تأمین پایدار بــرق یکی از اولویت های 
وزارت نیرو اســت و 180 برنامه عملیاتی به این منظور طراحی شــده 
اســت. بخشی از این برنامه ها شامل استان سیستان و بلوچستان می شد 

که عمده آن ها به بهره برداری رسیده است.
وی افزود: در دو ســال گذشته در دولت سیزدهم طرح پاداش مدیریت 
مصرف را اجرا کردیم و مشــترکانی که مصرف خود را نســبت به سال 
گذشــته کاهش می دهند می توانند از این پاداش بهره مند شوند و قبض 
برق رایگان دریافت کنند و یا حتی بســتانکار شوند. امسال علاوه بر این 
طــرح که تا ۲ هزار تومان پاداش مصرف به مشــترکان داده می شــود، 
پیش بینی شــده از جوایز ارزنده ای اســتفاده کنیم تــا در حوزه خانگی 

کاهش مصرف داشته باشیم.
ســخنگوی برق با اشــاره به راهکار هایی برای کاهش مصرف برق گفت: 
کولر هــای گازی مصرف برق بالایی دارند و بهتر اســت زمانی که از یک 
فضــا اســتفاده نمی کنیم کولر را خاموش کنیم یــا آن را بر روی دمای 
آسایش ۲۴ درجه بگذاریم. در ســاعات اوج مصرف از ساعت 13 تا 18 
که بیشــترین مصرف و فشار به شــبکه برق وارد می شود، مشترکان با 
خاموش کردن وسایل برقی پرمصرف علاوه بر اینکه به تأمین برق پایدار 

مشترکان کمک می کنند، می توانند از پاداش نیز بهره مند شوند.
این مســئول گفت: سال گذشــته بیش از ۴0 درصد مشترکان در طرح 
پــاداش مدیریت مصرف مشــارکت کردند و پیش بینــی می کنیم این 

همکاری برای امسال بیش از سال گذشته باشد.

 ایرنا- فرشاد محمدپور، معاون نظارت بانک مرکزی در نشستی با عنوان 
»ظرفیت هــا و ملاحظات تنظیم گری و نظارت مطلوب با لحاظ بازنگری 
در مقــررات مرجع پولــی و بانکی« که در دومین روز از ســی ویکمین 
همایش ســالانه سیاســت های پولــی و ارزی برگزار شــد، اظهار کرد: 
اگرچــه در قانون جدید بانــک مرکزی ظرفیت هــای خوبی پیش بینی 
شــده اســت اما نواقص، ایرادات و خلاءهایی در ایــن قانون وجود دارد 
 که با تصویب یــک طرح بانکداری خوب خلاء های این قانون پوشــش 

داده خواهد شد.
وی بــا بیــان اینکه تلاش بانک مرکزی بر این امر متمرکز اســت که از 
تمــام ظرفیت هــای مثبت قانون جدیــد برای ایجاد یک اکوسیســتم 
بانکی خــوب از منظر مقرراتی، نظارتی و پولی اســتفاده شــود افزود: 
»طرح بانکداری« به عنوان دومین تحول مهم در نظام بانکی کشــور هم 
 اکنون در مجلس در دســت بررســی اســت و در آینده نزدیک تصویب 

خواهد شد که با اجرای این طرح شاهد تأثیر آن بر محیط مقرراتی نظام 
بانکی کشور خواهیم بود.

معاون نظارت بانک مرکزی خاطرنشــان کــرد: بخش مهمی از نیازهای 
سیاســت گذاری، نظارتــی و مقرراتی بانک مرکــزی در طرح بانکداری 
پیش بینی شــده اســت که با اجرای آن ظرفیت خوبی برای پوشــش 

خلاءهای قانون بانک مرکزی ایجاد خواهد کرد.
وی از همــه کنشــگران و صاحب نظــران در حــوزه پولــی و بانکی و 
اســاتید و دانشــجویان خواســت به تصویب یک قانون بانکداری خوب 
کمــک کنند و ابــراز امیدواری کرد: با یک طــرح بانکداری خوب، بین 
 مقــررات بانکداری ایران بــا مقــررات بین المللی بازل تطابق نســبی 

ایجاد شود.
ســی ویکمین همایش سالانه سیاســت های پولی و ارزی عصر روز سه 

شنبه 8 خرداد به کار خود پایان داد.

فارس- یکی از پیش نیازهای مهم برای ســاخت مســکن، 
زمین است و در حال حاضر نیز به گفته کارشناسان، حدود 
70 درصد از قیمت مسکن مربوط به زمین است، به همین 
دلیل وزارت راه و شهرســازی در دولت سیزدهم با شروع 
طرح نهضت ملی مسکن به سرعت پیگیر تأمین زمین برای 
ســاخت ۴ میلیون مسکن شــد. همچنین در طرح نهضت 
ملی مســکن تصمیم گرفته شد در شــهرهایی که مشکل 
تأمین زمین وجود ندارد، خانه های ویلایی ســاخته شود، 
طبیعتاً برای ســاخت واحدهای ویلایی به زمین بیشتری 
نیاز اســت، اما دولت مصمم بود تا ساخت این نوع خانه ها 
که هم ســرعت تکمیل بیشــتری دارند و هم برای زندگی 
مناســب تر ند، در کشور افزایش دهد.با وجود این، مخالفان 
همواره کمبود زمین در کشــور را به عنــوان مانعی برای 
اجرای افقی ســازی و ســاخت خانه های یک طبقه عنوان 
می کننــد. این در حالی اســت که 15 درصد از مســاحت 
کشور قابلیت سکونت دارد و برای ساخت خانه های ویلایی 
تنها ۲ درصد از این میزان کفایت می کند. البته در 3 سال 
اخیــر برخی از نهادها با افقی ســازی مخالفت می کردند و 
اجازه الحاق زمین به شهرها و توسعه شهرها را نمی دادند.

اما با وجود همه سنگ اندازی ها، در حال حاضر زمین برای 
ساخت واحدهای نهضت ملی مسکن به میزان قابل قبولی 

تأمین شده است و به نوعی یک رکورد محسوب می شود.
در همین خصوص فرشــید ایلاتی، کارشناس حوزه مسکن  

با اشــاره به آمار و ارقام اعلامی در بحث تأمین و واگذاری 
زمین اظهار داشت: مقایســه ای بین مسکن مهر و نهضت 
ملی مســکن انجام شده است که نشــان می دهد مجموع 
واگذاری های طرح مســکن مهر حدود 8000 هکتار بوده 
اســت؛ اما آن چیزی که در طرح نهضت ملی مسکن اعلام 
شده اســت حدود 57 هزار هکتار تا حدود 70 هزار هکتار 

است.
  با پیگیری های شــهید رئیســی  ذهنیت ها در مورد 

افقی سازی تغییر کرد
به گفته ایلاتی الحاق زمین یک بحث فنی دارد که شورای 
عالی معماری و شهرســازی باید ضوابط شهرســازی را بر 
روی این زمین ها اعمال کند تا این زمین ها به محدوده های 
شــهری ملحق بشــوند. اما اینکه این زمین ها آماده شوند 
و پروژه های مســکونی روی آنها تعریف شود ممکن است 
یک مقداری زمان ببرد. این کارشــناس مسکن با اشاره به 
رویکرد این دولت در الحاق و واگذاری زمین و نیز توســعه 
افقی بیان کرد: به نظر می رسد دولت توانسته است به این 
رویکرد جامعه عمل بپوشــاند. در محدوده خیلی از شهرها 
و روستاها زمین های جدیدی برای ساخت و ساز آماده شده 
اســت؛ بنابراین از این جهت به نظر من دولت وقت کارنامه 
قابل قبولــی می گیرد. ایلاتی با بیان اینکه موانع زیادی در 
راه تأمین زمین وجود داشته است، گفت: این موانع به این 
موضوع برمی گردد که نگاهی در کشور حداکثر استفاده از 

زمین و توســعه عمودی به جای توســعه افقی را پیشنهاد 
می کند، در اوایــل در بدنه خود دولت مخالفت هایی وجود 
داشــت و مقاومت های زیادی می شد؛ اما پیگیری هایی که 
وزیر راه و شــخص رئیس جمهور فقید داشتند این موضوع 
کاملًا شکســته شــد و این ذهنیت ها عوض شد و الان به 
نظر می رســد که کار برای ادامه و ساخت پروژه های جدید 

آماده شده است.
  ادامه  معماری و شهرســازی فعلی تلف کردن منابع و 

فرصت است
وی با انتقاد از شــیوه و مدل شهرســازی و معماری فعلی 
عنوان کرد: زمین های جدیدی که در حال اضافه شــدن به 
شهرها و روستا هستند، باید موضوع شهرسازی و معماری 
در آنها در دســتورکار قرار بگیرد و نباید به هیچ وجه اجازه 
بدهیم که به ســبک و سیاق ســابق در چند دهه گذشته 
امتداد پیدا کند. این کارشناس مسکن ادامه داد: حتی باید 
این اتفاق بیفتد که یک خط فرضی رســم کنیم؛ معماری 
و شهرســازی ما بعد از طرح نهضت ملی مسکن یک نقطه 
عطفی در زمین های جدید داشــته باشد و این برای مردم 
قابل لمس باشــد که یک نگاه جدیــدی در حوزه معماری 
شــکل گرفته اســت. ایلاتی بیان کرد: در این زمین هایی 
کــه با این موانع و مخالفت هایی که وجود داشــته، تأمین 
شده اســت، اگر همین معماری و شهرسازی فعلی و منظر 
شــهری ادامه پیدا کند، به نظر می رســد که منابع خود را 

تلف کرده ایــم. حتماً باید دقت کنیم کــه الگوهای جدید 
معماری و شهرســازی در زمین های جدید رعایت شــود.
وی بــا بیان اینکه دولت چهاردهم باید در ادامه تلاش های 
دولت سیزدهم، بر الگوهای معماری ایرانی- اسلامی تأکید 
کند، گفت: ما باید شــاهد یک ســبک جدید از شهرسازی 
و معماری در ایران باشــیم و یک نــگاه تمدنی را در بحث 

توسعه افقی شهرها دنبال کنیم.
این کارشــناس اظهار کرد: پیش بینی شده است در قالب 
شــهرهای جدید ساحلی 35 تا ۴0 هزار هکتار اضافه  شود. 
در یکســری نقاط جدید هم قرار اســت شهرهای جدیدی 
احداث شود که در مجموع حدود 150 هزار هکتار می رسد 
و این کفاف ۴ میلیون مســکنی که دولت وعده داده است 
را خواهــد داد. ایلاتی ادامه داد: حــدود 70 درصد از این 
موضوع محقق شــده اســت و دولت چهاردهم باید آن 30 
درصد باقی مانده را تکمیل کند و بتواند  ســاخت ۴ میلیون 

مسکن را در کشور تمام کند. 



بانوان ورزشکار فارس مدال خود را به شهید جمهور 
اهدا کردند

به گزارش پایــگاه خبری اداره 
کل ورزش و جوانــان اســتان 
فــارس، ســما زارعی و مهســا 
فارس  ورزشکار  بانوان  یادســار 
نشــان نقــره و برنز خــود در 
فیتنس  فانکشــنال  مســابقات 
قهرمانی آسیا را به رئیس جمهور  

شهید تقدیم کردند.
تیم ملی فانکشنال فیتنس ایران 
که برای اولین بار توسط فدراسیون 

آمادگی جسمانی و تندرستی به مسابقات قهرمانی آسیا تاشکند 2024 اعزام شد، 
 توانستند ۵ مدال کسب نمایند. که سهم استان فارس دو مدال در بخش انفرادی 

بانوان بوده است.
امیر رحیمی،  سرپرست دبیری هیئت آمادگی جسمانی و تندرستی استان فارس 
عنوان کرد که با تلاش و کوشــش ورزشکاران استان فارس سما زارعی موفق به 
کســب جایگاه دوم و گردن آویز نقره و همچنین مهسا یادسار کسب جایگاه سوم 

و گردن آویز برنز شدند.
همچنین ســعید رحیمی  دیگر ورزشکار استان توانست جایگاه پنجم مسابقات را 

به خود اختصاص دهد.
رحیمی  با بیان این موضوع که در کنار تلاش ورزشــکاران اســتان فارس جهت 
کســب مدال، عباس منوچهری، مســئول کمیته فانکشنال فیتنس استان فارس 
و عضو کادر فنی تیم ملی زحمات بســیار زیادی را کشــیده تا این افتخار نصیب 
جامعــه ورزش اســتان فارس گردد؛ گفــت: تیم ملی بانوان فانکشــنال فیتنس 
ایــران در بخــش تیمی به مدال نقره دســت یافتنــد. تیم های ملی فانکشــنال 
 فیتنــس مــردان و بانــوان ایــران مدال های خــود را به رئیس جمهور  شــهید 

تقدیم کردند.
در پایان رحیمی  ضمن تشــکر از تلاش های همه جانبه برای اعزام این ورزشکاران 
به نخســتین مسابقه قهرمانی آسیا عنوان کرد که ورزشکاران و کادر فنی تیم نیز 
با کســب مدال های رنگارنگ جواب اطمینان تمامی  مســئولان را به نحو احسن 
دادند تا ان شاءا... در گام های بعدی نیز با حمایت های بیشتر در مسابقات مختلف 

حضور داشته باشند.

چهار ورزشکار استان فارس به اردوی تیم ملی 
ورزش زورخانه ای دعوت شدند

به گــزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فــارس، با توجه به 
برگزاری مســابقات جهانی ورزش زورخانــه ای در اواخر خرداد ماه، رضا قادری و 
عظیم راحمی  از شهرستان سپیدان در رشته سنگ، سید محسن جوادی از شیراز 
و رضا ســلیمانی از شهرستان کازرون در رشــته کباده به اردوی تیم ملی ورزش 

زورخانه ای دعوت شدند.
اردوی تیم ملی از روز سه شــنبه 1۵ خرداد ماه لغایت جمعه 18 خرداد در کمپ 

تیم های ملی پهلوان شهید ابراهیم  هادی برگزار می گردد.

دعوت از 2 هاکی باز فارس به اردوی تیم ملی

بــه گزارش پایــگاه خبــری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فــارس، آخرین 
اردوی تیــم ملــی  هاکی امید که خودرا برای شــرکت در مســابقات آســیایی 
 ســنگاپور می کند، 9 لغایت 1۵ خرداد ماه به میزبانی اســتان آذربایجان شــرقی 

برگزار می شود.
با اعلام کادر فنی ابوالفضل قربانی و بنیامین نیرومند تبار از اســتان فارس به این 

مرحله اردو دعوت شدند.
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صدا و سیما

ورزش

فرهنگ و هنر

بــه گزارش تســنیم، تیم فوتبال صنعت نفت آبادان سه ســنبه شــب در 
چارچوب دیدارهای هفته بیســت ونهم لیگ برتر در اصفهان با نتیجه 2 بر 
یک مقابل ذوب آهن اصفهان شکســت خورد، با این نتیجه شاگردان فراز 
کمالوند 21 امتیازی باقی ماندند و با ایستادن در رتبه شانزدهم جدول، در 
فاصله یک هفته تا پایان لیگ سقوط شــان به لیگ دسته اول قطعی شد و 
آبادانی ها پس از هشت فصل حضور در لیگ برتر، باید فصل آینده در لیگ 

یک حضور داشته باشند.
نفتی های آبادان از ســال 9۵ که موفق به صعود به لیگ برتر شــدند، در 
حضور هشــت ساله شــان در لیگ برتر، لحظاتی پر از دلهره و استرس را 
برای هواداران خود رقم زدند. نفتی ها در این مدت، با تمام مشکلات مالی 
که روبه رو بودند، تنها در دو دوره لیگ برتر در پایان مســابقات کارشان با 
آســودگی خاطر هواداران خاتمه یافت. در سال هایی که هدایت آبادانی ها 
برعهده فراز کمالوند و علیرضا منصوریان بود، صنعت نفت کارش را با قرار 

گرفتن در میانه جدول به اتمام رساند.
اگــر بخواهیم دلیل این ســقوط را پیگیر شــویم، به یــک مصوبه قانونی 
برمی خوریم. در سال 98، بیژن زنگنه وزیر وقت نفت، در ابلاغیه ای جدید 

بــه بخش های مختلــف وزارت نفت، اعلام کرد که مالکیــت، مدیریت و کمک 
مالی به باشــگاه های حرفه ای توسط شــرکت های تابعه صنعت نفت به صورت 
مســتقیم و غیرمستقیم ممنوع است و از آن تاریخ تیم های پارس جنوبی، نفت 

مسجدســلیمان و صنعت نفت آبادان که به تناوب در لیگ برتر حضور داشتند 
در سراشیبی سقوط قرار گرفتند. با این شرایط در دو سال گذشته، صنعت نفت 
آبادان بیش از هر تیم دیگری در قعر جدول حضور داشــت و فصل گذشته هم 
در آخرین هفته با معجزه توانست در لیگ برتر باقی بماند، اما در این فصل دیگر 

خبری از معجزه نبود و آخرین بازمانده نفتی ها هم به لیگ دسته اول سقوط 
کرد تا موجی از اندوه و غم شهر آبادان را فرا بگیرد.

با نگاهی به شــرایط صنعت نفت و بررســی اوضاع این تیم در ســال های 
گذشته، نمی توانیم مشکلات مالی را تنها دلیل سقوط آبادانی ها بدانیم. اگر 
تنها دو فصل گذشــته این تیم را مدنظر قرار دهیم، بعد از علی عیسی زاده، 
این باشــگاه در دو فصل گذشته ســه مدیرعامل را به خود دید و تغییرات 
متوالــی مدیریتی نمکی بر زخم های متعــدد تیم صنعت نفت بود. علاوه بر 
حضور ســه مدیرعامل، جابه جایی  در کادر فنی این تیم هم بیش از هر تیم 

دیگری در فوتبال ایران بود.
رضا پرکاس، فیروز کریمی، ادســون تاوارس، عبدا... ویســی )در دو مقطع 
لیگ های بیست ودوم و بیست وسوم(، ســهراب بختیاری زاده و فراز کمالوند 
هدایت این تیم را برعهده داشــتند. علاوه بر این نبود منابع مالی موردنیاز، 
باعث شد تا این باشگاه اقدام به خرید بازیکنان بی کیفیت کند تا دست کادر 
فنی زردپوشــان در شــرایط بحرانی بیش از پیش خالی بماند. این شرایط 
نشــان می دهد که عدم ثبــات در مدیریت و تیم بیش از مشــکلات مالی 
زمینه ســقوط برزیلی های لیگ را فراهم کرد تا پس از یک سال، غم و اندوه 
جایگزین هلهله و شــادی در آبادان شــود. حال باید منتظر بمانیم که صنعت 
نفت چه آینده ای در لیگ دســته اول خواهد داشت و می توانیم دوباره این تیم 

دوست داشتنی را در لیگ برتر ببینیم یا خیر.

سقوط صنعت نفت؛ معجزه فقط یک بار رخ می دهد!

»پیر پسر« با بازی لیلا حاتمیحراج خانه معروف فیلم »تنها در خانه«
  و حامد بهداد به ترانسیلوانیا می رود

پسر«  »پیر  ســینمایی  فیلم 
ســاخته اکتــای براهنی و با 
بابک  مشترک  تهیه کنندگی 
حمیدیان و حنیف ســروری 
از موفقیت در جشنواره  پس 
فیلــم روتــردام، به بیســت 
فیلم  و ســومین جشــنواره 

ترانسیلوانیا راه یافت.
ایــن فیلم در بخــش اصلی 
مســابقه که به فیلم های اول 

و دوم کارگردان ها اختصاص دارد، به رقابت با دیگر فیلم ها در این رویداد ســینمایی 
معتبر می پردازد. بیســت و سومین جشنواره فیلم ترانسیلوانیا از 14 تا 2۳ ژوئن 2۵ 
)خرداد تا 4 تیر( در کشــور رومانی برگزار خواهد شد. فیلم سینمایی »پیر پسر« در 
اولین حضور جهانی خود در جشــنواره فیلم روتردام جایزه بهترین فیلم بخش پرده 

بزرگ را از آن خود کرد.
»پیر پســر« دومین ساخته اکتای براهنی است که با بازی حامد بهداد، لیلا حاتمی، 

محمد ولی زادگان و با هنرمندی حسن پورشیرازی سال گذشته تولید شده است.

سومین فصل »تگزاس« همان گونه که انتظار 
می رفت، با اســتقبال بســیارخوب مخاطبان 
مواجه شــد و توانســت با جــذب 140 هزار 
مخاطــب در روز نخســت نمایــش خود، ۵ 

میلیارد تومان بفروشد.
با این آمار، »تگــزاس ۳«، رکورد فروش روز 
نخست یک فیلم سینمایی طی دو دهه اخیر 
را به نفع خود شکســت. هم چنان که احتمالاً 
این فیلم موفق شده باشد تا رکورد فروش روز 
نخست سینمای پس از انقلاب را به نفع خود 
مصــادره کند اما چون هیــچ اطلاعاتی راجع 
فروش روز نخســت فیلم ها تا میانه دهه 80 
وجود نــدارد بنابراین این گونه فرض می کنیم 
که رکوردشــکنی این فیلم در انحصار دو دهه 

اخیر است.
البتــه ذکر ایــن توضیح نیز بســیار ضروری 
است که این رکورد، بابت فروش فیلم در روز 
سه شــنبه حاصل شده اســت حال آن که روز 
نخســت نمایش هر فیلم در ایران، چهارشنبه 
اســت. از آنجا که قرار بود فیلم از چهارشنبه 
گذشــته به روی پرده برود اما سینماها در آن 
زمان تعطیل بودنــد، بنابراین با نمایش فیلم 
از روز سه شــنبه هفته جاری موافقت شــد. 
بنابرایــن این توضیح ضروری اســت که این 
رکوردشــکنی، در یک سه شــنبه نیم بها رقم 

خورده است.
از تگزاس ۳، این تا پیش 

رکورد در انحصار فیلم »مســت عشــق« قرار 
داشــت که در نخســتین روز نمایش عمومی 
 خود، توانست با جذب ۵1 هزار مخاطب، یک 

ورود رؤیایی را تجربه کند.
دیگر فیلمی  که بــا این رکورد »تگزاس ۳«، 
از رینگ خارج شد، »ساعت ۵ عصر« است. 

فیلم مهران مدیری تا ساعت 2۳:۵9 دقیقه 
جمعــه ۳0 تیــر 1۳9۶، 42 هزار 

مخاطب داشــت و از آنجایی 
که این فیلم تا ســاعت 4 

بامداد روز شنبه، اکران 
داشــت،  فوق العــاده 
توانست سرجمع ۵8 
هزار مخاطب داشته 

باشد.
طی یک دهه اخیر، 

عــلاوه بر »ســاعت 
۵ عصــر«، چند فیلم 
دیگر نیــز بوده اند که 
آمار خوبــی از فروش 
خــود  نخســت  روز 
گذاشــته اند:  جای  به 
روز  در  »فروشــنده« 
اکران خود، 2۵  نخست 
داشــت.  مخاطب  هزار 
»نهنگ عنبــر 2«، 21 
هــم هــزار مخاطب، »ما همه  بــا 

هســتیم« 29 هزار مخاطــب، »هزارپا« 2۷ 
هزار مخاطــب، »مطرب« ۳۵ هزار مخاطب و 
»گشت ۳« نیز ۳۵ هزار مخاطب داشته است.

ســه فیلم پرفروش امســال یعنی »تمســاح 
خونی«، »مســت عشق« و »ســال گربه« نیز 
بــه ترتیب در روز نخســت نمایش خود، 18 
هزار، ۵1 هزار و ۳1 هزار مخاطب را به سینما 

کشاندند.
البته انتظار می رفت که از فیلم جدید 
استقبالی  چنین  اطیابی  مســعود 
شــود. قابل  پیش بینی است که 
طی روزهــای آتی، رکوردهای 
بیشــتری توســط این فیلم 
شکسته شــود. نیاز سینما 
تازه نفس،  کمدی  یک  به 
پژمــان  زوج  دیــدن 
ســام  و  جمشــیدی 
درخشــانی پــس از 
البته  و  ســال  چند 
ســینمایی  سابقه 
مخاطب  که  خوبی 
»تگزاس«  برند  از 
دارد  ذهــن  در 
تا  شــده  ســبب 
انتظارهــا حــول 
این  از  اســتقبال 
فیلم برای روزهای 

آینده بسیار بیشتر از آمار کنونی باشد.
از چهارشــنبه هفته آینــده، »خجالت نکش 
2« نیــز به نــاوگان اکران افزوده می شــود و 
بنابرایــن باید منتظر ســونامی  شــگرفی در 
استقبال مخاطبان از سالن های تاریک باشیم. 
اســتقبال از این 2 فیلم جدید در کنار اقبالی 
کــه همچنان به فیلم های »تمســاح خونی«، 
»ســال گربه« و »مست عشــق« وجود دارد، 
ســبب می شود تا سینمای ایران، فصل بهار را 
با یک آمار چشم گیر به تابستان سنجاق کند.

مجموع تمام این پارامترها ســبب می شــود 
تا راندمان سینما به نســبت سال گذشته، از 
وضعیت بســیارمطلوب تری برخوردار باشد و 
فرهنگ ســینما رفتن و فیلم دیدن عمومی، 
به ســبد ماهیانه و حتی هفتگــی خانواده ها 
افزوده شود. اقبال بلندی که در طول سال ها، 
تلاش ها گسترده ای صورت گرفت تا وضعیت 
فرهنگی جامعه به چنین سمتی حرکت کند 
اما موفقیــت چندانی در این مســیر حاصل 
نمی شــد حال آن که آنالیز این جریان طی دو 
ســال اخیر نشان می دهد که این اصل بدیهی 
اکنون به مرحله عملیاتی رسیده و خانواده ها 
در هــر برهــه زمانی و با هر بســته اکران، از 

سینماها استقبال می کنند.
ســینمای ایران طی امسال، بســیار فراتر از 

آن چه انتظار می رفت، ظاهر خواهد شد.

خانه نمادین در حومه شــیکاگو که به عنوان لوکیشــن اصلی فیلم معروف 
»تنها در خانه« اســتفاده شده اســت با قیمت حداقل ۵ میلیون دلار برای 

فروش گذاشته شده است.
ایــن خانه ۵ اتاق خوابه در خیابان لینکلن ۶۷1 در وینتکا، ایلینوی قرار دارد 
و در فیلم کلاســیک و کریسمســی »تنها در خانه« در سال 1990 و دنباله 

آن »تنها در خانه 2: گمشــده در نیویــورک« به عنوان خانه خانوادگی مک 
کالیســتر استفاده شد که در آن کوین 10 ســاله با بازی مکالی کالکین در 

تلاش برای بیرون راندن سارقان بود.
 این خانه در ســال 1921 ساخته شد و بیش از 9100 فوت مربع مساحت 
دارد. همچنین دارای دو اتاق رختشــویی، یک ســالن بدنسازی، یک سالن 

سینمای خصوصی و یک زمین ورزشی سرپوشیده است.
فضای داخلی خانه امروزه دارای ســبک ســیاه و ســفید مینیمال و مدرن 
اســت و به نظر بســیار متفــاوت از خانه در فیلمی  اســت کــه کوین مک 
 کالیســتر از خود در برابر ســارقان دفاع می کرد و به ســبک کلاسیک تری 

تزئین شده بود.
فیلم کمدی »تنها در خانه« به کارگردانی کریس کلمبوس و نویســندگی و 
تهیه کنندگی جان هیوز با بازی مکالی کالکین، جو پشی، دنیل استرن، جان 
هرد و کاترین اوهارا با بودجه 18 میلیون دلاری ســاخته شد و در نهایت به 

فروش جهانی بیش از 4۷۶ میلیون دلار دست یافت.
قســمت دوم این فیلــم نیز با عنوان »تنها در خانه: گمشــده در نیویورک« 
در ســال 1992 اکران شــد و با بودجه 20 میلیــون دلاری، فروش جهانی 
۳۵8 میلیون دلاری را ثبت کرد. قســمت ســوم این فیلم در سال 199۷ با 
شخصیت های متفاوتی به سینما آمد که نتوانست موفقیت دو قسمت نخست 

را تکرار کند.

رمان نویسنده ایرانی درباره جنگ جهانی دوم در اروپا

رمان »پرواز قو« نوشــته مرتضی نیکو راهی بازار کتاب شــده است. این رمان 
در ۵۶9 صفحه با شــمارگان 220 نسخه و قیمت 4۷0 هزارتومان در انتشارات 

مروارید منتشر شده است.
نویســنده در ابتدای رمان نوشــته است: »شاید شــگفت آور باشد که چرا یک 
ایرانی کتابی درباره جنگ جهانی دوم در اروپا نوشــته است. انگیزه نگارش این 
رمان به مکاشــفه ای در یک روز تابستانی 1۳84 برمی گردد. در این رؤیا جسد 
آدولف هیتلر را بر ســکوی مرتفعی دیدم که آتش از آن زبانه می کشید، همین 
و بس. سه ســال بعد علاقه مند شــدم که داســتان کوتاهی درباره آن مکاشفه 
بنویســم، اما مگر می شد درباره یکی از مشــهورترین شخصیت های تاریخ، تنها 
داســتانی کوتاه نوشــت! و این چنین شــد که در تکاملی تدریجی، داستانم به 
رمانی بلند تبدیل شــد. هرچند این رمان تماماً بافته خیالم است، اما در هنگام 
نــگارش کتاب برای تکیه بر تاریخ دقیق بعضی حوادث به کتاب های »ســقوط 
برلین و اســتالینگراد« نوشــته آنتونی بیور و اوِا بــروان: »زندگی با هیتلر« اثر 
 هایکــه گورته ماکر مراجعــه می کردم. ناگفته نماند کــه در برانگیختن خیال و 
داستان پردازی ام مشــاهده مجموعه ای از عکس ها و فیلم های قدیمی  نیز برایم 
 بســیار تداعی بخش بوده اســت و مهم تر از هر چیز همســرم که در نگارش اثر 

نقش بسیاری داشت.
 در نوشــته پشت جلد کتاب نیزآمده اســت: آرتور شیمل، شخصیت اول رمان، 
یک مربی باله آلمانی اســت که بخشی از زندگی اش با حوادث سال های پایانی 
جنگ جهانی دوم مرتبط می شــود و بــا طیفی از وقایع و حــوادث گوناگون، 
آمیختــه با شــور و شــیدایی، حیــرت و بی تابی، شــادی و اندوه، و عشــق و 
 نفرت در کوهســتان های آلــپ، و خیابان هــای مونیخ و برلین در ســال های

1944-194۵ تــداوم می یابد. »پرواز قــو« رمان پرُ راز و رمز و جســورانه ای 
 درباره جهان غرب اســت که نویسنده ای ایرانی بیش از یک دهه صرف نوشتن 

آن کرده است.

رئیسرسانهملی:
از علت بازداشت و بازگرداندن گروه رسانه ای به کشور 

بی اطلاع هستیم

پیمان جبلی، رئیس رســانه ملی در ارتباط زنده با شبکه خبر پیرامون استقبال 
از گروه رسانه ای اعزامی  به حج که به کشور بازگردانده شدند گفت: وظیفه من 
بود که برای خیر مقدم و عرض خداقوت به همکاران عزیزمان که توفیق زیارت 
پیامبر اســلام و ائمه بقییع را داشتند و توفیق تکمیل مناسک حج از آنها سلب 

شد خدمت آنها برسم.
وی ادامــه داد: به هر حال همکاران ما در قالب گروه رســانه ای بعثه جمهوری 
اســلامی  اعزام شــده بودند و در حال انجام وظیفه معمولی و ضبط یک تلاوت 
قرآن کریم در مســجد النبی بودند که این اتفاق برای آنها افتاد. بازداشت شدند 
و به بازداشــتگاه منتقل شدند. ما هم از علت بازداشت این عزیزان و بازگرداندن 

آنها به کشور بی اطلاع هستیم.
رئیس رسانه ملی عنوان کرد: وظیفه خودم می دانم از همه مراجع رسمی  کشور؛ 
وزارت امور خارجه، نمایندگی ولی فقیه، ســفیر کشورمان در عربستان، سازمان 
حج و زیارت و همه دســتگاه ها که درطول یک هفته در گیر بودند و برای حل 

مشکل پیگیری کردند تشکر و قدردانی کنم.
جبلی خاطر نشــان کرد: به همکاران عزیزمان عرض کردم که به شما به خاطر 
وظیفه شناسی و انجام تکلیف حرفه ای که به عهده شما بود و بصیرتی که دارید 
و توفیقی که خداوند قســمت شما کرد زیارت قبر پیامبر اسلام از شما قدردانی 
می کنــم، امیدواریم توفیق انجام فریضه حج در ســال های آینده برای عزیزان 

فراهم شود.

به گزارش تسنیم، محمدرضا کشوری فرد،  دبیر سازمان 
لیگ درباره برگزاری هفته ســی ام بیست وسومین دوره 
لیگ برتر فوتبال، اظهار داشــت: هفتــه پایانی را مثل 
هفته ای که گذشــت، به کمک رســانه ها و مســئولان 
پشت ســر می گذاریــم. در این هفته به دلیل مشــکل 

ورزشگاه ســردار آزادگان قزوین و قطع برق، بازی های 
همزمان دیدار شــمس آذر - پرسپولیس و استقلال - 
گل گهر سیرجان با 20 دقیقه تأخیر آغاز شد. در هفته 
پایانی تلاش  می کنیم همه بازی ها را سر ساعت برگزار 

کنیم.
وی در مورد بحث تغییر ســاعت بازی های هفته پایانی 
گفــت: بله، ســاعت بازی ها تغییر می کنــد و از طریق 

سازمان لیگ اعلام خواهیم کرد.
دبیر ســازمان لیگ در رابطه با تغییر ورزشــگاه محل 
برگزاری دیدار تیم های پیکان و اســتقلال خاطرنشان 
کرد: از قبــل محل برگزاری این بازی ورزشــگاه پاس 
قوامین بود. هفته گذشــته نیز به یک برنامه تلویزیونی 
اعلام کرده بودم ورزشــگاه میزبان، پاس قوامین است 

و قرار دیگری نداشــتیم. میزبانی، حق پیکان اســت و 
نمی توانیم با توجه به شرایطی که وجود دارد، ورزشگاه 

را تغییر دهیم.
کشــوری فرد در خصوص برگزاری دیدار سال گذشته 
پیکان و پرســپولیس در ورزشگاه آزادی گفت: بازی با 
درخواســت پیکان به آزادی منتقل شد و الان هم  اگر 
درخواست کنند ورزشگاه را تغییر می دهیم. جواب نامه 
اســتقلال برای برگزاری بازی در شهر دیگر را داده ایم. 
اگر ســازمان لیگ از قبل اعلام می کرد که ممکن است 
بازی در محل دیگری برگزار شود، آن وقت می توانستیم 
تصمیم دیگری بگیریم امــا وقتی هیچ صحبتی درباره 
تغییر ورزشــگاه انجام نداده ایم، دلیلی ندارد که درباره 

آن حرف بزنیم.

به گزارش تســنیم، یورن آندرسن، سرمربی نروژی تیم 
ملــی فوتبال هنگ کنگ در فاصله هشــت روز تا دیدار 
تیمش با تیم ملی کشــورمان، اســتعفای خــود را از 

سرمربیگری هنگ کنگ اعلام کرد.
چارلــز چئونگ ییم یائــو که پس از اســتعفای رئیس 
فدراســیون فوتبــال هنگ کنگ اکنــون مدیریت این 
فدراســیون را بر عهده دارد، با ابراز شگفتی از تصمیم 
مربی ۶1 ساله نروژی گفت: این یک خبر ناگهانی برای 
ما بــود. یورن تصمیم به جدایی گرفــت و هیچ برنامه 

جایگزینی در این لحظه نداریم.
آندرســن دربــاره اســتعفای خــود از ســرمربیگری 
هنگ کنــگ گفت: پــس از ملاحظات دقیــق، تصمیم 
سختی گرفتم و می خواهم چالش جدیدی را آغاز کنم. 
مدیران فدراسیون هنگ کنگ هر روز تلاش کردند مرا 
بابت ماندن متقاعد کنند و قرارداد سه ساله ای پیشنهاد 
کردند. از حمایت فدراســیون فوتبال هنگ کنگ تشکر 

می کنم.
سرمربی مستعفی هنگ کنگ که گفته می شود به زودی 

هدایت تیــم »یونان یوکان« چین را بر عهده می گیرد، 
توانست هنگ کنگ را پس از ۵۶ سال به یک تورنمنت 
مهم بین المللی یعنی جام ملت های آســیا برســاند. با 
پایان کار آندرســن، ولفگانگ لوئیســر، مربی تیم ملی 

هنگ کنگ هدایت تیمش را بر عهده می گیرد.
تیم ملی هنگ کنگ از ساعت 1۵:۳0 روز پنج شنبه 1۷ 
خــرداد )به وقت ایران( در چارچــوب مرحله مقدماتی 
جام جهانــی 202۶ میزبان شــاگردان امیر قلعه نویی 

خواهد بود.

درخواست »اوسمار« برای تغییر 
۲ بند از پیش نویس قرارداد جدید 

به گزارش تسنیم، با نتایج درخشان پرسپولیس در نیم فصل دوم 
لیگ برتر، باشگاه پرسپولیس از هفته ها پیش مذاکرات با اوسمار 
ویرا برای تمدید قرارداد را آغاز کرده و توافق نهایی بر سر مبلغ 

قرارداد نیز بین درویش و اوسمار انجام شده است.
باشــگاه پرســپولیس پس از توافق، پیش نویس قرارداد را آماده 
و در اختیار اوســمار قرار داده است تا او مطالعه کند، اما ظاهراً 
ســرمربی برزیلی سرخ ها خواستار تغییر در دو بند از قراردادش 

شده است.
بند اصلی که اوسمار درخواست تغییر آن را داده است، موضوع 
مدت قرارداد این مربی با پرسپولیس است. ظاهراً در پیش نویس 
قــرارداد، مدت قرارداد یک فصل با قابــل تمدید اتوماتیک )در 
صــورت قهرمانی در جام حذفی یا لیگ برتر( برای فصل بعدش 
بوده است که اوســمار درخواست داده تا قرارداد به طور قطعی 

دو ساله باشد.
همچنین اوسمار خواســتار تغییر محل اسکان خود شده است 
تــا اعضای خانواده او نیز بتوانند در صورت تمدید قرارداد، فصل 

آینده در کنار او در تهران باشند.
شنیده می شود باشگاه پرســپولیس با درخواست های سرمربی 
برزیلــی خود موافقــت کرده اســت و به زودی ایــن تغییرات 
در قــرارداد او اعمــال خواهد شــد. باید دید در این شــرایط 
و در حالی که شــنیده می شــود این مربی برزیلی پیشنهادات 
خارجــی دیگری نیز دارد، این تغییرات منجر به امضای قرارداد 
 جدید از ســوی اوســمار خواهد شــد یا باید منتظــر اتفاقات 

جدیدی باشیم.

رکورد فروش روزانه سینما شکسته شد؛»تگزاس۳« جای »مست عشق« را گرفت

دبیرسازمانلیگ:

آماده برگزاری جشن قهرمانی در ۲ ورزشگاه تهران هستیم

استعفای سرمربی هنگ کنگ در آستانه دیدار با ایران



مدیرکل آموزش و پرورش فارس: 

جامعه نخبگانی عشایری در 
استان فارس تشکیل شود

به گزارش سبحان،  فرشید قاسمی، مدیرکل آموزش و پرورش فارس 
در دیدار اعضای »کمیته وحدت ایل قشــقایی« متشکل از نمایندگان 
طوایف مختلف این ایل، با تســلیت شهادت رئیس جمهور و همراهان، 
اظهارکرد: بنده به دانش آموزان عشــایر به شــدت علاقه مند هستم؛ 
چراکه آنها اســتعدادهای خوبی دارند و می توانند به توســعه کشــور 

کمک کنند.
  ظرفیت عظیم حوزه عشایری نیازمند اجرای عدالت آموزشی است

وی افزود: ظرفیت عظیمی در حوزه عشــایری وجود دارد که نیازمند 
اجرای عدالت آموزشی است تا اســتعدادهای دانش آموزان این حوزه 

شکوفا شود.
قاسمی تصریح کرد: تدوین برنامه راهبردی پنج ساله آموزش و پرورش 

عشایری باید در دستور کار قرار گیرد.
وی ادامه داد: کادر ســازی از دیگر نیازهای ضروری آموزش و پرورش 

عشایری است که مغفول مانده است و نیازمند توجه بیشتری است.
مدیــرکل آموزش و پرورش فارس خاطرنشــان کــرد: آنچه درحوزه 
عشــایری می بینــم همــه ظرفیت عشــایر نیســت، بلکه بخشــی 
از توانمندی هــای دانش آمــوزان عشــایری اســت؛ لذا اگــر عدالت 
 آموزشــی به طور کامل محقق شود شاهد شــکوفایی بیشتر فرزندان 

عشایر خواهیم بود.
   تعامــل مســئله محور با جامعه عشــایری در دســتور کار 

قرار خواهد گرفت
وی اضافه کرد: تدوین برنامه راهبردی عشایری، شناسایی استعدادهای 
دانش آموزان عشایری و تشکیل جامعه نخبگانی عشایر، سه موضوعی 

است که باید به پرداخته شود.
قاســمی اضافه کرد: تعامل بیشتر با جامعه عشایری آن هم تعاملی از 

جنس مسئله محور، در دستور کار قرار خواهد گرفت.
علی عســکرنجفی، مدیرکل اســبق آموزش و پرورش فارس به عنوان 
عضــو کمیته مذکــور نیز دغدغه های فرهنگــی و مذهبی را از دلایل 
برگزاری این دیدار برشــمرد. عسکرنجفی افزود: تلاش های آموزش و 
پرورش عشــایر فارس قابل تقدیر اســت و اجرای سند تحول بنیادین 
به عنوان مهم ترین ســند بالادســتی دغدغه اصلی دلسوزان تعلیم و 

تربیت است. 
نجفــی تصریح کرد: خانواده و معلم دو عنصر مهم نظام تعلیم و تربیت 
اســت؛ لذا ما خواهان پررنگ کردن نقش خانواده ها در فرآیند تربیتی 
هســتیم. شایان ذکر اســت: در این دیدار تعدادی دیگر از نمایندگان 
عضو کمیته وحدت ایل قشــقایی به ارایه مطالب در خصوص مسائل 

مختلف حوزه عشایری و باید ها و نبایدها پرداختند.

راه اندازی سامانه دیجیتال نسل جدید
 در اهوه لارستان

به گزارش سبحان، ســامانه دیجیتال نسل جدید در ایستگاه تلویزیونی اهوه 
بخش مرکزی شهرستان لارستان نصب و راه اندازی شد. 

به همت همکاران معاونت فنی صداوسیمای فارس با نصب و راه اندازی سامانه 
دیجیتال نســل جدید DVB_T2 در ایستگاه تلویزیونی اهوه بخش مرکزی 
شهرستان لارســتان، مردم شــریف این منطقه می توانند روی کانال ۴۴ از 
 2۱ شــبکه تلویزیونی و 22 شــبکه رادیویی رســانه ملی با کیفیت مطلوب

استفاده کنند.

مدیرگروه سلامت خانواده جمعیت و مدارس معاونت 
بهداشت دانشگاه عنوان کرد: 

ارائه خدمات در 25 واحد مشاوره شیردهی
 

به گزارش ســبحان، ثریا زحمتکش، مدیرگروه ســلامت خانواده جمعیت و 
مدارس معاونت بهداشــت علوم پزشکی شیراز از راه اندازی 25 واحد مشاوره 
شیردهی در شبکه های زیرمجموعه دانشگاه با اختصاص نیرو و فضای مستقل 

با تجهیزات مناسب و استاندارد خبر داد.
زحمتکش با بیان اینکه تغذیه با شــیرمادر به عنوان رکنی مهم برای تأمین، 
حفظ و ارتقای ســلامت کودکان و مادران اســت، گفت: شــیر مادر نه  تنها 
یــک منبع کامل و متعادل از تمامی موادغذایی مورد نیاز نوزادان محســوب 
می شــود، بلکه ارتباط مســتقیمی با تقویت سیستم ایمنی، توسعه عقلانی و 

هوشی، حفظ سلامت جسمی نوزادان دارد.
وی افزود: به همین منظور واحد مشــاوره شیردهی برای راهنمایی مادران، 
آموزش موانع شــیردهی، تداوم تغذیه با شــیرمادر تا پایان سال دوم زندگی 
و ارجاع آنان بــه مراکز تخصصی بالاتر برای دریافــت خدمات ویژه ایجاد و 
راه اندازی شــده اســت. زحمتکش ادامه داد: هدف کلی واحدهای مشــاوره 
شیردهی، فراهم سازی بســتر اجرایی حمایت و ترویج تغذیه با شیر مادر در 

راستای ارتقای سلامت نوزادان و شیرخواران است.
مدیرگروه سلامت خانواده جمعیت و مدارس معاونت بهداشت دانشگاه، مراکز 
جامع ســلامت، خانه های بهداشت، پایگاه های ســلامت، پایگاه های پزشک 
خانواده، بخش های بســتری یا مراقبت کودکان و نوزادان در بیمارستان ها و 

زایشگاه ها را از واحدهای مرتبط با واحد مشاوره شیردهی برشمرد.
وی ادامه داد: تاکنون 25 واحد مشــاوره شــیردهی در شــیراز و شبکه های 
زیرمجموعه دانشگاه با اختصاص نیرو و فضای مستقل با تجهیزات مناسب و 

استاندارد، راه اندازی شده است.
 زحمتکش اضافه کرد: متقاضیان دریافت شــیر مصنوعی، ابتدا با مراجعه به 
مراکز خدمات جامع ســلامت از سوی مشــاوران تغذیه با شیر مادر مشاوره 
دریافت کرده و در صورت داشتن شرایط لازم برای دریافت شیرمصنوعی، نام 

آنان در سامانه توزیع و تجویز شیر مصنوعی ثبت می شود.

۳ دستگاه فلزیاب در شهرستان مرودشت کشف شد

بــه گزارش ســبحان، مســعود رزمجویی، فــارس فرمانده یــگان حفاظت 
میراث فرهنگی اســتان فارس گفت: بــا گزارش یگان حفاظت شهرســتان 
مرودشــت، مأمورین پاسگاه انتظامی کامفیروز جنوبی در حین گشت زنی در 
حوزه اســتحفاظی به راننده یک دســتگاه موتورسیکلت که حامل یک کیف 

بوده مشکوک و پس از تعقیب و گریز موتورسیکلت متوقف شد.
فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی فارس افزود: در بازرسی های انجام شده 
یک دســتگاه فلزیاب و دو عدد ردیاب آنتنی کشف، متهم دستگیر و همراه با 

پرونده متشکله برای سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضایی شد.
وی بیــان کرد: خرید، فروش، نگهداری و اســتفاده از دســتگاه های فلزیاب 
منوط به اخذ مجوز از ســازمان میراث فرهنگی کشــور اســت. فروشندگان 
مکلف هســتند دستگاه های یادشــده را فقط به اشخاصی که مجوز خرید از 
ســازمان میراث فرهنگی کشور دریافت کرده اند، بفروشند و نسخه ای از برگ 
فروش را مشــتمل بر مشخصات خریدار و مشخصات فنی دستگاه به سازمان 

میراث فرهنگی کشور ارسال کنند.
شهرستان مرودشت دارای جاذبه های میراثی نظیر تخت جمشید، نقش رستم، 

نقش رجب و... است.

برگزاری پنجمین کمیته تخصصی پدافند غیرعامل 
شرکت های گاز استان ها در شیراز 

به گزارش ســبحان، پنجمین کمیته تخصصی پدافنــد غیرعامل و مدیریت 
بحران شــرکت های گاز اســتانی طی روزهای ۷ تــا ۹ خردادماه به میزبانی 

شرکت گاز استان فارس برگزار شد.
در ابتدای این نشســت اعضای کمیته پدافنــد غیر عامل و مدیریت بحران بر 
جلوگیــری کلی و یا به حداقل رســاندن میزان خســارت های جانی و مالی 
بــه عنوان مهم تریــن هدف مجموعه پدافنــد غیر عامل و آمادگــی، مقابله، 
بازســازی و بازتوانی در شــرایط اضطراری و بحرانی تأکیــد کردند. اولویت 
دادن به شبکه های گازرسانــی در مواقع بحرانی و زلزله به دلیل حساســیت 
تأمیــن و توزیع گاز طبیعــی به عنوان مهم ترین انرژی مورد نیاز انســان در 
تمامــی فصول، بهره مندی مداوم صنایع و عدم قطــع جریان تولید از جمله 
مواردی بود که در این جلســه مورد بررســی قرار گرفــت. از این رو در این 
نشست تهیه، تدوین و جمع بندی پیش نویس دستورالعمل مربوط به فعالیت 
 زنجیــره ای گازدار کــردن مجدد شــبکه توزیع پس از رخــداد زلزله مورد 

تأکید قرار گرفت. 
اعضای این کمیته با تأکید بر اینکه توســعه و گســترش وظایف شرکت های 
گاز استانی، بررســی و بروزآوری شــاخص های ارزیابی عملکرد پدافند غیر 
عامل و مدیریت بحران را اجتناب ناپذیر ساخته است، عنوان کردند: تغییرات 
و دگرگونی هــا ضرورت آینده نگری و تناســب برنامه ها و شــاخص ها افزون 
بر کاهش هزینه هــا موجب بهبود کیفیت خدمات رســانی در مواقع بحرانی 
می شود. بررســی، تهیه و تدوین راهنمای دستورالعمل آسیب پذیری امنیتی 
)SVA( منتج از مطالعات پدافند غیرعامل شرکت گاز هرمزگان با هدف انجام 
ارزیابی آســیب پذیری امنیتی، ارائه الگویی جهت تعریف مخاطرات امنیتی، 
تهدیدات و آســیب پذیری های پیش روی صنعت گاز از دیگر مباحث مطرح 

شده در این نشست بود. 
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استاندار فارس: 

یاوران شورا در شناسایی و رفع مشکلات نقش بسزایی دارند
بــه گــزارش ســبحان، محمدهــادی ایمانیه، 
اســتاندار فارس در جلسه گردهمایی رابطین و 
یاوران شورا و معتمدین محلی با مسئولین ارشد 
استان و کلان شهر شیراز ضمن گرامیداشت یاد 
و خاطره شــهید جمهور، حضرت آیت ا... رئیسی 
و همراهان ایشــان گفت: در کشــوری زندگی 
می کنیــم که هنگامی کــه رئیس جمهور آن به 
شهادت می رسد یکپارچه عزادار می شود، گویی 
کــه هرکدام نزدیک ترین فرد خود را از دســت 

داده است.
اســتاندار فارس افزود: شورای شــهر شیراز به 
درســتی متوجه شــده که به تنهایی نمی تواند 
به رسالت ذاتی خود در شناسایی مشکلات پی 
برده و آنان را مرتفع کند؛ لذا بهترین تصمیم را 
گرفته و افرادی با عنوان یاوران شــورا را جذب 
نموده تا هم در شناسایی مشکلات و هم در رفع 

آنان همکاری و مشارکت داشته باشند.
  دولت مســتقر اهل بزرگ نمایی و نمایش 

فعالیت های انجام نشده نبوده و نخواهد بود
ایمانیــه با تصریح بر اینکه دولت مســتقر اهل 

بزرگ نمایــی و نمایــش فعالیت هــای انجــام 
نشــده نبــوده و نخواهد بــود، افــزود: هرچه 
 فعالیــت و خدمات در مدت ســه ســال دولت 
شــهید جمهور انجام شده اســت، لازم است به 

اطلاع شهروندان برسد.
  به مسائل محله ها ورود کنید

 وی توصیه ای هم به مســئولین شهری کرد و 
گفت: به مســائل محله هــا ورود کنید و پس از 
اولویت بنــدی اقداماتی که با اعتبــار کم گروه 

بیشتری را راضی می نماید، عملیاتی شود.
  برنامه ریزی برای بهره برداری از پروژه های 

با حضور سرپرست ریاست جمهوری
 نماینــده عالی دولت در فارس اظهار داشــت: 
در تــدارک برنامه ریــزی بــرای بهره بــرداری 
از پروژه هــای مختلــف عمرانی، زیرســاختی، 
مســکونی و صنعتی و شروع به ساخت تعدادی 
از پروژه هــای اســتان بــا بیــش از 25 هزار 
 میلیــارد تومان با حضور سرپرســت ریاســت 

جمهوری هستیم.

  آیت ا... رئیسی اهل باز کردن گره ها بود
 اســتاندار فارس با اشــاره به پیام مقام معظم 
رهبــری در پــی شــهادت رئیس جمهــور، از 
22 صفت نســبت داده شــده توســط ایشان 
به شــهید جمهور ســخن گفت و خاطرنشــان 

ســاخت: آیت ا... رئیســی اهل باز کردن گره ها 
بود و در ســماجت و پافشاری در حل مشکلات 
مزمن شــده نظیر نداشــت؛ باید به تأســی از 
ایشــان هم خــود و هم در زیــر مجموعه های 
 منتســب به خــود از موضوعات مزمن شــده 

گره گشــایی کنیم. به همین ســبب درخواست 
می کنــم مســائل و پروژه هــای متوقف شــده 
یا کند شــده که بیش از 5 ســال از آغاز آنان 
می گــذرد و بیش از یکصد نفر را تحت الشــعاع 
قرار داده از طریق ســامانه ۱۱۱ اطلاع رســانی 
 کنیــد تــا در حــد تــوان بــرای رفــع آنان
اقدام شــود. اســتاندار فارس در پایان سخنان 
خود، در پاســخ به یکی از یاوران شــورا مبنی 
بر ســامان دهی اتبــاع بیگانه نیــز گفت: برای 
ســامان دهی این موضوع دو پیشنهاد به وزارت 
کشور ارسال کرده ایم که مورد موافقت نیز قرار 
گرفته اســت. ابتدا در هر شهر و روستا حداکثر 
۱۰ درصد جمعیت آن منطقه می توانند از اتباع 
مجاز باشند و در مرحله بعد هر یک از اتباع باید 
یک کفیل ایرانی داشــته باشد که موضوع دوم 
در حال طی کردن مراحل نهایی تصمیم گیری 
اســت. ایمانیه این نکته هم یادآور شــد که بر 
اســاس این پیشــنهادات تمامی مســئولیت و 
عواقب ناشی از فعالیت اتباع بر عهده کارفرمایان 

و موجران خواهد بود.

به گــزارش ســبحان، ناصر رضایــی، سرپرســت اداره کل 
راه و شهرســازی اســتان فــارس در بازدیــد از پروژه های 
نهضت ملی مســکن شهرســتان های شــرق اســتان فارس 
بــا اعلام ایــن مطلب گفــت: با بررســی میدانــی عملیات 
اجرایــی پروژه های نهضت ملی مســکن در جهت تســریع 
اتخــاذ و  افزایــش کیفیــت ســاخت تصمیمــات لازم   و 

به سازندگان ابلاغ شد.

وی در بازدید از پروژه های نهضت ملی شهرســتان سروستان 
هم گفت: در شهرستان سروستان ۳ هزار و 5۰۱ نفر در طرح 
نهضت ملی مســکن ثبت نام کرده اند که یک هزار و 5۳۸ نفر 

تأیید نهایی شده اند.
سرپرســت اداره کل راه و شهرسازی اســتان فارس افزود: در 
شهرستان سروستان ۷۹۹ نفر واریز وجه اولیه را انجام و برای 
۸22 نفر زمین تأمین شــده و ۸۱۶ واحد پروانه ســاختمانی 

صادر و ۹۸۴ واحد نیز در دست ساخت است.
رضایــی تصریح کرد: در شهرســتان فســا نیــز 2۰ هزار و 
۸۱۳ نفــر در طــرح نهضت ملی مســکن ثبت نــام کرده اند 
 کــه ۸ هــزار و 2۷۱ نفر تأییــد نهایی شــده و 5۶5۷ نفر

 واریز وجه انجام دادند.

وی بیان کرد: در شهرســتان فســا تاکنون برای ۱۰ هزار و 
۶۳۸ واحد زمین تأمین شــده و برای 5 هــزار و ۶۳۸ واحد 
مســکونی پروانه ساختمانی صادر شده و ۳۸۰۰ واحد نیز در 

حال ساخت است.
دبیر شــورای مسکن استان فارس در بازدید از سایت نهضت 
ملی شهرستان زرین دشــت نیز گفت: در این شهرستان ۱۴ 
هــزار و ۷۸۹ نفر برای نهضت ملی مســکن ثبت نام کرده اند 
کــه 5 هــزار و ۱۴۸ نفر تأیید نهایی شــده و ۳ هزار و ۴۰۸ 
نفــر واریز وجه را انجــام داده و برای 2 هــزار و ۹۷۰ واحد 
پروانه ســاختمانی صادر و ۳ هــزار و ۸۴۰ واحد نیز در حال 

ساخت است.
رضایی در ادامــه در بازدید خــود از پروژه های نهضت ملی 

مســکن شهرســتان داراب اظهار کرد: در شهرستان داراب 
نیــز 2۳ هــزار و ۳5۰ نفر ثبت نــام کرده اند کــه ۸ هزار و 
 ۹۹5 نفــر تأییــد نهایــی شــده اند و 5 هــزار و ۴۶۴ واحد

 در دست ساخت است.
وی در پایــان این بازدید از پروژه های نهضت ملی مســکن 
شهرســتان نی ریز بازدید کرد و گفت: ۱۰ هزار و ۴۳۹ نفر در 
طرح نهضت ملی مسکن شهرســتان نی ریز ثبت نام کرده اند 
که ۳۹۹ نفر تأیید نهایی شــده اند و یک هزار و ۶۸۳ واحد در 

دست ساخت است.
سرپرســت راه و شهرســازی فارس اظهار امیدواری کرد: با 
همکاری مردم و ســازندگان بتوانیم پروژه ها را در موعد مقرر 

تحویل دهیم و شاهد بهره برداری از این پروژه ها باشیم.

به گزارش ســبحان، قاسم علیپور، معاون هماهنگ کننده 
سپاه فجر فارس بر ضرورت مردمی سازی مباحث مختلف 
از جملــه مباحث علمــی تأکید کرد. علیپــور در بازدید 
از مجتمع علم و فناوری اســوه فــارس اظهار کرد: رهبر 
انقلاب تأکید ویژه ای بر موضوعات علمی دارند و با توجه 
ویژه فرمانده ســپاه فجر فارس نگاه خــاص و ویژه ای به 
موضوعات علمی شده است. معاون هماهنگ کننده سپاه 
فجر فارس با اشاره به لزوم مردمی سازی و مردمی کردن 
موضوعــات مختلف از جمله مباحــث علمی بیان کرد: با 
دســتور فرمانده سپاه فجر اســتان فارس کمیسیون های 

تخصصــی به منظــور ارائــه مشــاوره های تخصصی به 
تصمیم گیران و تصمیم سازان تشکیل خواهد شد.

وی با بیان اینکه مجتمع علم و فناوری اسوه فارس وابسته 
به سازمان بسیج علمی، پژوهشی و فناوری استان به یک 
مرکز مهم و قابل توجه در حوزه شرکت های دانش بنیان، 
هســته های نوآور و فناور در سطح اســتان تبدیل شده 
است، تصریح کرد: شیراز و فارس ظرفیت های بسیاری در 
عرصه دانش بنیان و فناور دارد که می تواند با ایفای نقش 
صحیح خود، بسیاری از مسائل و مشکلات را مرتفع کند.

معاون هماهنگ کننده ســپاه فجر فارس بــا بیان اینکه 
مجتمع اسوه باید مرکزی برای هم اندیشی در موضوعات 
مختلف علمی باشــد، افزود: انتظار است که در این مرکز 
به طور مداوم شــاهد برگزاری رویدادهای مختلف علمی 
باشیم. علیپور همچنین به ظرفیت های بنیاد تعاون بسیج 

اشــاره کرد و گفت: با هم افزایــی و همراهی بنیاد تعاون 
بسیج، شرکت پیشــگامان و بسیج علمی فارس، اقدامات 

خوبی را در آینده نزدیک شاهد خواهیم بود.
وی با اشــاره به مرکز تخصصــی رباتیک ویژه نونهالان و 
نوجوانان بیان کرد: در کشــور رویش و استعداد بسیاری 
داریم که باید جلب اعتماد آنان رقم بخورد که از ســنین 
نوجوانــی و نونهالــی در قالب مجموعه هــای رباتیک و 
کارهای علمی در مجموعه بســیج علمی اســتان فارس 
خواهیم داشــت. معاون هماهنگ کننده سپاه فجر فارس 
بــا بیان اینکه در مجتمع اســوه فرصت برای همه جهت 
ایفای نقش و عملیاتی کردن ایده هایشــان فراهم است، 
تصریح کرد: مراکز رشــد توانمند و خوبی در آن مستقر 
شده که با جمع آوری یک بانک اطلاعاتی قوی از نخبگان 
و پژوهشگران بتوان از ظرفیت بالقوه آن ها استفاده کرد.

به گزارش سبحان، سید مسعود عظیمی، مدیرعامل 
شرکت شهرک های صنعتی فارس پس از بازدید از 
شهرک صنعتی مهر)MOHR( در جلسه با فرماندار 
شهرســتان گفت: با تخصیــص ۱۸ میلیارد تومان 
اعتبار در دوســال اخیر، زیرســاخت های شــهرک 
صنعتی مهــر تکمیل و در وضعیت مناســبی قرار 
گرفته اســت. عظیمی افزود: زیرساخت های اصلی 
تولید نظیر آب و برق و گاز در این شهرک صنعتی 

فراهم شده و آماده جذب سرمایه گذار است.
وی افزود: در دو ســال گذشته و در راستای تکمیل 
زیرساخت ها در این شهرک صنعتی طرح هایی نظیر 

شــبکه فاضلاب، زیرسازی و آســفالت، شبکه گاز، 
کانال هدایت ســیلاب، شبکه روشنایی اجرا شده و 
2پروژه زیرسازی و آســفالت نیز با اعتبار ۴میلیارد 

تومان در مرحله اجرا است.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس با بیان 
اینکه با توجه به نزدیکی شهرســتان مهر به پارس 
جنوبــی و نزدیکی به پالایشــگاهای گاز و بنزین، 
ظرفیت مهمی در این شهرک صنعتی برای استقرار 
و فعالیت صنایع مرتبط با نفت و گاز و پتروشــیمی 
فراهم شــده است، گفت: با توجه به زیرساخت های 
ایجاد شــده در شهرک صنعتی مهر، سرمایه گذاران 

می توانند از این مزیت نسبی استفاده کنند.
وی همچنیــن از برنامه این شــرکت برای به مدار 
آمدن چاه دوم شــهرک صنعتی با آب دهی 5 لیتر 
برثانیه خبــرداد و گفت: با انجام این طرح بســتر 
مناسبی برای تأمین کسری آب و رفع مشکلات این 

بخش فراهم می شود.
  ۱۷ قرارداد سرمایه گذاری با متقاضیان فعالیت 

در شهرک مهر منعقد شده است
عظیمی تصریح کرد: شــهرک صنعتی مُهر با 2۰۰ 

هکتــار مســاحت از ظرفیت اســتقرار 25۰ واحد 
صنعتــی با اشــتغال زایی پنج هزار نفــر برخوردار 
اســت و هم اینک ۱۷ قــرارداد ســرمایه گذاری با 
متقاضیــان فعالیت در این شــهرک منعقد شــده 
 و ۴ واحــد نیز بــا اشــتغال ۱۰۰نفــر در مرحله

بهره برداری است.
  آماده حمایت از بخش خصوصی برای ایجاد و 

راه اندازی شهرک های صنعتی غیردولتی هستیم
مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی فارس در 
ادامه با بیان اینکه در راستای تحقق شعار در زمینه 
فراهم کردن بسترهای مشــارکت مردم در جهش 
تولید، آماده حمایت از بخش خصوصی برای ایجاد 
و راه اندازی شهرک های صنعتی غیر دولتی هستیم، 
گفــت: باتوجه به اینکه این شــرکت، متولی اصلی 
صدور جواز تأسیس و پروانه بهره برداری شهرک های 
صنعتــی خصوصی اســت، در شهرســتان مهر با 
توجه به درخواســت فرماندار شهرستان به منظور 
ایجاد شــهرک های صنعتی جدیــد در بخش های 
 شهرســتان از راه انــدازی شــهرک های صنعتــی 

غیردولتی حمایت می کنیم.

به گزارش ســبحان، محمد ثابت اقلیــدی، مدیرکل 
صنایع دســتی  و  گردشــگری  میراث فرهنگــی، 
اســتان فارس در آییــن معارفه سرپرســت معاونت 
گردشــگری ایــن اداره کل گفت: فــارس به عنوان 
اســتان معین کشــور، بــرای بازاریابی گردشــگری 
 کشــورهای حوزه خلیج فارس، عراق و تاجیکســتان

 انتخاب شد. 
وی با اشــاره بــه اینکــه بــا اجــرای برنامه هایی، 
توانمندی های کشــور را بــا اولویت اســتان فارس 
و  عــراق  فــارس،  خلیــج  حــوزه  کشــور های  در 
تاجیکســتان معرفــی خواهیــم کرد، گفــت: طبق 
برنامه ریزی ها مقرر شــده تورهای آشناســازی )فم 
 تور( برای فعالین گردشــگری کشورها از جمله عراق 

اجرا شود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
اســتان فارس ادامه داد: در حــال حاضر فارس جزء 
کارگروه هایی اســت که به بازاریابی در کشــورهای 

روسیه و چین، مشغول خواهد بود.

وی در بخش دیگری از ســخنانش بر لزوم توســعه 
گردشــگری در تمامی شــاخه ها به ویژه گردشگری 
مذهبی در این استان تأکید کرد و با اشاره به منویات 
رهبــر معظم انقــلاب در خصوص توجــه به مباحث 
گردشــگری و نام گذاری شــیراز به  عنوان ســومین 
حرم اهل بیــت )ع(، اجرای کمپیــن »مثلث کرامت 
نور« را یکی از برنامه ها و ایده های مهم برای توســعه 
گردشــگری مذهبی و زیارتی این استان به  ویژه شهر 
شــیراز برشــمرد و افزود: این طرح با محوریت ســه 
قطب مشهدالرضا، حرم مطهر حضرت معصومه )س( 
در قم و حرم حضرت شــاهچراغ )ع( اجرا می شــود 
 تــا بتوانیم در جذب زائــران داخلی و خارجی توفیق 

بیشتری داشته باشیم. 
ثابت اقلیدی ادامه داد: در فاز نخســت اجرای کمپین 
»مثلث کرامت نور« توسعه گردشگری مذهبی داخلی 
را دنبــال خواهیم کرد و در فاز بعدی به معرفی حرم 
مطهر شــاهچراغ )ع( در کشورهای شیعه می پردازیم 
کــه در بعد خارجی به صورت پایلوت، کشــور لبنان 

را مدنظــر قرار دادیم تا برای شــیعیان لبنانی که به 
مشهد سفر می کنند تورهای آشناسازی برگزار کنیم 

و میزبان اتباع لبنانی در شهر شیراز باشیم. 
در این مراســم کــه با حضــور معاونــان اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان و 
کارشناسان حوزه میراث فرهنگی برگزار شد، محسن 
ضیایی به عنوان سرپرســت معاونت گردشگری اداره 
کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان 

فارس معرفی شد.

به گزارش سبحان، سرهنگ احمدرضا خرم، رئیس پلیس 
امنیت اقتصادی اســتان فارس از شناسایي و کشف یک 
انبــار روغن موتور احتکار بــه ارزش ۴۰ میلیارد ریال در 

شهرستان شیراز خبر داد.
ســرهنگ خرم بیان کرد: مأموران پلیس امنیت اقتصادی 
استان با انجام اقدامات فني به سرنخ هایي از احتکار مقادیر 
زیادي روغن موتور در یک انبار در شهرستان شیراز مطلع 

و بررسي موضوع را در دستورکار خود قرار دادند.
وی افزود: مأموران پس از شناســایی دقیــق این انبار و 
اطمینان از صحت موضــوع، پس از اخذ مجوز قضایی به 
محــل مورد نظر اعزام و در بازرســی از آن مقادیر زیادی 
فیلتر روغن، فیلتر هوا، انــواع روغن موتور و... که احتکار 

بود را کشف کردند.
رئیس پلیس امنیت اقتصادی اســتان با بیان اینکه ارزش 
کالاهای احتکار شــده برابر نظر کارشناسان، ۴۰ میلیارد 
ریال برآورد شــده اســت، تصریح کرد: در این خصوص 

پرونده تشکیل و تحویل مراجع قضایي شد.
این مقام ارشد انتظامي با تأکید بر اینکه پلیس با افرادی 
که با احتکار کالا باعث اخلال در بازار مي شــوند برخورد 

قانوني مي کند، از مردم درخواست کرد در صورت مشاهده 
هرگونه مورد مشکوک، مراتب را بلافاصله از طریق سامانه 

۱۱۰ به پلیس اطلاع دهند.
  دســتگیری عاملان ســنگ پرانی؛ خیال رانندگان 

کامیون ها راحت شد
سرهنگ حسینعلی شــیروانی، فرمانده انتظامی کوه چنار 
گفت: ۶ نفر از عاملان ســنگ پرانی که باعث ناامنی برای 
رانندگان کامیون ها شده بودند دســتگیر و روانه دادسرا 

شدند.
سرهنگ شیروانی اظهار داشــت: در پی وقوع چند فقره 
ســنگ پرانی به ســمت خودروهای عبوری در محورهای 
مواصلاتی این شهرســتان، با توجــه به اهمیت موضوع و 
اســترس دیگر رانندگان، شناســایی و دســتگیری افراد 
هنجارشــکن به صــورت ویژه در دســتور کار پلیس قرار 
گرفت. وي افــزود: مأموران انتظامــی تحقیقات خود را 
آغاز و با انجام اقدامات فنی و پلیســی و گشــت زنی های 
محسوس و نامحســوس موفق به شناسایي عاملان اصلی 

ناامنی و سنگ پرانی به سمت خودروها شدند.
فرمانده انتظامی کوه چنار ادامه داد: مأموران پلیس پس از 

هماهنگي قضایي موفق شــدند در این خصوص ۶ نفر که 
با سنگ پرانی باعث ناامنی و استرس برای رانندگان شده 

بودند را دستگیر کنند.
سرهنگ شیروانی با بیان اینکه در این خصوص ۳ دستگاه 
موتورسیکلت که متهمان با آن تردد و اقدام به سنگ پرانی 
می کردند توقیف شد، تصریح کرد: متهمان پس از اعتراف 

به بزه انتسابی به دادسرا معرفی شدند.
ایــن مقــام انتظامی با اشــاره به اینکه اخــلال در نظم 
عمومی و ایراد خســارت به اموال و اشخاص جرم بوده و 
تبعات جبران ناپذیری در بر خواهد داشــت، گفت: پلیس 
با قاطعیت بــا مجرمان برخورد خواهــد کرد و می طلبد 
شــهروندان ضمــن نظارت بــر فرزندان خــود و کنترل 
هیجانات آنها، در صورت مشاهده هرگونه موارد مشکوک 

مراتب را به مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ اطلاع دهند.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان فارس:

انبار احتکار 40 میلیاردي روغن در شیراز لو رفت

سرپرست راه و شهرسازی فارس: 

 ۱۷۱هزار نفر در طرح نهضت ملی مسکن در فارس تأیید نهایی شدند

معاون هماهنگ کننده سپاه فجر فارس: 

مباحث علمی را مردمی سازی کنیم

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس بیان کرد:

فراهم بودن زیرساخت های شهرک صنعتی مهر برای جذب سرمایه گذار
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس خبر داد:

 فارس؛ استان معین بازاریابی گردشگری کشورهای حوزه خلیج فارس، 
عراق و تاجیکستان
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امام علی )علیه السلام(:
»رعايت حق كسی هرگز نبايد مانع شما از اقامه حق بر او شود.«

غرر الحكم: ح 1032٨

طرح روزحدیث روز

این تبلت ۱۰/۵ اینچ نمایشگر کاغذمانند جادویی دارد
فن آوری

 کودکان غزه قربانیان جنگ
منبع: ایسنا

ادبیات

Daylight DC1 یــک تبلت اندرویدی اســت که با 
استفاده از نمایشگر پیشرفته اش حس و حالی جادویی 
به کاربــران منتقــل می کند. نمایشــگرهای جوهر 
الکترونیکی سال ها در دستگاه هایی مانند تبلت کیندل 
آمازون به  کار رفته اند. این نوع نمایشــگرها را می توان 
در دســتگاه های کتاب خوان به کار برد. نمایشگر های 
جوهر الکترونیکی اکنون بســیار پیشرفته تر شده اند. 
برنــد Daylight که علاقه خاصی به نمایشــگرهای 
جوهــر الکترونیکی دارد، از تبلــت اندرویدی جدید 
خود به نــام Daylight DC1 پرده برداری کرد. این 
تبلت نمایشگری شبیه به نمایشگر جوهر الکترونیکی 

دارد؛ اما بسیار سریع تر است.
 10٫5 اندرویــدی  تبلــت  یــک   Daylight DC1

 Daylight اینچی اســت کــه از فنــاوری جدیــد
 Live Paper .بهره می بــرد Live Paper بــه نــام
احســاس جادویی به کاربران انتقال می دهد و امکان 
اســکرول و تعامل بســیار ســریع و روان را در تمام 
 اپلیکیشن ها فراهم می کند؛ درحالی که نرخ نوسازی 

نمایشگر ۶0 هرتز است.
نمایشگر جدید Daylight، مونوکروم )تک رنگ( است 
و هیــچ نور آبی تولید نمی کند. نور آبی باعث اختلال 
در ریتم شبانه روزی بدن می شود و برنامه خواب را به 
هم می ریزد. با این حال تبلت جدید Daylight در نور 

آفتاب و در فضای باز به خوبی کار می کند.
تبلت یــک نور پس زمینه کهربایــی تولید می کند و 
دیگــر خبری از قطع و وصل شــدن نخواهد بود )این 
اتفاق در نمایشــگر های ســنتی بســیار رایج است(. 
تبلــت Daylight DC1 از Sol:OS که یک نســخه 

سفارشی  شده اندروید است، استفاده  می کند.
 Helio G99 پردازنده ،Daylight DC1 قلب تپنده تبلت 
مدیاتک اســت. این تبلت بــا 8 گیگابایت رم و 128 
گیگابایت فضای ذخیره سازی عرضه خواهد شد. تبلت 
جدید Daylight از باتری 8٬000 میلی آمپرساعتی 

و اندروید 13 بهره می برد.

آیا همه ما فضانورد هستیم؟
کتاب »همه ما فضانورد هســتیم!« نوشــته کیت پنکهرســت، نویســنده و 
تصویرگر انگلیسی است که او را با کتاب های تصویری کودکان می شناسند.

در معرفی این اثر از ســوی ناشــر آمده است: همراه با فضانورد جوان، لونا به 
ســتارگان بروید و دریابید که… همه ما فضانورد هستیم! از پیاده روی های 
کیهانی گرفته تا ستارگان دنباله دار و ساخت موشک گرفته تا زندگی در فضا، 
به لونا بپیوندید تا با او همه چیزهایی را که برای تبدیل شدن به یک فضانورد 

واقعی باید بدانید، یاد بگیرید.
مادربزرگ در طول راه لونا را به ملاقات زنان خارق العاده پیشــگام در فضا و 
یک ماجراجویی فضایی پر از واقعیت های علمی می برد و به او نشان می دهد 
که هر کســی این رویای بزرگ را در سر داشته باشد، می تواند یک فضانورد 
شــود. درواقع، فقط با ایستادن روی ســیاره زمین، از آنچه فکر می کنید به 
فضانوردشدن نزدیک تر هستید. این کتاب یک معرفی کامل از فضا برای نسل 
بعدی مســافران فضایی است. کتاب »همه ما فضانورد هستیم!« نوشته کیت 
پنکهرست با ترجمه سپیده تفضلی در 3۶ صفحه مصور و به بهای 150 هزار 

تومان از سوی انتشارات ناریا منتشر شده است.

سرگذشت نماینده تام الاختیار جامعه بهائیت 
در شمال غرب که به اسلام روی آورد

عطــاء ا... قادری مهرآباد، نماینده تام الاختیار جامعه بهائیت در شــمال غرب 
کشــور خدمات زیادی را برای آنان انجام داده بود و در سال 13۷2 به دین 
 اسلام مشرف شد. کتاب »سال های عطا« روایت داستانی سرگذشت وی است.
شماره بیســت و نهم فصلنامه بهائی شناسی در بهار 1403 به مدیر مسئولی 
عبدالحســین فخاری و شــورای ســردبیری مهدی حبیبی و مهدی هادیان 
منتشر شــد. فصلنامه »بهائی  شناسی« به عنوان فصلنامه تخصصی فرهنگی-

اجتماعی در نقد بهائیت در طول چند سالی که از انتشار آن می  گذرد، تلاش 
کــرده خود را محدود به محوری خاص در این عرصه نکند و ضمن بررســی 
مسائل کلامی و اعتقادی، به مسائل تاریخی و اجتماعی در باب بهائیت و نقد 
آن نیز بپردازد. علاوه بر این، »بهائی شناســی« در هر شماره، مصاحبه  هایی 
از صاحب نظــران این عرصه را منتشــر می کند و نگاهــی هم به رویدادهای 
جامعه  بهائی و تحولات بین  المللی در این حوزه دارد. گفت وگو با پژوهشگران 

غیرایرانی نیز بخش دیگری از این فصلنامه را تشکیل می  دهد.
در این شــماره از فصلنامه بهائی شناسی این ســرفصل ها آورده شده است. 
عهــد با امام زمان )عج(، روی خط خبــر، »می خوانمت« ای معجزه جاوید، 
هندوانه های بهازی از حیفا تا تهران، باز هم جنجال جنایت علیه بشریت، به 
بهانه حمله به پرتره لرد بالفور، چراغی که به خانه رواســت، خاموش اســت، 
مصاحبه، شــیوه های نفوذ بهائیت در روســتای مهرآباد، گفت وگو با عطاء ا... 
قادری، نویسنده کتاب »سال های عطا«، تشکیلات بهائی و منتقدان، قسمت 
شــانزدهم ادیب مســعودی، پژوهش، بهاء ا... و بهائیــان از نگاه صبح ازل در 
کتاب »اقصی«، وضعیت قضایی بهائیان در ایران، معرفی کتاب حیات یحیای 

نجی و عباس افندی و فلسطین، قسمت اول: همکاری اطلاعاتی با بریتانیا.
  در اين نشريه می خوانیم:

یکــی از افراد مهمی کــه در خانواده ای بهائی به دنیا آمده و ســال ها میان 
بهائیان زندگی کرده و در تشــکیلات بهائی از اعضای مهم آنان بوده اســت، 
عطاء ا... قادری مهرآباد هســتند. ایشــان اهل روســتای مهرآباد عجب شیر 
آذربایجان شــرقی بودند و تا ســال 13۷2 که به دین اسلام مشرف شدند، 
نماینده تام الاختیار جامعه بهائیت در شــمال غرب کشــور بودند و خدمات 
زیادی را برای آنان انجام داده بودند. کتاب جذاب »ســال های عطا« روایت 

داستانی سرگذشت ایشان توسط انتشارات سوره مهر منتشر شده است.
در بخــش مصاحبه که به شــیوه های نفوذ بهائیت در روســتای مهرآباد؛ به 
گفت وگو با عطاء ا... قادری، نویســنده کتاب »سال های عطا« اختصاص دارد؛ 
می خوانیم: »بنــده حقیر عطاء ا... قادری مهرآباد فرزند قربانعلی و ام لیلا اهل 
روســتای مهرآباد عجب شیر آذربایجان شرقی ســاکن میاندوآب آذربایجان 
غربی، تا ســال 13۷2 به عنوان نماینده تام الاختیار جامعه بهائیت در شمال 
غرب کشــور، مثلًا به اصطلاح بهائیت مشــغول خدمات امری بودم. در سایه 
تأییدات حق تعالی که ضلالت و هدایت به دســت اوســت از جرگه ضلالت 

اوهام رهیده و به جرگه بندگان الهی پیوسته ام اگر خدا قبول بفرماید.
در ابتــدا برگردیم به ایام قدیم و روســتای مهرآبــاد. در کتابی که اخیراً به 
چاپ رســانده اید، به نام »سال های عطا«، از فردی به نام نقدعلی نام برده اید 
که ظاهراً ایشــان اولین نفری بود که در روســتای مهرآباد به جرگه بهائیت 
پیوســت. می دانید اولین فردی که به یــک فرقه و نحله می پیوندد، خیلی از 
لحاظ اجتماعی و تربیتی مهم است. ایشان پدربزرگ همسر بنده بودند و در 
تعزیه، به عنوان تعزیه گردان و همه کاره جامعه اسلامی در روستای مهرآباد 
همواره حضور فیزیکی داشــتند. نقش شمر بن ذی الجوشن همیشه به عهده 

ایشان بود و به او می گویند نقدعلی شمر.

عکس خبر

 موج گرمای کم سابقه بهاری - هند

 مزرعه پرورش اسب ایسلندی - آلمان

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی   بدون شرح!

سلامت

چرا نباید بیش از حد کره بخوریم؟

  راهپیمایی فعالان حامی حقوق حیوانات برای ترویج گیاه خواری- هند

   پشم چینی گوسفندان عشایر

 در کل جهان تنها چند کشــور مهم خودروســازی 
داریــم. از بین خودروهای ســاخت این کشــورها، 
مدل های زیادی بوده انــد از اهمیت تاریخی بالایی 
برخوردار هستند و به همین دلیل، انتخاب فقط یک 
خودرو از هر کشــور کار آسانی نیست ولی ما سعی 

کردیم این کار را انجام دهیم.
  چین: كوروس 3

تا حدود یــک دهه پیش، خودروســازان چینی به 
ســاخت خودروهای غیرایمن یا کپی شــده از روی 
رقبای خارجی شــهرت داشــتند اما سدان کوروس 
3 به طور بســیار مؤثری با ایــن تصویر منفی مقابله 
کــرد. آن خودروی خوش چهره ای بــود بدون آنکه 
کپی برداری کرده باشــد. مهم تــر از این، کوروس 3 
اولین خــودروی چینی بود که از یــورو انکپ پنج 
ستاره ایمنی دریافت کرد. این سدان چینی از تمام 
خودروهایی که یورو انکپ در ســال 2013 آزمایش 

کرد ایمن تر بود.
چک:  جمهــوری    

اشكودا فیوريت
فیوریت چون اشکودا 
دهه هــا  از  پــس  را 
مشــکلات مالــی به 
بهتر  شــرایط  سمت 

ســوق داد، خــودروی 

بســیار مهمی محســوب می شــود. این خودرو که 
یک  هاچ بک دیفرانســیل جلو با طراحی برتونه بود، 
با مدل هــای موتور عقب قدیمی که جایگزینشــان 
شــد کاملًا متفاوت بود. در سال 1991 یعنی زمانی 
که فیوریت بــه نیمه عمر خود رســیده بود، گروه 
 فولکس واگن سهام اشکودا را خرید. اولین اشکودایی 
که زیر چتر فولکس واگن ساخته شد، فلیسیا بود که 
جایگزین فیوریت شد. این خودرو یک فیوریت بروز 

شده با ظاهری زیباتر و تجهیزات بیشتر بود. 
2CV فرانسه: سیتروئن  

هرچنــد 2CV از همان روز اول خودرویی بســیار 
ابتدایــی بود؛ امــا در بازار هدف اصلــی خود یعنی 
کســانی که توانایی خرید هیچ خودروی دیگری را 
نداشتند بسیار محبوب شــد. سیتروئن این ماشین 
را قبــل از جنگ جهانــی دوم طراحی کرده بود اما 
پس از اشــغال فرانسه، 2CV را از 
آلمانی هــا مخفی کرد و پس 
از جنگ در سال 1948 

عرضــه  را  آن 

کــرد. 2CV تا ســال 1990 تولید شــد و با وجود 
رقبــای زیادی مثل رنو 4، بــه یکی از محبوب ترین 

خودروهای فرانسوی تاریخ تبدیل شد.
  آلمان: فولكس واگن بیتل

بیتل که بــه درخواســت هیتلر توســط فردیناند 
پورشــه طراحی شــد و پس از جنــگ جهانی دوم 
توســط ارتش بریتانیا از فراموشی نجات پیدا کرد، 
 برای مدتی ســتون فقــرات صنعت خودروســازی 
آلمان بــود. بیتــل تقریبــاً در همه جــای جهان 
خودرویــی ارزان، قابل اعتمــاد و محبــوب بــود. 
تولیــد این ماشــین در ســال 19۷2 از فورد مدل 
 T فراتــر رفــت و نهایتاً بــه بیــش از 20 میلیون 

دستگاه رسید. 
  ايتالیا: فیات ۵00

فیات 500 خودرویی کوچک، ساده و همان چیزی 
بود که ایتالیایی های کم درآمد می خواستند. طی 18 
ســال نزدیک به 4 میلیون دستگاه از 500 ساخته 

شد. 

مهم ترین خودروهای ساخت هر کشور، ازکوروس چین تا فیات ۵۰۰

 مسجد امام علی )ع( - مدینه

سرآشــپزها در حال تبلیــغ ماده غذایی در دسترســی 
هستند که به عنوان ماده غذایی محبوب در آینده مطرح 

می شود: کلم.
با پیمایش در کانال های آشپزی در رسانه های اجتماعی 
کلیپ های بیشــماری از سرآشپزها در سراسر جهان ارائه 
می شــود که در حال ستایش کلم هستند، زیرا کلم جزء 
ســبزیجات همه کاره اســت که می تواند برای مرینیت و 
پختن آن مورد اســتفاده قرار گیــرد. در نتیجه، پیش از 
تهیه ملزومات آشــپزی حتما کلم را به سبد مواد غذایی 

خود بیفزایید.
کلم از مــواد مغذی خوبی برخوردار اســت. کلم حاوی 
 ،K فیبر اســت که نیمی از نیاز روزانه شــما به ویتامین
یک سوم از نیاز روزانه بدن به ویتامین ث و ده درصد نیاز 

روزانه بدن به فولات را تأمین می کند. کلم که از دســته 
ســبزیجات برگدار اســت. همچنین حاوی مقادیر کمی 
منگنز، ویتامین ب – ۶، کلسیم، پتاسیم، ویتامین آ، آهن 
و ریبوفلاوین اســت. کلم در کنار کلم بروکلی، گل کلم، 

کلم سبز و کلم پیچ به خانواده چلیپایی ها تعلق دارد.
تمام آن سبزیجات حاوی ترکیباتی برای مبارزه با سرطان 
هســتند و از قدرت کنترل التهاب برخوردار بوده و خطر 
بروز مشکلات قلبی را کاهش می دهند. در ایالات متخده 
هفتاد و هشــت درصد کلم کشــور فقــط در پنج ایالت 
تولید می شود: کالیفرنیا، ویسکانسین، نیویورک، فلوریدا 
و تگزاس. رنگ کلم می تواند از ســبز تــا قرمز و بنفش 
متفاوت باشد و برگ های آن می توانند صاف یا چروکیده 
باشند. کلم علاوه بر کاهش التهاب حاوی آنتوسیانین های 

سالم برای قلب است که از خانواده فلاوینوئیدها هستند.
نتیجه مطالعه ای در ســال 2013 میلادی که در نشریه 
Circulation منتشر شد بازتاب دهنده بررسی وضعیت 
93۶00 زن بود که نشان می داد افرادی که موادی غذایی 
غنی از آنتوسیانین مصرف می کنند کم تر در معرض خطر 
حمله قلبی قرار دارند. همچنین، کلم می تواند سطح ماده 
چربی را کاهش دهد موادی که می توانند شریان هایی به 

نام کلسترول را مسدود کنند. 
فیبــر محلول با اتصال به ماده موجود در روده به کاهش 
کلســترول بد کمک می کند و مانع از جذب آن به خون 
می شــود. شــایان ذکر اســت که خوردن مقدار زیادی 
ســبزیجات چلیپایی به دلیل داشــتن فیبر بالا می تواند 

باعث نفخ شود.

تغذیه

ابر غذای جدیدی که پزشکان و سرآشپزها در سال ۲۰۲۴ توصیه می کنند

کره ممکن اســت طعــم غــذا را بهتر کند، امــا مانند 
بســیاری از غذاهــای دیگر، مصــرف آن در حد اعتدال 
خوب و حتی ســالم اســت، اما اگر به طور مداوم مقدار 
زیــادی از آن را هر روز صبح روی نان تســت خود میل 
کنید، ممکن اســت خــود را در معرض خطــر ابتلا به 
 شرایط پزشــکی خطرناک و حتی تهدید کننده زندگی 

قرار دهید.
تریستا بست، متخصص تغذیه توضیح می دهد: کره دارای 
محتوای چربی اشباع بالایی است که خوردن بیش از حد 

این محصول غذایی برای سلامت قلب خطرناک است.
یکــی دیگر از مشــکلات مصــرف بیش از حــد کره )و 
چربی های اشباع شده( این است که آنها می توانند منجر 
بــه افزایش وزن و حتی چاقی شــوند که بــه نوبه خود 

می تواند باعث مشکلات جدی سلامتی شود.
کره حاوی کالری زیادی است )حدود 100 کالری در هر 
قاشــق غذاخوری( و خوردن بیش از حد آن می تواند به 

افزایش وزن منجر شود.
این عوارض جانبی کره را جدی بگیرید:

  می تواند باعث افزايش كلسترول بد LDL شود
کره سرشــار از چربی اشــباع شده اســت و یک قاشق 
غذاخوری آن حدود هفت گرم چربی دارد که حدود یک 
سوم مقدار توصیه شــده روزانه است. خوردن یک رژیم 
 LDL غذایی سرشار از چربی های اشباع شده، کلسترول

)بد( و HDL را افزایش می دهد. 
افزایش کلسترول LDL می تواند به تصلب شرایین کمک 

کند و آترواسکلروز می تواند خطر لخته شدن خون، 
سکته مغزی و حملات قلبی را افزایش دهد.
  می تواند منجر به بیماری قلبی شود
افزایش کلسترول LDL که می تواند ناشی 

از مصرف زیاد کره باشــد، به نوبه خود 
مجموعه ای از عوارض جانبی خطرناک 
را ایجاد می کند. کره یک چربی اشباع 
شده اســت که در صورت مصرف بیش 
از حد می توانــد به بیماری قلبی منجر 

شود. کره، همراه با سایر چربی های اشباع 

شده، کلســترول LDL )کلسترول ناســالم( را افزایش 
می دهد که می تواند شــریان ها را مسدود کند و منجر به 

بیماری قلبی شود.
مورگان کلیــر، متخصص تغذیه با ارتبــاط بین خوردن 
زیــاد کره و بیماری قلبی موافق اســت. او خاطرنشــان 
می کنــد: کــره به دلیــل محتــوای بــالای چربی های 
 اشــباع شــده ای که دارد برای سیســتم قلبی عروقی 

خطرآفرین است.
چربی اشــباع شــده منجر به تجمع پلاک در شریان ها 
می شــود و کارایی جریان خون را کاهش می دهد. اثرات 
نهایــی این پلاک می تواند حملــه قلبی، بیماری قلبی و 

سکته باشد.
  می تواند به توسعه چربی احشايی كمک كند

مطالعــات نشــان می دهــد که خــوردن بیــش از حد 
کــره می توانــد شــانس ایجــاد چربــی احشــایی را 
 افزایــش دهــد. مالوری تامپســون، متخصــص تغذیه 
خاطرنشــان می کند: »مصرف بیش از حد کره می تواند 
منجر به ذخیره چربی اضافی احشــایی در شکم به دلیل 
سطوح بالای چربی اشــباع شود«. چربی احشایی هم با 
افزایش چندین بیماری زمینه ای از جمله بیماری قلبی، 

آلزایمر و دیابت نوع 1 مرتبط می شود.
  می تواند منجر به چاقی شود

خــوردن کره به افزایش وزن کمــک می کند. کره بیش 
غذاخوری از 100 کالــری در هر  قاشــق 

وقتــی  دارد. 
ر  ا مقــد

زیــادی از آن اســتفاده می کنیــد، به ســرعت افزایش 
می یابد، به خصوص که بیشتر این کالری ها از چربی های 
اشباع شده است. چاقی می تواند منجر به سایر مشکلات 
ســلامتی مانند بیمــاری قلبی، دیابــت و حتی برخی 

سرطان ها شود.
نکته آخر این است که راه های بهتری برای اضافه کردن 
طعم به غذاها بــدون اینکه آنها را ناســالم کنند وجود 
دارد. روغــن زیتــون به اندازه کره کالری در هر قاشــق 
غذاخــوری دارد، اما کلســترول رژیمی  نــدارد و چربی 
 اشباع شــده بســیار کمتری دارد و آن را انتخاب بسیار 

بهتری می کند.
  می تواند باعث افزايش تريگلیسیريد شود

لیــزا ریچاردز، متخصص تغذیه و نویســنده رژیم غذایی 
کاندیدا، خاطرنشــان می کند: چربی های اشباع در دمای 
اتاق جامد هستند و می توانند کلسترول و تری گلیسیرید 
را افزایش دهند. افزایش این دو نشانگر بیومتریک خطر 
ابتلا به بیماری قلبی یا ســکته مغــزی را به میزان قابل 
توجهــی افزایش می دهــد. این به این دلیل اســت که 
کلســترول و چربی در گردش می توانند باعث انســداد 
شریان ها شــوند که عاملی جدی مشکلات قلبی عروقی 

است.
  بــا افزايش خطر ابتلا به بیماری آلزايمر و زوال 

مرتبط استعقل 
طبق یــک مطالعــه در ســال 2018 در 
 Current Alzheimer پزشــکی  مجلــه 
Research، ارتبــاط مثبتــی بیــن مصرف 
بیشــتر چربی های اشــباع شــده )ماننــد کره( 
 و احتمــال ابتــلا بــه بیمــاری آلزایمــر و زوال عقل 

وجود دارد. 
محققــان در مجموع 8۶30 شــرکت کننده را مطالعه 
کردند و دریافتند که مصرف بیشــتر چربی های اشباع 
شــده در رژیم غذایی به طــور قابل توجهی با افزایش 
خطر ابتلا به بیماری آلزایمر و زوال عقل به ترتیب %39 

و 105% مرتبط است.

خودرو 


